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Kárai Lajosnak,
aki úgy szereti közös szülővárosunkat, hogy azzal ösztönözte 

ennek és minden olyan kiadványnak a megírását, ami lenyomata 
a jelennek, mert abból lesz a múlt, a „régi”, ami mindkeőnk 

számára meghatározó, és amire visszatekinthetnek
az utánunk érkezők.



Tisztelt Olvasó!
 

Ha egy településre gondolunk, minden bizonnyal annak kulturális élete, természeti szép- 
ségei, turisztikai látványossága, vonzereje jut elsősorban eszünkbe, arra vagyunk kíváncsiak. 
Hacsak nem o élünk, egyáltalán nem is ismerjük azokat az embereket, akik hivatásként 
választoák – a helyiek támogatásával – az általuk vezete település fejlődésének elősegí- 
tését, az o élő lakosok életének javítását. Ők a polgármesterek. 

Jász-Nagykun-Szolnok megyében 78 kisebb és nagyobb település található, amelyek élén 
o vannak azok az emberek, aki arra vállalkoztak, hogy irányítsák, építsék, szépítsék, mo- 
dernizálják városukat, községeiket. Valójában azonban nagyon keveset tudunk róluk. Fárad- 
hatatlanul dolgoznak településükért, dacolva a kihívásokkal, a megoldandó problémákkal. 
Óvják, védik a településen élőket, meghallgatják problémáikat, és folyamatosan keresik a 
megoldásokat. A sikert nem elsősorban személyes sikerként élik meg, hanem az általuk irá- 
nyíto település fejlődése, az emberek jobb léte és jobb életminősége érdekében csapatban, 
közösségben gondolkodnak. Számukra ez a legfontosabb: a közösség szolgálata.  

Persze emögö vagy inkább emelle o van a hétköznapi ember: a családapa, a feleség, 
nagymama, nagypapa. S ezen a színtéren szintén helyt kell állni. Hogy ezt hogy lehet csinál- 
ni? Nyilván nem egyszerű. Ezért is hasznos, hogy megismerhetjük gondolataikat, hogy miért 
vállalták ezt a nemes feladatot, miért álltak a lakosság szolgálatába és hogyan képzelik el 
településük jövőképét? A következő oldalakon erre kaphatunk választ. 

Ismerjük meg azokat az embereket, akik értünk, Jász-Nagykun-Szolnok megyeiekért 
dolgoznak!
 

Piroska Miklós
a Jász-Nagykun-Szolnok
Megyei Közgyűlés elnöke

AJÁNLÓ
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 Tudsz-e szeretni? S hogyan?

Ezt a két kérdést mostanában gyakran teszem fel magamnak. Ahogy idősödöm, érzem, 
hogy változik a szeretetem. Nem erősebb lesz, hiszen ki szerethetne erősebben a kicsiny gyer- 
meknél, aki boldog akaraal fogja magához a búra mosolyt hozó jótündér babát, a huszon- 
éves fiatalnál, amikor megismeri a szerelmet, a harmincas éveiben járó fiatal apukánál, ami- 
kor kézben tartja gyermekét, az ötvenes éveit taposó felnőnél, akit szülei búcsúztatása fog- 
lalkoztat, miközben gondoskodik mindennapi ellátásukról. Ma sem tudok erősebben szeretni, 
mint ahogyan ezt hatévesen teem. A szeretet ereje születésünk pillanatától kezdve állandó.

A mélysége azonban változik. Az idő múltával ragaszkodóbban, féltőbben, talán mondha- 
tom, felelősebben szeretünk. Pontosabban meg tudjuk határozni, hogy kire, mire irányul a 
szeretetünk. S a rangsor átalakul. A család mindig is elöl kapo helyet, de most legelöl az 
unokák vannak. És ami fiatalabb koromban csak tudatom mélyén rögzült, az most egyre szé- 
lesebben ölel át, a táj, a környezet, a lakóterem, a közösségeim, a nyelv, a magyarság, a nemzet 
szeretete.

A mindössze 34 évet élt költő talán legszebb üzenete, melyben a szeretet cselekvésre ösz- 
tönzésként jelenik meg: Büszkén hirdesd mindenkinek magyar voltod, halálig! Ha baj, bánat 
ér, akkor legerősebben családunkba és nemzetünkbe kapaszkodhatunk, ha tenni kell, megint 
csak e két hívószó az, ami leginkább tere sarkall. 

Ajánlom ezt a kötetet magunknak, olvasóknak a mai, hitet, bizalmat alig-alig megélt vilá- 
gunkban éppen a bizalomépítés okán. A kötet példa arra, hogy a közösségi vezetők mi min- 
dent tesznek, tehetnek nemzetünkért, magyarságunkért, a öldért, szülőöldünkért, a jövőért, 
a szerete unokáinkért. Kérem, bizalommal és szereteel forgassák a könyvet. Aki bizalmat 
kap, bizalmat tükröz vissza, hiszen „amilyen a fa, olyan a gyümölcse”.  Nyissunk hát kaput – 
ez a kiadvány maga is az –, és merjünk szeretni. Ezt üzeni a könyv, és ezt üzenem én is Min- 
denkinek! És ajánlom a kötetet a könyvtárosoknak is, akik pontosan tudják, hogy mit is 
jelent, ha egy kiadványra rámondhatjuk: forrásanyag, melyből bárki bármennyit meríthet, 
gazdagsága nem csökken, sőt. Az idő múltával rájövünk, hogy a ma kódolt üzenetek dekódo- 
lása számtalan új összeüggést is láatni enged, hála a kötetet előállítóknak.  

Kelt Karcagon, napisten vagy másképpen Szent Iván havának második napján

AJÁNLÓ

Fehér Miklós
igazgató

Országos Széchényi
Könyvtár

– Könyvtári Intézet
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Karod, főd, teerőd, szived 
Honod' szolgálja váltig. 
Büszkén hirdesd mindenkinek 
Magyar voltod' halálig.

/Reviczky Gyula: Szeresd hazádat! részlet/

Szeretni ezt a szép hazát 
Korán kezdd, sose végezd. 
Szeretni mint szülő anyád', 
Első rendeltetésed. 

Óh, áldd meg minden porszemét 
A drága honi öldnek, 
Melyen bölcsődet rengeték 
S a melylyel majd beödnek.



Akik szolgálatra szegődnek, a legnehezebb kihívást vállalják. 
Mások elégedeségéért, egy egész közösség sorsáért vállalnak feladatot, hoznak áldozatot, 

és csak ritkán látható, hogy mindezt odaadással teszik, jóval túl a kötelezőn.
Életük a nyilvánosság elő zajlik. Ha hibáznak, rájuk mutatunk, de ha az ellenkezője tör- 

ténik, csak ritkán vagy talán soha nem köszönjük meg, mondván: ezt vállalták, erre szegőd- 
tek, ez a kötelességük.

Vezetőként állni egy település élén éppen ilyen. 
A polgármester is volt ember – szokta mondani viccesen egyik polgármester ismerősöm, 

aki egy kis falut irányít. Látom mindennapos küzdelmét, és csodálom az alázatát. Hogy türe- 
lemmel hallgatja mindenki problémáját úgy, hogy többnyire megoldást is neki kell találni rá.

Hogyha kell, polgárőr mellényben járőrözik a jobb közbiztonságért, ha kell, traktorra ül, és 
maga megy ki az önkormányzati öldre szántani, éjszaka pályázatokat ír, nappal megvalósít, 
tervez, szervez, hogy TSZ elnök, pszichológus és közösségfejlesztő egyben, és csak utolsó 
sorban polgármester. Vagy talán épp mindeől az.

De milyen indíatás kell ahhoz, hogy valaki egy településközösség élére álljon?
Szerkesztőként bízom benne, hogy végiglapozva és olvasva a kiadványt, a kérdés nem ma- 

rad megválaszolatlan, mivel úgy érzem, fontos, hogy legyen kézzelfogható információ a jövő 
birtokában arról, hogy éltek, mit gondoltak, mit akartak, mit teek és milyen hitvallással 
azok, akik alakítói, formálói voltak tágabb környezetünk, településeink életének.

Hosszú időn át végze kommunikációs, televízió és újság főszerkesztő munkám során több 
alkalommal szembesültem azzal a ténnyel, hogy – ha szakdolgozatírás kapcsán főiskolai, 
egyetemi hallgató a segítségemet kérte, és helytörténeti anyagot kerestünk – nem találtunk a 
településvezetők személyére vonatkozó adatot, leírást, gondolatokat arról, milyennek láák, 
álmodták városukat, községüket.

Ezért születe meg az elképzelés, majd elhatározás: létrehozni egy adatbázist, ahol el- 
helyezzük a magyar településvezetők portréit. Aztán továbbgondolva és dolgozva, nyomta- 
to kiadvány le belőle. Maradandó.

Könyv, amit ha valaki majd levesz a helyi könyvtár polcáról vagy megkeres az Országos 
Széchényi Könyvtár állományában, akkor elolvashatja egy-egy településvezető gondolatait a 
munkájáról, s információkat kaphat a személyéről.

Ez a kötet Jász-Nagykun-Szolnok megyei települések polgármestereinek portréit jeleníti 
meg. Köszönet azoknak, akik vállalták, hogy általa közreadják gondolataikat. Nem volt 
könnyű, hiszen kivétel nélkül mindenki úgy érezte, szerénytelenség, ha magáról beszél.

Nos, szerkesztőként úgy érzem: nem az. 
Valójában kordokumentum, lenyomata a jelennek és információ a jövőnek. 

Karcolatok, melyek megmaradnak.

ELŐSZÓ

Sári Andrea
szerkesztő
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ABÁDSZALÓK

Abádszalók 1895-ben jö létre Tiszaabádból és Tiszaszalókból. Az Aba nemzetség ősi birtokának részét 
képező Abád már Szent István ala bizonyosan a létező települések sorába tartozo. Már Anonymus is említi 
nevét a Gesta Hungarorum-ban. Szalók is léteze már 1248-ban, 1332-ben volt temploma is, mely a mai 
falutól délre levő kőkereszt helyén állo. A templom a 17. században a faluval együ elpusztult, romjai 1772-
ben még láthatók voltak. A falu csak 1717-ben népesült be újra, 1733-ban fatemploma is épült. Szintén 
református telepesek szállták meg. Katolikus népességet nagy számban az 1770-es években telepíteek a 
községbe, akik csakhamar többségbe kerültek.
1746-ban Szalókon új iskola épül. 1753-ban megkezdődik a református anyakönyvek vezetése Abádon, és 
1761-ben Szalókon is.
A katolikus egyháznál ez 1763-ban veszi kezdetét. Mindkét község 1876-ban nagyközségi státust kap. 
Tiszaabád és Tiszaszalók 1850-től több alkalommal egyesült és vált szét. A két településrész végleges 
egyesülésére, közakaratra 1896-ban került sor ABÁD-SZALÓK néven.
Abádszalóknak 1910-ben 7103 lakosa közül 7095 magyar volt, ma 4912-en lakják. Korábban Jász-Nagykun-
Szolnok vármegye Tiszai felső járásához tartozo.

2005-ben városi címet kapo.
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Balogh Gyula  
Abádszalók polgármestere

„Jót s jól” – őszintén, következetesen. Szembe szállva a gondokkal, a hibákból 
tanulva, építkezve, együ mindenre képesek vagyunk.

Balogh Gyula 2016 májusában lett Abádszalók polgármestere. Időközi választá- 
son kapta meg a település választóinak bizalmát, de ettől jóval korábban lépett a 
közéletbe. Ötödik ciklus óta helyi önkormányzati képviselő, tősgyökeres abádszaló- 
kiként mindig a szívén viselte a település sorsát, fejlődését. Pedagógus végzettsé- 
gének köszönhetően feleségével együtt a főiskola után munkát kaptak a helyi isko- 
lában. Hamarosan ennek az iskolának igazgatóhelyettese, majd igazgatója lett, itt 
tanították őt is a betűvetés tudományára. A két évtizedes vezetői tapasztalat és az 
önkormányzati munka kellő előképzettséget adott aztán a településvezetői felada- 
tokhoz.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Az időközi választáskor a településen jelentkező komoly gazdasági nehézségek, adósságok 
kezelése és a humán erőforrás hiánya jelentee a legnagyobb kihívást. Ezek egy részét sike- 
rült két év ala kiküszöbölni. A másik nehézség – ilyen jellegű tapasztalatnélkül – a már 
meginduló Területfejlesztési Operatív Programok tervezése, előkészítése, pályázatok be- 
adása jelentee.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Eddig jól haladtunk, szinte mindent sikerült valamilyen szinten megoldani. Visszafizeük 

az adósságainkat, sikerült fejleszteni az önkormányzat városüzemeltetési csoportjának 
eszközállományát, fejleszteük az egészségügyet, mentőpontot alakítounk ki (12 órás szol- 
gálatban mentő áll rendelkezésre a településen), hat utat sikerült felújítani, több km járdát 
építeünk, értékteremtő a közmunkaprogramunk, boltot nyitounk az előállíto termékek- 
nek, energetikai korszerűsítésben ve részt több intézményünk, újra indítouk a művelődési 
házat, csak a legfontosabbakat említve.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Úgy érzem, hogy a kapcsolatom a választókkal közvetlen. Eddig is szinte mindenki ismert, 
nem kívánok megváltozni, csak megbízhatóan, nyíltan, következetesen, magas színvonalú 
mun- kát végezni. Bár egyszer van egy héten fogadó órám, de a hét minden napján szoktak 
hozzám jönni gondokkal, az ajtóm mindig nyitva áll. Bármikor szívesen állok rendelkezésére 
bárkinek, amíg a kölcsönös tisztelet jegyében oldjuk meg a problémákat. Újra indultak a 
„sorvadásnak” induló civil csoportjaink, nyugdíjasklubok, sportegyesület, alapítványaink, 
egyesületeink, cégek. A szervezetek munkájában részt veszek, többnek tagja is vagyok, támo- 
gatom őket, szinte minden programjukon megjelenek, ahová meghívást kapok. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?
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Sok jól gondolkodó, segítő személyt sikerült találnom a 
munkámhoz, bízom abban, hogy az eltelt rövid időben is látni 
fogják az én munkámat, erőfeszítéseimet, stílusomat, és en- 
nek eredményeképpen még többen fognak segíteni ebben a 
munkában, hiszen közösséget, települést építeni csak a benne 
élőkkel együ lehet. Legalábbis a többség akaratának, véle- 
ményének, javaslatának figyelembe vételével, és velük való 
közös végrehajtásban. Magasabb szinten pedig a támogató 
térségi országgyűlési képviselők és munkatársaik azok, 
akiknek sokat köszönhetek.

- Munkája legemlékezetesebb pillanata?
Minden siker és sikertelenség emlékezetes.

- Munkája legjobb emléke?
A legjobb pillanatok, ha a tervek valóra válnak, a pályáza- 

tok nyernek és megvalósulnak, illetve ha azok a közmegelé- 
gedést szolgálják. 

- Munkája legrosszabb emléke?
Leége lakóházban holestet találni. A legrosszabb, amit 

megtanultam: „Mindenkin nem tudsz segíteni”. Az adomá- 
nyok elosztása a legrosszabb feladat. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

A családom és a munkatársaim, barátaim támogatása.

- Tervezi-e a munka folytatását? 
Igen. Amennyiben a település többsége is azt akarja.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
„Jót s jól” – őszintén, következetesen. Szembe szállva a 

gondok kal, a hibákból tanulva, építkezve, együ mindenre 
képesek vagyunk!
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Berekürdő az Alöld nagytájegység, a Hortobágy és Nagykunság középtáj határán fekszik, a Tiszaüred-
Kunhe- gyesi sík Kistájában. A Hortobágy délnyugati szélén helyezkedik el. Karcag és Kunmadaras közö 
található. Berek- ürdő létét nem övezik évszázados múltra visszatekintő történetek, az 1920-as években ezen 
a területen mindössze 5 tanya állt 35 lakossal. A Karcag - Kunmadaras közöi területen, a Tatárülés nevezetű 
vasúti megállótól mindössze egy ősszel-tavasszal járhatatlan öldút vezete a pusztába. A változások viszont 
hihetetlen gyorsasággal köveék egymást. A geológusok figyelme az 1920-as években az Alöld felé irá- 
nyult, mivel úgy vélték, hogy i gazdag szénhidrogén bázis található.
1925-ben Pávai Vajna Ferenc főgeológus vezetésével kutatásokat kezdtek. A fúrás kezdeti nehézségei után 
Schmidt Eligius Róbert műszaki vezető által irányíto munkálatok 1928. január 24-én sikerrel jártak. A 
kitörés magassága a kezdeti 40 méterről 70, majd a 100 métert is elérte. A gyors intézkedéseknek köszönhe- 
tően februárban már el is végezteék a vegyelemzést, mely szerint a víz tartalmaz kalciumot, magnéziumot, 
ként, jódot és brómot, tehát a termálvíz sok ásványi anyagot hordoz. A közel két holdas tóra az első 
ideiglenes strandürdőt Mándoki Imre hozta létre és ő is üzemeltee. 1928 májusában fából medence-
féleséget épíete, melyet mindenki csak "fakosár"-nak neveze. Lépcsőzetesen mélyülő része 60-150 cm 
közö mozgo

Forrás: internet

BEREKFÜRDŐ
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„Minden olyan fejlesztésnek meg kell valósulnia, ami a település előnyére válik, 
ugyanakkor az önös érdekeket szolgáló folyamatoknak nem szabad teret adni.”

Molnár János 1956-ban született Budapesten, ám szülei hamar elköltöztek a főváros- 
ból. Berekfürdő jelenlegi polgármestere Putnokon töltötte gyermekkorát, a gimná- 
ziumot azonban Debrecenben végezte. Berekfürdőre 1991-ben sodorta az élet, ami- 
kor Molnár János a Megbékélés Házának – ami a Református Egyház konferencia- 
központja és üdülője – vezetője, míg felesége a helyi református gyülekezet lelkésze 
lett. Polgármesterként jelenleg első ciklusát tölti, 2014 októbere óta látja el a Berek- 
fürdő Község irányításával járó feladatokat.  

-Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja 
ezt a szolgálatot, illetve a megméreetést?

A legutóbbi választásokat megelőző években ugyan nem, de korábban több cikluson ke- 
resztül önkormányzati képviselőként tevékenykedtem a településen. Számomra mindig fon- 
tos volt a közösség léte, életben tartása, különösen egy kis településen. 1991-ben kerültünk 
ide, a település pedig 1992 óta önálló, addig Karcag Város része volt. Akkor fél ciklusnyi idő- 
szakon át volt önálló testülete és polgármestere Berekürdőnek, s nagy megtiszteltetés volt 
számomra, hogy a következő választáson bizalmat szavazo nekem a lakosság és önkor- 
mányzati képviselő leem.

Akkor még a legnagyobb munkáltató az üveggyár volt, ami mintegy tíz évvel ezelő be- 
zárt, és mára ezt a szerepet a gyógyászat és a turizmus vee át, ami a gyógyürdőre épül. A 
Berekürdőn működő Megbékélés Házán keresztül beleláam a település és a környék turiz- 
musába, s ma ebben van a legfőbb munkalehetőség, melynek mindennemű fejlesztését szük- 
ségesnek látom a községben. A több évtizedes tapasztalatomat i jól tudom hasznosítani.

-Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Az egyik legfontosabb elvégzendő feladat az volt, hogy az előző településvezetés által 
nyert ürdőt érintő beruházást elvégezzük, megvalósítsuk és befejezzük. A projekt részeként 
a fede ürdő újjáépítése, valamint egy iúsági élménymedence létrehozása valósult meg. Az 
előző testület mindent előkészíte, nekünk pedig le kelle vezényelni a projektet. Berekürdő 
lakossága nincs 1300, ténylegesen mintegy 1000-en laknak i, a szakemberhiány minket is 
érint. A turizmus fejlesztése és előrelendítése érdekében elengedhetetlen lenne a Hortobágy 
és a Tisza-tavi településekkel való együműködés, ez azonban még gyerekcipőben jár. 

-Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Berekürdő egyedül a ürdőre tud építeni és nem csak a munkahelyteremtés szempont- 

jából. Az idegenforgalmi adóbevétel növelése érdekében törekednünk kell arra, hogy minél 
több i alvó vendégünk legyen és nem csak szezonálisan. Az országban számos ürdőváros 
van, nagy a konkurencia, éppen ezért rengeteg energiát fektetünk a programok szervezésére. 
A berekürdői gyógyvíz elsősorban reumatikus betegségek kezelésére alkalmas, ezen kívül 
ivókúraként alkalmazva pajzsmirigy problémák tüneteit is csillapítja. Régi vágyam a ürdő- 

Molnár János
polgármestereBerekürdő 
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ben működő gyógyászati kezelések fejlesztése, amire sajnos 
nincs elegendő önerőnk, de minden pályázati lehetőséget 
megragadunk ennek korszerűsítése céljából. Vannak nyertes 
pályázataink, ugyanakkor én ezeknél fontosabbnak tartom a 
közösségépítést. Egy jó közösség mindennek az alapja. Sokat 
dolgozom azon, hogy a községben lakók közöi feszültséget 
elsimítsam. Számomra ez a legfontosabb és egyben a legne- 
hezebb is. Ami látványosabb része a fejlődésnek, azok a be- 
ruházások. Az egyik ilyen egy zöldség-gyümölcs feldolgozó 
üzem létrehozása volt, amelynek hamarosan a beüzemelési 
szakaszába érünk. Ez azért nagyon fontos, mert még az előző 
testület idején elindult a START Munkaprogram, melyben a 
megtermelt zöldségeket ily módon tudjuk majd feldolgozni. 
A fóliasátrak számát növeltük, s a helyi adoságoknak kö- 
szönhetően azokat a meleg víz hőjével fűtjük, ami igen gaz- 
daságos. A Berekürdőn működő Karcagi Üveggyár – ami sok 
ember megélhetését biztosítoa, emelle népszerű turiszti- 
kai látványosság is volt – megszűnt. Az épületek egy része 
megmaradt, másik részét lebontoák. Óriási eredmény, hogy 
sikerült elérni, hogy önkormányzatunk tulajdonába került a 
gyár területének és épületeinek egy része, ahol a jövőbeli 
tervek közö szerepel egy üveggyári múzeum és egy lát- 
ványhuta kialakítása. Ez jelentősen hozzájárulna a turizmus 
további növekedéséhez.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Igyekszem jó kapcsolatot kialakítani minden lakossal. Van 
hivatalos fogadóórám, de nagyon ritkán keresnek akkor a 
helyiek. Mindig törekszem a személyes megbeszélésekre, en- 
nek azonban megvan a nehézsége is, hiszen sokszor csak 
munkaidőn túli időpontra tudjuk egyeztetni a találkozót.

Annak ellenére, hogy Berekürdő kis település, számos 
aktív közösség működik a községben. A teljesség igénye nél- 
kül: két nyugdíjas klub, horgászegyesület, sportegyesület, 
néptánc- és mazsorecsoport, mozgássérült egyesület, iro- 
dalmi társaság illetve “ügyes kezek” csoport is működik a 
községben. Fontosnak tartom, hogy az egyesületek és civil 
szervezetek ne egymás ellen, hanem egymást segítve dolgoz- 
zanak. Nálunk ez működik. 

-A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. 
Milyen csapat, milyen háérapparátus áll Ön mögö?

Amikor indultam a választásokon, a kampány ideje ala 
több fórumon is hangoztaam, hogy én semmiképp nem 
egyszemélyes vezetésben gondolkozom. Csak csapatban tu- 
dok dolgozni. A hivatal mindennek az alapja. A település mé- 
retéhez képest Berekürdőn egy viszonylag nagy létszámú 
hivatal működik, ehhez nem kapunk elegendő állami támo- 
gatást a dolgozók kifizetésére. Egy hasonló méretű átlagos 
településen elegendő lenne a kevesebb önkormányzati mun- 
katárs, de Berekürdő nem egy átlagos település. Az idegen- 
forgalom mia sokkal több a hivatali munka. Az önkormány- 
zati képviselők egy részével is jól együ lehet gondolkodni, 
illetve vannak olyanok is, akik a háérből aktívan segítik a 
munkámat. 

- Munkája legszebb, legemlékezetesebb pillanata?
Amikor olyan emberekkel sikerül a köztünk lévő nézet- 

eltéréseket megbeszélni, akikkel fontos az együműködés. 
Számomra minden ilyen pillanat emlékezetes, hiszem célom 
a harmonikus emberi kapcsolatok kialakítása a társadalom- 
ban. Talán az üveggyár egy területének és néhány épületé- 
nek önkormányzati tulajdonba kerülése. Ez mindig fontos 
le volna a település számára, de az, hogy ezt sikerült meg- 
valósítani, az egy nagyon pozitív dolog. Ezen kívül vala- 
mennyi ürdőfejlesztés örömet okoz számomra. 

A Tisza-tavi régiónak része Berekürdő. Meglepetésként 
ért, hogy csupán 3 éve voltam polgármester, amikor elismer- 
ték a munkámat az Év Tisza-tavi Polgármestere címmel. Óri- 
ási megtiszteltetés volt számomra. 

- Munkája legrosszabb emléke?
Berekürdőnek – kis település lévén – közös hivatalt kel- 

le kialakítania valamelyik szomszédos településsel. A vá- 
lasztások után legkésőbb 60 nappal meg kelle kötni vala- 
melyik környező helységgel a szerződést, a helyiek közül 
pedig ezt sokan félreértelmezték, hogy a két település akkor 
egyesülni fog. Esetünkben Kunmadaras Nagyközség, vala- 
mint Karcag Város Önkormányzata jöhete szóba, a döntés 
elői időszak azonban nagyon megosztoa Berekürdő la- 
kosságát. Nagyon sokat egyezteem a Kormányhivatallal, 
mindkét település elöljáróival, több lakossági fórumot tar- 
tounk.

Nagyon nehéz időszak volt, talán ez volt a legkritikusabb 
szakasz a 4 év ala. Szerencsére azóta kiválóan együműkö- 
dünk a Kunmadarasi Önkormányzaal. 
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megvalósulna a ürdőben a gyógyászat fejlesztése, illetve né- 
hány kisebb arakciót is tervezünk, ami elősegíti az ide láto- 
gató vendégek komfortérzetének növelését. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Az embernek nyitonak kell lennie az új befogadására. 

Minden olyan fejlesztésnek meg kell valósulnia, ami a tele- 
pülés előnyére válik, ugyanakkor az önös érdekeket szolgáló 
folyamatoknak nem szabad teret adni. Fontos, hogy tudjak 
olyan munkatársakat, barátokat találni, akik segítenek 
eldönteni az előbb említe keő közöi különbséget és 
egészséges, őszinte kritikával segítik a munkámat.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Az ohoni megértés, elfogadás, valamint az egészséges 
kritika, amit nem csak ohonról, de a település minden lakó- 
jától szívesen fogadok. Lényegesek a jó munkatársak, illetve 
ami nekem külön nagyon fontos, az Istenbe vete hit és 
bizalom, a Tőle kért áldás a munkához. A választások után a 
református templomban kértem egy Isteni áldást a munkám- 
ra, ami nem formaság volt. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Igen, szeretném folytatni a munkát. Kérdés, hogy ezt a 

település lakossága is így gondolja-e. Nagyon szeretném, ha 
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CIBAKHÁZA

A talapülés Szolnoktól délre, a Tisza folyó bal partján, a megye délnyugati részén a Tiszazug kistérségében 
fekszik. A Tisza szabályozása óta az élő folyó távolabb került tőle. A folyó szabályozása után éghajlata az 
ország legkontinentálisabb részévé vált. A kedvező természeti adoságok már a honfoglalás elői népeket is 
vonzoák. Első okleveles említése csak 1465-ből való, de a forrásokból következtetni lehet, hogy már az 
Árpád-korban lako hely volt. A XVI. század elejétől mezővárosként emlegete Cibakháza a török hódolt- 
ság ala elpusztult, újjátelepítése 1717 után indult meg, mint a Tiszazug legjelentősebb katolikus települése, 
a környék egyházi központjává vált. 
A korábbi mezővárosi rangját 1832-ben szerezte vissza a fontos tiszai átkelő- és vámszedőhely. Az 1848–49-
es forradalom és szabadságharc ala többször kiemelt stratégiai szerepet játszo: 1849 januárjában Perczel, 
átkelve a Tiszán, megállítoa Windischgraetz seregét, februárban a honvédsereg innen támadta meg Nagy- 
kőrös környékén lévő osztrákokat, március 5-én Damjanich i átkelve került az ellenség hátába. 
A XIX. századi tiszai szabályozás után átkelőhelyét elvesztee, ugyanis a kanyarulatok levágásával messzire 
került a folyó. Az elszegényedő település városi rangját is elvesztee. 

Forrás: internet
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„Szolgálni a közösséget, fejleszteni Cibakházát, és megmaradni embernek.”

Cibakháza polgármestere Hegyes Zoltán 1973-ban született Kunszentmártonban. 
2006 óta látja a polgármesteri teendőket Cibakházán. A közösség szolgálata mindig 
is elsődleges volt számára, s ezt nem csak a polgármesteri pozícióból tartotta meg- 
valósíthatónak. 12 évvel ezelőtt alpolgármesteri tisztséget töltött be, és nem tarto- 
zott a tervei közé a polgármester választáson történő indulás. Ugyanakkor néhány 
hónappal a választások előtt a település polgáraitól, civil szervezetektől, vállalko- 
zóktól és a hivatal köztisztviselőitől olyan sok felkérést kapott, amely meggyőzte 
arról, hogy vállalnia kell a megméretést.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

A legnagyobb probléma a település infrastrukturális állapota volt. A szilárd burkolatú utak 
aránya nem érte el az összes utca hosszának 30 %-át, hasonlóan a szennyvízcsatorna hálózat- 
hoz. Nem volt a településen kerékpárút, és a főutcán lévő üzletek elő nem lehete rendesen 
megállni, mindenki az úesten parkolt, és nem volt Cibakházán egyetlen játszótér sem. A leg- 
nagyobb kihívás volt mindezen változtatni úgy, hogy az önkormányzat gazdasági lehetőségei 
még a pályázatok önrészéhez is csak nehezen biztosítoák a forrásokat.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
- Elképzeléseim jelentős részét sikerült megvalósítani, vagy legalább jelentősen előrelépni. 

A választási program nem csak arra való, hogy meggyőzze a választókat, hanem a rendelke- 
zésre álló évek ala azt pontonként folyamatosan meg kell valósítani. Persze vannak olyan 
elképzelések, amelyek megvalósítása a vártnál nagyobb akadályba ütközik, és nem valósít- 
ható meg, pl. megfelelő pályázat hiányában. Ugyanakkor vannak időközben felmerülő lehe- 
tőségek és célok, amelyeket meg kell ragadni, illetve meg kell valósítani. Az elmúlt években 
Cibakháza infrastrukturális fejleségén, a közbiztonság helyzetén, az intézmények állapotán 
egyaránt sokat sikerült javítani.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Mindenkivel a jó kapcsolatra törekszem, igyekszem segíteni, ahol lehet. A település lakos- 
ságával sikerült egy olyan közvetlen kapcsolatot kialakítani, hogy bármikor bizalommal for- 
dulhatnak hozzám, a hivatalunkhoz, a képviselő-testülethez, hiszen egy településen élünk, 
egy a múltunk, ugyanazokkal a problémákkal küzdünk nap mint nap, ugyanaz a jelenünk, 
hiszen együ örülünk minden sikernek, és ugyanaz a jövőnk is, a céljaink a település fejlődé- 
sében.

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?

Mindig kell egy jó csapat, hiszen egyetlen ember elképzelései, erőfeszítései önmagában 
keveset érnek. Ezt a jó csapatot számomra a képviselő-testület tagjai, a hivatali dolgozók és a 

Hegyes Zoltán
Cibakháza polgármestere
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településen élő, hasonlóan gondolkodó emberek jelentik. 
Sokat dolgoztunk együ az elmúlt években. Rendezvényeken 
vagy testületi ülésen sokat emlegetjük a kezdeti időszak 
eseményeit és nehézségeit, valamint néhány emlékezetes 
pillanatot ebből az időszakból. Nagyon sok bizalmat, segítsé- 
get és bátorítást kaptam tőlük a munkám során.

- Munkája legemlékezetesebb pillanata?
Sok kedves és szép emléket hordozok magamban az elmúlt 

12 évből. Nehéz dolog ebből kiragadni egyet. 1946-ban egy 
vihar ledöntöe a cibakházi római katolikus templom to- 
ronysüvegét. A tornyot ideiglenesen helyreállítoák az ere- 
deti torony maradványaiból. Csaknem 70 évvel később lehe- 
tővé vált a templom felújítása, viszont az új toronyra már 
nem futoa a pályázati keretből. A képviselő-testület viszont 
vállalta a költségek fedezetét, ezért 2015-ben, helyben meg- 
épült a régivel szinte teljesen azonos toronysüveg, amelyet 
ünnepélyes keretek közt emeltek a helyére. Felemelő pillanat 
volt.

- Munkája legrosszabb emléke?
Munkám során szembesülnöm kelle számtalan nehéz- 

séggel, kudarccal és rossz pillanaal is, ezeket meg kell ta- 
nulni feldolgozni. A leginkább az emberi rosszindulat, illetve 

ezek következménye tudja megkeseríteni a polgármesteri 
munkát.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Mindenkinek szüksége van a munkájához támogatásra, 
biztatásra. Én a családomtól nagyon sok támogatást kaptam 
és kapok a mai napig, akik közül ki kell emelnem a páromat, 
aki több mint hét éve a legfőbb támaszom. Nélküle nem tud- 
nám ezt a feladatot ellátni, ezt a szolgálatot teljesíteni.

- Tervezi-e a munka folytatását? 
A mi munkánk esetében csak a múlt a biztos. A választókat 

pedig értelemszerűen a jövő érdekli. Nehéz abbahagyni, amit 
az ember egyszer elkezde. Amennyiben a Cibakházán élő 
emberek úgy gondolják, hogy szükségük van továbbra is a 
munkámra, a szolgálatomra, akkor szívesen folytatom. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Már hosszú évek óta Madách Imre szavaival zárom a köz- 

meghallgatást, „Mondoam ember, küzdj és bízva bízzál!” 
Szolgálni a közösséget, fejleszteni Cibakházát, és megmarad- 
ni embernek.
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CSÉPA

A község Jász-Nagykun-Szolnok megyében található, a Tiszazugban helyezkedik el. Csépa neve az István 
személynév név régies alakját a Csépán vagy Csépány nevet őrzi. A térség első lakosai a kőkori (neolitkori) 
Körös kultúrához tartoztak, és a bronzkorban is lako terület volt. Kimutatható a szkíták, szarmaták, hunok 
és avarok településeinek nyomai is. A honfoglalás után Tiszazugon a Megyer törzs és Ond vezér osztozo. 
Szent László magyar király ala a vidék egy részét az egri püspökség szerezte meg. Habár a Csépa névvel 
csak a 15. században, (1406-ban) találkozunk, a falu területén korábban három település is állt: Pokah 
(Pókaháza, 1261), Hymud (Himód, 1330) és Woya (Vaja, 1330). II. Ulászló magyar király a falut Szelevénnyel 
együ Pest vármegyéhez csatolta. Gyula törökök általi elfoglalása után az egész Tiszazug török uralom alá 
került, és 1664-ben már elhagyato helységként tünteék fel az adománylevelek. Az 1721-22-ben újra, 
elsősorban palócokkal benépesíte Csépa már Heves és Külső-Szolnok vármegyéhez tartozo. A többsé- 
gében római katolikus lakosság 1729-ben Szent Jakab tiszteletére vályogból építe templomot, a ma is 
látható templom csak 1789-ben készült el. A Csépai-fertő 67 hektáros területén a nádas növényzet uralkodik, 
a szélein zsiókás övezet húzódik, gazdag az állatvilága is. Véde terület, de szabadon látogatható. Több tiszai 
holtága horgászok által előszereteel látogato hely.
Csépa gazdasága hasonló a környék többi településéhez, lakosai a középkortól kezdve elsősorban öldműve- 
lésből élnek. A öldművelésen belül a gabonatermesztés játssza a legnagyobb szerepet a település lakóinak 
életében, a rétek és legelők kisebb jelentőséggel bírnak. Csépa északi, homokos talajú táján jelentős szőlő- 
termesztés folyik: kékfrankost, kékportót és Cabernet sauvignont termelnek.

Forrás: internet
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„A polgármesterség szolgálat. 
Egy olyan szolgálat, ahol felelős vagyok a településnek minden rezdüléséért…”

Csépa a Kunszentmártoni Járás egy közel 1750 lélekszámú települése. A község 
polgármestere, Fialka György 2002 októbere óta áll a település élén, aki 1951. április 
9-én született, s jelenleg negyedik ciklusát tölti. 

- Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja ezt 
a szolgálatot, illetve a megméreetést?

Nem először próbálkoztam a polgármesteri cím elnyerésére, ez a gondolat már a rendszer- 
váltáskor megfogalmazódo bennem. Erre az ezt követő három ciklus ala tudatosan készül- 
tem. Megismerkedtem a költségvetés elkészítésével, normatíva igényléssel, azok elszámolá- 
sával, s tekinteel arra, hogy műszaki végzetségem van, úgy gondoltam, hogy alkalmas len- 
nék a feladat ellátására. A kudarc után azonban valami arra sarkallt engem, hogy ha először 
nem is sikerül, próbálkozzak újra. Felismertem azt, hogy egy település vezetése egy olyan 
vállalkozás, amely közpénzek kezelésével, annak a leghatékonyabb felhasználásával van 
összeüggésben. Korábban 10 esztendőn keresztül vállalkozóként tevékenykedtem, azt 
megelőzően pedig a Tisza Cipőgyár telepvezető helyeeseként dolgoztam, ahol 570 ember 
munkáját koordináltam. Az oani szalagrendszer megtaníto engem és valamennyi o dol- 
gozót a gyors, precíz problémamegoldásra. Ezt a képességet pedig kiválóan alkalmaztam 
később a vállalkozásom, jelenleg pedig a polgármesteri munka során. Polgármesterségem 
elő, azaz 2002-t megelőzően a helyi pénzügyi bizoság elnöke is voltam, valamint alpolgár- 
mesteri tevékenységet is elláam Csépán. Ebben az időszakban mélyebben beleláam, hogy a 
polgármester döntései hogyan befolyásolják a község jövőjét. Az akkori településvezető egy- 
kori pedagógusom volt, akit két ciklus után váltoam le, kis különbséggel. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Két nagyon komoly kihívás volt: az egyik az, hogy másképpen gondolkodtam, mint az elő- 
döm. Kialakult egy struktúra, ami véleményem szerint nem te maradéktalanul eleget az 
akkori kor kihívásainak. Egy 6-3 arányú ellenzéki testüleel próbáltunk pozitív döntéseket 
hozni. Ez óriási kihívás volt számomra, amit szerencsére két hónap ala megoldounk. A 
másik rendkívül nagy kihívás egy jelentős örökölt adósság rendezése volt, amely talán azt 
mondhatom, megalapozta a hosszú távú polgármesterségemet Csépán. Az anyagi nehézséget 
egy év elteltével nagy áldozatok árán sikerült leküzdeni. Véleményem szerint nem aól válik 
valakiből vezető, ha megválasztják, hanem aól, hogy oly módon politizál, amit elfogad a 
többség, és tud is azonosulni azzal a gondolkodással.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Mindent sikerült megvalósítani, amit szereem volna, sőt, az elmúlt időszakban, valamint 

a negyedik ciklusomban olyan beruházásokat sikerült megvalósítani a községben, amiket 
álmodni sem mertem volna. A legfontosabb célkitűzésem az volt, hogy a település közműellá- 
tása hiánytalanul megvalósuljon. A Csépán megvalósult szennyvízberuházás során az elké- 
szült rendszerre való rákötéseket díjtalanul végeztük el. A 2002-2006 közöi időszaknak volt 

Fialka György
Csépa polgármestere
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egy sarkalatos része, a belterületi utak rendbetétele. Ezekben 
az években majdcsak az egész települést sikerült ellátni asz- 
faltburkolaal. Jelen pillanatban Csépa úthálózatának 96%-a 
szilárd burkolatú út. Az első ciklust kiválóan példázza a 
konyha felújítása, a Műszaki Ellátó Szervezet gépparkjának 
bővítése, külső nyílászárócserét hajtounk végre az oktatási 
intézményen több mint 28 millió forintból, valamint a 2006-
os árvízi védekezésben is sikerrel jártunk, megakadályozva 
azt, hogy Csépa a víz martalékává váljon. A következő ciklus- 
ban 2006 és 2010 közö tovább folytatódo az utak építése, 
megoldouk a művelődési ház gázellátását, beszereztünk 
egy szemétszállító autót, felújítouk az önkormányzat épü- 
letét, létrehoztunk egy apartman-házat, amit egy régi orvosi 
rendelőből alakítounk ki. Ez egy olyan 16 férőhelyes ingat- 
lan, ahol több 2 és 4 ágyas szoba is alkalmas vendégek foga- 
dására. Ezen túlmenően önerőből, mintegy 13 millió forintért 
megvásárlásra került Balatonszárszón egy nyaraló, amely 
minden csépai gyermek ingyenes nyaraltatására nyújt lehe- 
tőséget. Időközben a mellee található ingatlant is beszerez- 
tük, a két épület összesen 78 fő üdülésére alkalmas. Lecserél- 
tük a község művelődési házának és orvosi rendelőjének te- 
tőszerkezetét, továbbá vásároltunk egy ételes autót. A rava- 
talozó épületét is korszerűsíteük, s gazdagítouk az önkor- 
mányzat gépparkját. Az illegális szemétlerakó felszámolásá- 
val kialakítounk egy csónakázó tavat és egy szabadidő- 
parkot Csépán, kiszolgálóhelyiségekkel együ, amely közel 
2 hektáros területen fekszik. Ebben a ciklusban kezdtük el a 
külterületi utak építését is. 2015. év legjelentősebb eleme az 
ivóvízminőség-javító program megvalósulása volt, ami a te- 
lepülés számára a víz minőségét illetően pozitív eredménnyel 
zárult, valamint csaknem 700 millió forint értékben egy új, 
önálló vízműtelep is épült, amely 10 település egészséges 
ivóvízellátásáért felel. A jelenlegi ciklus eredményeként az 
óvoda épületének tetőszerkezetét, továbbá az önkormányzat 
épületének homlokzatát újítouk fel, jelenleg is zajlik az 
orvosi rendelő teljes körű korszerűsítése csaknem 40 millió 
forint értékben, valamint mára már közel 98 millió forintból a 
kultúrház energetikai fejlesztése is befejeződö. A közel- 
múltban nyertünk egy 69 millió forint értékű pályázatot kül- 
területi utak rendbetételére, azon kívül járdákat építünk a 
helyi lakosság komfortérzetének javítása érdekében. A na- 
pokban érkeze egy újabb örömhír, mi szerint 27 millió fo- 
rintból újul meg hamarosan a konyha épülete. Az önkor- 
mányzat udvarán elhelyeztünk egy napelem telepet, amely 

egy 34 millió forintos beruházás keretében készült el, ez 
biztosítja az intézmény energiatakarékos ellátását.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Úgy gondolom, jó a kapcsolatom a lakossággal. Ezt mi sem 
bizonyítja jobban, mint hogy az első választást 56%-kal, a 
másodikat 63%-kal, a harmadikat 75, míg a legutóbbi válasz- 
tást 93%-os ölénnyel nyertem meg. Ez arra enged utalni, 
hogy a település elégede a munkámmal és azzal a szakmai 
hozzáértéssel, amivel azt végzem. Kis település lévén Csépán 
egy személy bizony 3 fajta munkát is végez, a munkatársaim 
ideje rendkívül lekötö, így feltétlenül szükség van arra, 
hogy a polgármester bizonyos szakterületeken tájékozo le- 
gyen, és tudjon iránymutatást adni többek közö a likviditás 
megőrzésére. Emelle, hogy hogyan lehet fenntartani a kap- 
csolatot a civil szervezetekkel, s nyomon követni a működé- 
süket. Községünkben 12 civil szervezet működik, ebből a Ki 
nizsi Horgászegyesület 240 fővel az élen jár, de a Sportegye- 
sület tagjainak száma is jóval meghaladja a 100 főt. Van egy 
turisztikai egyesületünk, mely 2 éves múltra tekint vissza, 
illetve nemrégiben hoztuk létre a Tiszazugi Hagyományőrző 
Egyesületet, amelynek én magam is személyesen támogat- 
tam a létrejöét. Az önkormányzat lehetőségeihez mérten 
támogatja ezen szervezetek működését. Elmondhatom, hogy 
születésem óta Csépán élek – kivéve azt az időszakot, amikor 
tanulmányaim elszólítoak a községből –, a lakosság jelentős 
részével együ nőem fel. Fiatal korom óta folyamatosan 
társadalmi munkát végeztem valamelyik civil szerveződés- 
nél, ennek eredményeképpen a 40 éves társadalmi munkám 
elismeréseként a képviselő-testüleől Életmű Díjat kaptam. 
Én nem irodában ülő polgármester vagyok, ugyanis minden 
reggel már a korai órákban járom a falut, és megnézem, hogy 
van-e valahol olyan probléma, ami sürgős intézkedést 
igényel. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?

Egy ember önmagában nem ér semmit. Egy vezetőnek 
tudnia kell maga köré olyan szakképze munkatársakat szer- 
vezni, akikben megbízik. Az én regnálásom idejére esik 
Csépán a generációváltás időszaka. Több intézményünk élén 
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is vezetőségváltás történt, és teljesültek azok az elképzelések, 
amiket annak idején a választási programomban megfogal- 
maztam. Mi szerint valamennyi munkahelyet és vezetői 
posztot – ami a településen jelentkezik – helyi, fiatal tölt be. A 
köztisztviselők anyagi megbecsülése ugyanakkor nagyon 
alul marad az érdekeltségi szférában dolgozókéhoz képest, 
pedig i 2-3 szakterületet is ismerniük kell a munkatársak- 
nak, hogy a feladatukat maximálisan el tudják látni. Ez szá- 
momra fájó pont, mert nem tudom a kollégáimat oly mérték- 
ben jutalmazni, amit megérdemelnének. Nehezen tudunk 
fiatalokat bevonni az apparátus munkájába, egyébiránt a 
meglévő gárda jól összeszoko, azt lehet mondani, hogy fél- 
szavakból is értjük egymást. Maximálisan támogatják a mun- 
kámat, és elősegítik a testület döntéseit. Alapvetően verseny- 
ző típus vagyok, ami azt jelenti, hogy gyors döntést és gyors 
végrehajtást várok. Mi közpénzből, a közért teljesítünk szol- 
gálatot. Nagyon jó csapat áll mögöem.

- Mi volt eddigi munkája legszebb, legemlékezetesebb 
pillanata?

A legemlékezetesebb pillanatom, amikor 2015-ben elnyer- 
tem a Megye Polgármestere címet. Évente egy ilyen díjat 
adományoznak, s ahhoz, hogy minden településre eljusson 
ez az elismerés, 73 évet kellene várni. Miután ezt három cik- 
lus után nekem ítélte a Megyei Közgyűlés, én erre rendkívül 
büszke vagyok. Azt gondolom, hogy nem csupán a szemé- 
lyemet és az általam elért eredményeket díjazta ezzel a 
Közgyűlés, hanem a település valamennyi polgárát.

Másik legemlékezetesebb történetként a következőt emlí- 
tem meg: Igaz, hogy ennek már 12 éve, de i mindenképpen 
az árvízi védekezést emelném ki. Nagyon megviselte Csépa 
lakosságát, hiszen veszélybe kerültek azok az értékek és 
ingatlanok, amiért az i élő polgárok egy életen át dolgozik. 
Egy emberként fogtunk össze az ár megállításában.

- Munkája legrosszabb emléke?
Nekem nincs rossz emlékem. Azért nincs, mert a közösségi 

munka útja nem csak arany kövekkel van kirakva. Időnként 
ebben is van kátyú. De a kátyúk elsimítását követően már 
nem érdemes azon siránkozni, hogy az az úthiba hogyan 

keletkeze. Szeretek előre tekinteni és azokat az elképzelé- 
seket támogatni, melyek megítélésem szerint előre viszik kis 
településünk közösségét. Ezért pedig sem munkaidőt, sem 
fáradságot nem sajnálok. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A hátországomon sajnos 2007. július 21-én óriási csorba 
keletkeze. Ekkor halt meg az akkor 21 éves fiam, aki jogász- 
hallgató volt. Teljesen újra kelle kódolni a család életét. 
Feleségemmel akkora egyetértésben élünk, amit nem lehet 
elmondani, s nem lehet kellőképpen méltatni. Az időmmel 
úgy tud takarékoskodni, hogy én bármikor, bárhová, bár- 
mennyi időre távol lehetek a családtól, mert nyugodt háeret 
biztosít számomra. Talán a sors kegyéből születe egy kis- 
lányunk, aki a jövőbe vete hitemet megerősítee. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Szerencsére rendkívül jó egészségi állapotban vagyok. Ma 

is rendszeresen sportolok, a környezetem szerint fiatalos len- 
düleel élem a mindennapjaim. Úgy gondolom, hogy annak 
a településszerkezetnek, struktúrának, amelyet én elkezdtem 
kiépíteni, még néhány kockája hiányzik. Elsősorban az 
utódlásnak a kérdése. Egy ilyen gazdasági potenciált, egy 
ilyen önkormányzati szemléletet elültetni valakiben nem 1-2 
évnek a termése. Még egyszer tervezek indulni, de azzal a 
saját magamnak szabo feladaal, hogy legalább 2-3 fiatalt 
olyan helyzetbe hozok, hogy ha átveszik a község vezetését, 
az ne szenvedjen törést. Erre látok esélyt, hiszen vannak 
olyan fiatalok, akik képesek és alkalmasak lesznek a feladat- 
ra, azonban még nincsenek rá készen. Néhány év múlva 
azonban a helyi lakosságnak kell majd eldöntenie, kit akar 
közülük a település élére.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
A polgármesterség szolgálat. Egy olyan szolgálat, ahol 

felelős vagyok a településnek minden rezdüléséért, felelős 
vagyok a kollégáimért, az intézményeimnek és minden olyan 
társadalmi szervezetnek a működéséért, amitől ezt a községet 
élhető településnek lehet nevezni. 



HUNYADFALVA

Hunyadfalva község az Észak-Alöldi régióban, ében található, a megye legkisebb önálló községe. Közúton a 
Szolnok - Csataszög - Kőtelek - Tiszasüly közöi útról érhető el. A közúti tömegközlekedést a Jászkun Volán 
Zrt. autóbuszai végzik. Vasútvonal nem vezet át a településen, a legközelebbi vasútállomás a kb. 30 km-re 
lévő Szolnokon található.
1788-ban telepítee a falut a Hunyady grófi család. Nevét is róluk kapta. 1913-ban már Hunyadfalva néven 
említi a helynévtár. Sokáig Kőtelek legnépesebb külterületi lako része volt.

1993-ban vált önálló településsé. 

Forrás: internet
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„Hunyadfalva Jász-Nagykun-Szolnok megye gyöngyszeme.”

Vékonyné Házi Eszter 1965. február 17-én született Kunhegyesen. Több mint 25 éve 
áll Hunyadfalva település élén. A mindössze 201 lelket számláló zsákfalut csend, 
nyugalom és béke veszi körül, ami 1993. január 1-je óta működik önálló település- 
ként. 
Amikor a településre került – mert ide jött férjhez –, Hunyadfalva egy eléggé elha- 
gyatott sorsú falunak tűnt. Nem voltak járható utak és nem volt megoldott a megfe- 
lelő szennyvízelvezetés sem. Akkor úgy gondolta, hogy gépészként tudna segíteni 
abban, hogy ez a kis település talpra álljon.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Óriási gondot okozo a belterületi utak hiánya. A környező öldeket a lakosság csak úgy 
tudta használni, hogy térdig érő sárban jártak keresztül az utcákon. Esőzések esetén meg- 
közelíthetetlenek voltak a lakóházak is Hunyadfalván. Akkor még nem volt kiépíte vízháló- 
zat sem, és a gáz sem volt bevezetve, ami egy kicsit is komfortosabbá tee volna a községben 
élők mindennapjait. Szembe kelle nézni azzal is, hogy polgármesterségem kezdetén csupán 
másfél éves volt a fiam, és emelle vállaltam el ezt a felelősségteljes feladatot.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Égető probléma volt a belterületi utak hiánya, elsődleges feladatom volt ezek pótlása, illet- 

ve rendbetétele. Hunyadfalván egyetlen aszfaltos út épült, ám a település valamennyi utcája 
útalappal rendelkezik. Először tartályos gázzal, később öldgázhálózaal sikerült megoldani a 
lakóházak és közintézmények fűtését, ezt követően 1997-ben megoldouk a megfelelő 
szennyvízelvezetést is. Felújítouk a község közvilágítását, amit azóta már a tavalyi évben 
újra korszerűsíteünk. A csapadékvíz károk elleni védelemhez szükséges volt a csapadékvíz 
elvezetés problémájának megoldása, a biztonságos csapadékvíz elvezetés kiépítése. Új vízmű- 
vünk van, és elmondhatom, hogy Jász-Nagykun-Szolnok megyében egyedül nálunk épül 
műanyagcsöves rendszerre a vízhálózat. Jelentős sikereket értünk el közmunkaprogramban 
is, 10 éve vagyunk benne a Kistérségi Start Munkaprogramban, ami évek óta 8-11 ember 
számára ad munkát a faluban. 2014-ben felépíteünk egy istállót, amiben jelenleg bikákat 
hizlalunk. Idén újabb díjat nyertünk, ami 10 millió forintot hozo az önkormányzatnak, ebből 
a meglévő ágazatainkat – az állat és növénytermesztési ágazatot – szeretnénk fejleszteni. A 
TOP-os pályázatok keretében 27 millió forintból korszerűsödö az önkormányzat épülete, az 
orvosi rendelő, valamint a szociális intézményünk is. Az idei évben nyertünk 8 millió forintot 
útépítésre, melynek köszönhetően hamarosan még egy utcát le tudunk aszfaltozni a faluban. 
A lakosság helyben tartása érdekében önkormányzatunk a községben található összes eladó 
ingatlant próbálja megvásárolni, s azokat igény szerint felújítva eladni azoknak a helyi 
polgároknak, akik i, Hunyadfalván szeretnének élni és családot alapítani. Az ingatlanokat 
akár több éves futamidőre is megvásárolhatják, ami remek módszernek bizonyul, hiszen évek 
óta többen igénybe veszik ezt a fajta lehetőséget. 

Vékonyné
Házi Eszter
Hunyadfalva polgármestere
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- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

A falu zöme szeret engem. Természetesen vannak olyan 
emberek, akik nem értenek egyet azzal, amit csinálok. Nem is 
akarok és nem is tudnék mindenkinek megfelelni. Azt te- 
szem, ami a falu érdekeit szolgálja, nem pedig azt, ami egyes 
emberek érdekeit. Volt egy lepusztult kultúrházunk, azonban 
az évek során az épület belső tereit önerőből rendbe raktuk. 
Kialakítounk egy könyvtárhelyiséget, amit a gyerekek elő- 
szereteel használnak. Próbáljuk összefogni a település 
gyermekeit, farsangokat és karácsonyi ünnepségeket, falu- 
napokat és vetélkedőket szervezünk nekik, a nyári szünetben 
pedig táborokban vehetnek részt. Mindent megteszünk azért, 
hogy a jövő nemzedékei ne kallódjanak el. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?

Kis település lévén közös önkormányzati hivatalban mű- 
ködünk. Hetente egyszer van fogadóórám, ahová az emberek 
bejöhetnek, elmondhatják problémáikat. 4 fős képviselő-tes- 
tület segíti a munkámat, akik hozzám hasonlóan ugyancsak 
kerülik az egyéni érdekeket, és a lakosság, a település érdeke- 
it tartják szem elő. 

- Ha ki kellene ragadni egy emlékezetes történetet, mi 
volna az az elmúlt évekből?

Hunyadfalván az év legmeghiebb időszakában minden 
évben a gyerekek csinálják a karácsonyi műsort szüleikkel. 
Az ünnepek elő már hetekkel próbálnak a csemeték. Az volt 
a legszebb, amikor néhány éve az egész falu eljö, hogy 
együ legyünk karácsonykor. Kicsik, nagyok, idősek, fia- 

talok, lányok, fiúk, jó volt látni, hogy az egész falu együ 
ünnepel, a gyerekek pedig ujjonganak családjaik körében.

Egyébként nekem minden olyan dolog, ami a település 
javát szolgálja, emlékezetes marad. 

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?
Fáj, amikor az emberek akaratlanul megbántanak, mert 

soha senkinek nem okoztam szándékosan rosszat. Sokkal 
rosszabbul esik egy helyi lakostól érkeze negatív kritika, 
mint az, ha nem tudunk megnyerni egy pályázatot. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A család, aki melleem van. A férjem falugondnok, ő az, 
aki minden reggel elviszi és minden délután hazahozza a 
gyerekeket az óvodából, iskolából. Mindennap összeírja és 
kiváltja a gyógyszereket, orvosi vizsgálatokra viszi az idő- 
seket. Ő a falu Józsika bácsija. Nagyon sokat segít nekem a 
munkám során. A lányom nélkül pedig nem is tudnám ezt a 
feladatot ellátni, évek óta ő jelenti számomra a biztos háe- 
ret. Segítségemre van a pályázatok írásánál, koordinálásánál 
és elszámolásánál egyaránt. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Az elkövetkező 5 évben még igen, mert bizonyos projektek 

még nem fejeződtek be. Szeretném folytatni, de a döntés a 
lakosság kezében van. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Mindig úgy szereem volna végezni a munkámat, hogy 

csak szépet és jót adjak az i élő embereknek. Azt szeretném, 
hogy ez a kis falu egy maradandó település legyen, hiszen 
Hunyadfalva Jász-Nagykun-Szolnok megye gyöngyszeme. 
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Jászalsószentgyörgy 3400 lakosú település Jász-Nagykun-Szolnok megyében, a Jászság déli részén fekszik a 
Zagyva folyó bal partján. A 4780 hektár kiterjedésű község belterülete 280 ha. Legkönnyebben a Szolnokot 
Jászberénnyel összekötő 32-es főútvonalon közelíthető meg.
A falut 1399-ben említik meg Zentgergh néven, de a későbbi évszázadokban Gerla Szent-György (1466), 
Gerla alias alsó Zentgyergy (1567), Ladán-Sz-György (1647), Jász – Alsó -St. György (1699) névváltozatok- 
ban említik a források. A mai névalak 1901-től használatos. Eredetileg a Telek dűlőben fekvő település a 
tatárjárás során elpusztult, de helyére a jászok telepedtek le. 1994-ben Árpád-kori sírokat és nagy mennyi- 
ségű Zsigmond korabeli ezüst dénárokat találtak i a régészek. Mátyás király 1469-ben kelt oklevele kivált- 
ságos jász településnek említi, amely ebben az időben „népes Helység vala”. A török időkben sok megpróbál- 
tatáson ment keresztül, de mégis lako hely maradt. Mai helyére az 1680-as évek végén költözö a lakossága. 
A hagyomány szerint a szomszédos Jászladánnyal folytato perlekedések hatására, de a Telki falu elpusztu- 
lásának Szolnok felszabadításáért folyó törökellenes harcok hadmozdulatai is leheek. A község lakossá- 
gának az új helyén a Rákóczi szabadságharc idején is két ízben menekülnie kelle a labanc támadások mia. 
1703-ban emelt kisebb kőtemplomának elbontása után Rábl Károly tervei szerint épült fel a mai temploma 
1793-ban, melyet a Szentháromság tiszteletére szenteltek fel. A szabadságjogait az 1745-ös megváltás 
„redemptio” során visszanyerő Jász és Kun területek után bontakozo ki fejlődése. 1829-ben mezővárosi 
rangot kapo, amit 1876-ig viselt az új megyerendszer megalakulásáig. A hagyományosan mezőgazdasági 
községben az ipar is megjelent. A 20. században rengeteget fejlődö a község. Új középületek, utak, járdák 
épültek, a közműhasználat bővült, emelkede az egészségügyi ellátás, oktatás, közművelődés színvonala.
A ma látható falukép, a városias jellegű, virágos főtér az utóbbi évtized fejlesztő munkájának eredménye. 
Jelentősen változo a lakókörnyezet, igényességet mutat a település minden részletében. Turisztikai szem- 
pontból is jelentős fejlesztések történtek és vannak folyamatban. Ennek szép példái a Vadas Park, a Vízima- 
lom felújítása, Lovarda, Tájház létesítése. A lakosság összefogása egyre reményteljesebb a közösségi élet 
minden területén.

Forrás: internet

JÁSZALSÓSZENTGYÖRGY
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„Azt vallom, hogy bátran bele kell vágni újszerű megoldásokba is, és merni kell 
nagyot álmodni!”

Jászalsószentgyörgy polgármestere, Szarvák Imre 1981. február 2-án született Jász- 
berényben. 2006. október 1-je óta látja el a jászsági település irányítását. Igazgatás- 
szervező végzettséggel rendelkezik, pályáját minisztériumban kezdte, később egy 
közeli településen, Jásztelken jegyzőként dolgozott, amikor szülőfalujából sokan 
megkeresték, hogy induljon el a választáson. Akkor úgy érezte, hogy a lehetőségek- 
hez képest szemléletváltással, fiatalos lendülettel még jobban el lehet látni ezt a 
hivatást. 

- Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja a 
megméreetést, illetve a feladatot?

Végzeségem igazgatásszervező, vagyis az államigazgatáshoz kapcsolódik. A pályámat 
egy minisztériumban kezdtem, később egy közeli településen, Jásztelken jegyzőként dolgoz- 
tam, amikor szülőfalumból sokan megkerestek, hogy induljak el a választáson. Akkor úgy 
éreztem, hogy a lehetőségekhez képest szemléletváltással, fiatalos lendüleel lehet még 
jobban ellátni ezt a hivatást. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

A legnagyobb kihívás akkor és ma is az, hogy az urbanizáció, mint világméretű jelenség 
„elszívó” hatása a mi településünkön minél kisebb mértékben jelentkezzen. Ez azt jelenti, 
hogy azon kell munkálkodnunk, hogy a községből a fiatalok tömegesen ne vándoroljanak el, 
és mint vidéki környezetet nyújthassunk a máshonnan ide érkezőknek is. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
Fő feladatunk, hogy az önkormányzatra bízo vagyont, infrastruktúrát folyamatosan 

fejlesszük, és a civil társadalmi életet támogassuk, valamint védjük meg a települést káros 
külső hatásoktól. A lakossági visszajelzések alapján úgy érzem, hogy az átlagos mértéktől 
jobban fejlődünk, egyre több fiatal telepedik le nálunk.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni?

Úgy gondolom, hogy településünk dinamikusan fejlődik. Ha rendszerváltoztatás időszakát 
nézzük, az elmúlt 30 év második felében egyértelműen több és hasznosabb fejlesztés valósult 
meg, és van folyamatban – ez körülbelül 50 kisebb-nagyobb projektet jelent – mintegy 3 
milliárd forint értékben. A civil közösségeket – úgy gondolom – az átlagosnál jobban támo- 
gatjuk. Ez is hozzájárul ahhoz, hogy ma tucatnyi helyi civil közösség működik aktívan. 

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, 
milyen háérapparátus állt Ön mögö?

Szarvák Imre
Jászalsószentgyörgy

polgármestere
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Őshonos magyar haszonállatokat bemutató udvar is műkö- 
dik a helyszínen, amely hozzájárul ahhoz, hogy mára a vidéki 
élet mindennapjaiból is kihaló jószág és ember kapcsolat 
sajátosságai és jelentősége ebben a formában interaktív 
módon tovább élhessen.  

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a 
munkában? 

Hátország egyértelműen a lakossággal való kapcsolaar- 
tás, az ő észrevételeik, kéréseik és építő kritikáik figyelembe- 
vétele, hiszen az emberek felhatalmazása alapján végezzük a 
munkánkat, mely hosszútávon csak az említeek alapján 
működhet sikeresen.  

- Tervezi-e a szolgálat folytatását? 
Szeretném, amennyiben a lakosság előzetesen így gondol- 

ja. Azt érzem a választás elő egy évvel, hogy jelentős igény 
van a folytatásra, mely megtisztelő számomra, és erőt ad a 
mindennapokban. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Minden pillanat ebben a hivatásban történelem a település 

életében, hiszen rajtunk múlik, hogy merre kormányozzuk a 
település sorsát, mely utánunk marad, és az aktuális, megol- 
dandó feladatokat pedig senki nem fogja feltárni és megol- 
dani helyeünk, ezért nagy, történelmi a felelősségünk. 
Mindennap, minden lehetőséget megragadva kell munkál- 
kodnunk, és akkor egy önkormányzati ciklus végén nyugodt 
lelkiismereel számolhatunk el a lakosság felé. „Minden le- 
hetőség” sajnos nem jelenti azt, hogy a lakosság összes jogos 
igényére találunk megoldást.

A legfontosabb, hogy a lakosság tájékoztatva legyen arról, 
hogy milyen lehetőségei vannak az önkormányzatnak, me- 
lyeket igyekszünk sok munkával kihasználni.

Így tájékoztatva erről a választókat, meg lehet előzni, hogy 
regnáló önkormányzatként mi vagy a kritikusaink – félreve- 
zetve a lakosságot – demagóg, megvalósíthatatlan ígéretek- 
kel, elképzelésekkel távolodjunk el a realitásoktól. 

Eől üggetlenül azt vallom, hogy bátran bele kell vágni 
újszerű megoldásokba is, és merni kell nagyot álmodni!
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2010 óta a valaha volt legkonstruktívabb képviselő-
testület működik. A hivatalt agilis és felkészült, nagy munka- 
bírású jegyző vezeti, a munkatársak is jól végzik a dolgukat. 
Ezentúl a településüzemeltetés területén is megfelelő hozzá- 
állású és felkészültségű kollégák járulnak hozzá az eredmé- 
nyes munkához. 

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
A legemlékezetesebb, amikor őseink által „kivájt” vályog- 

gödrök rehabilitációját végrehajtouk, és egységes vízrend- 
szerré alakítouk, mellyel egyrészt megalapoztuk a belvízel- 
vezetést, illetve ismereteim szerint az országban egyedülálló 
módon hoztunk létre egy ilyen kis településen nyolc jóléti 
tavat, mely egyfajta mikroklímát is biztosít a településen. 

- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke? 
Legszebb pillanat az 1825-ben épült vízimalom felújítása, 

mely országos jelentőségű építészeti-ipartörténeti emlék. 
2015. december 31. napjára készült el a felújítás. Ezt a dátu- 
mot saját kezemmel véstem be az egyik fából készült fő tartó- 
oszlopba, melyet rekonstruáltunk. A másik fő tartóoszlopban 
– amely eredeti – szerepel római számmal „1825” az építés 
éve. Szintén a vízhez kapcsolódik egy kellemetlen emlék. 
2010-ben országosan rendkívüli csapadék mennyiség hullo 
le, ez hónapokon keresztül havária helyzetet eredményeze. 
Nagy összefogás és sok erőfeszítés kelle ahhoz, hogy 
sikeresen meg tudjuk védeni a lakosság és az önkormányzat 
értékeit. 

- Van-e emlékezetes történetet, amit ki lehet ragadni az 
elmúlt évekből?

A 2008-as válság után sok munkanélküli volt a települé- 
sen, és a közmunkaprogramok nyújtoak lehetőséget helyi 
sajátosságra épülő projektek megvalósulására. Ekkor jö 
számomra az ötlet, hogy egy használaton kívüli épületet lo- 
vardának alakítsunk ki, mely elképzelésemet a kormány 
jónak találta a Nemzeti Lovasprogrammal összhangban. Az 
országban egyedülálló módon szolgáltatást megvalósító 
lovas centrumot alakítounk ki, mely a település turisztikai 
vonzerejét is erősíti. Jellemzőek a nyári lovastáborok, 3. és 4. 
évfolyamban lovasoktatás a helyi iskolás diákok körében. 



Apáthy néven már 1391-ben oklevelek említik, területére a Tarna és a Zagyva folyók mellől érkeztek az alán 
és oszét ősöket felvonultató jászok. Templommal és jelentős birtokkal rendelkeze már ebben az időben is a 
település. A török uralom idején nem kerülhee el sorsát, többször feldúlták, kifosztoák, csaknem elnép- 
telenede. A felszabadító háború során újabb csapás érte a jászokat. Jószágállományuk kipusztult, az ural- 
kodó eladta szűkebb hazájukat a német lovagrendnek. A Redemptio, az önmegváltás lehetősége visszaadta 
önbecsülésüket, erőteljesen fejlődö a gazdaság.
1746-ban mezővárosi rangra emelkede Jászapáti, majd 1853-ban járási székhely le. A Jász-Kun Hármas 
kerület felbomlását követően, 1876-ban városi rangja megszűnt. A két világháború közö a lakosságszám 
növekede, egyre több le a nincstelen ember Jászapátin. A II. világháború után nagyon lassan emelkednek 
a gazdasági mutatók, a mezőgazdaság vált a húzó ágazaá, később fejlődést mutato a termálvízre épülő 
turizmus. A közel tízezres lakosságszám, a nyolcvanas évek végét jellemző mezőgazdasági, szolgáltatási 
fejlődés és az akkori vezetés eltökéltsége 1989-ben ismét eredményre vezete, Jászapáti újra városi rangra 
emelkede. Újra járási székhely le 2013. január 1-jén, a Jászapáti Járás vezető települése.

JÁSZAPÁTI
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„Szolgálat az emberekért, a városért”

Farkas Ferenc, Jászapáti polgármestere 1958-ban született. 2014 októbere óta áll a 
város élén. Az előző polgármester ugyanis országgyűlési képviselőként folytatta 
tovább munkáját a törvényi változások miatt, így versenybe szállt Jászapáti vezeté- 
séért. Nem a korábbi polgármester ellenében – ahogy fogalmaz –, hanem szülővá- 
rosa érdekében.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
A választási ciklus öt évére talán tudatosan, talán ösztönösen öt programelem köré cso- 

portosítouk feladatainkat. Fontos motívum volt a meglévő értékek megőrzése, a fejlesztési 
irányvonal folytatása. A Jászapátin élők egyformán fontosak számunkra, véleményük egyen- 
értékű, így kis lépésekkel haladva a külső területek, mellékutcák minőségét is szeretnénk a 
városközponthoz igazítani. Sok kitűzö célt megvalósítounk, ám ma már úgy látom, hogy a 
komplex fejlesztés ciklusokon átívelő feladat lesz.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni?

Sokrétű kapcsolatot ápolok a lakossággal. Közvetlenül, személyes beszélgetések alkalmá- 
val, fogadóórán, lakossági fórumokon, közmeghallgatáson. Nagyon fontos számomra a város 
közösségéért önként dolgozó csoportok támogatása, akár hétköznapi segítségnyújtással, 
akár költségvetési forrás biztosításával. Sokat áldozunk a biztonságra, a tűzvédelemre, a 
sportra és a kultúrára egyaránt. A kisebb közösségek, civil szervezeteink rendezvényeinek 
állandó látogatója vagyok, a sportegyesületet és a polgárőrséget tagként is támogatom. A 
„Jászapáti a Mi Városunk” alapítvány kuratóriumi tagjaként is elsődleges célom szülővá- 
rosom fejlődésének előmozdítása.

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, 
milyen háérapparátus állt Ön mögö?

A választásokat követően kialakult a képviselő-testület összetétele. Az eredmény isme- 
retében mi adtuk az alpolgármestert és négy bizoságunk közül háromban az elnököt. Külsős 
tagokat az ado bizoságok szakterületéhez igazodva választounk. A képviselő-testület 
által meghatározo feladatokat a polgármesteri hivatal apparátusa ellátja, megfelelő a szak- 
emberek létszáma. Sok esetben igénybe veszem jogi, gazdasági, egészségügyi szakemberek 
véleményét a döntések előkészítéséhez. 

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Talán a legelején kezdeném. Az alakuló testületi ülésen családom jelenlétében teem le az 

esküt, majd ezt követően jómagam eskeem képviselő-társaimat. Felemelő érzés volt. 
Ahogyan a mai napig az is megható pillanat, amikor állampolgársági eskütételre kerül sor 
hivatalunkban, és újabb „magyar embert” ölelhet keblére a nemzet.

Farkas Ferenc
Jászapáti polgármestere
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- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke?
Pozitív gondolkodású embernek tartom magam, nálam 

nem félig üres a pohár, hanem félig töltö. A kis sikereknek is 
örülök, ám megnyugtató pillanat, amikor egy-egy megvaló- 
sult pályázatunk átadására készülünk. Sokat dolgozunk 
kollégáimmal céljaink elérése érdekében, és rossz érzéssel 
tölt el, amikor hátráltatják, ok nélkül kritizálják munkánkat. 
Az emberek szeretete, a lelkesedés átlendít a jelentkező 
akadályokon és az eredmények, a közel négy milliárdos fej- 
lesztés lehetősége megsokszorozza az erőt.

- Van-e emlékezetes történetet, amit ki lehet ragadni az 
elmúlt évekből?

Nagyon sokrétű feladat a polgármesterség, így egyik 
fontos eleme a testvérvárosi kapcsolatok ápolása is. Nemzeti 
ünnepeinken, városi rendezvényeinken rendszeresen talál- 
kozunk lengyel barátainkkal, határon túli magyar testvére- 
inkkel. Ezen találkozások hozadéka, hogy testvértelepülé- 
seink már egymás közö is keresik, esetenként felveék 
egymással a kapcsolatot.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a 
munkában?

Reggel nyugodt környezetből indulok dolgozni, este a csa- 
lád vár a mindennapokban, munka után. Feleségem és leg- 
kisebb fiunk - már csak ő él velünk – partnerek a hétvégi, 
délutáni programokban, segítenek, támogatnak és biztatnak.

- Tervezi a polgármesteri munka folytatását?
Az előző ciklus eredményeinek fenntartási időszakában 

nagyon sok és egyenként is értékes pályázatot nyújtounk 
be. Az előkészítési, tervezési, közbeszerzési folyamat, majd a 
kivitelezési időszak hossza mia a fejlesztések áthúzódnak a 
következő ciklusra. Fontos számomra, hogy lássam és aktív 
részese legyek városunk szépülésének, gyarapodásának. Így 
természetesen vállalom a megméreetést a szolgálat 
folytatása érdekében.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Jászapáti város fejlődéséért, lakosaiért kívánok dolgozni, 

megfelelve annak a bizalomnak és támogatásnak, ami felém 
irányul. SZOLGÁLAT az EMBEREKÉRT, a VÁROSÉRT!
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A város környéke már a kőkorszakban is lako volt, erre utalnak a Jászberény környékén talált mezolitikus 
(középső kőkori) telep maradványai. Szintén régészeti emlékek utalnak a vaskorban i élő keltákra, majd a 
későbbi szarmata és avar jelenlétre. A településtől északra halad el a szarmaták által 324 és 337 közö építe, 
a Dunát a Tiszával összekötő Csörsz árok nyomvonala. Valószínűleg az Árpád-ház korában alakult a 
település, de a tatárjárás elpusztítoa. 
A jászok által a 13. században benépesíte tájegység, a Jászság gazdasági, szellemi és vallási központja 
kezdeől fogva Jászberény, amelyet a források 1357-ben említenek először „Beren” névalakban. A 15. század- 
ban ferences szerzetesek települtek a városba, és építeek kolostort, hogy a jászokat keresztény hitre térít- 
sék. A török időkben a város a szultán magánkincstárához tartozo, védelmére palánkvárat építeek. Ezt 
leégése után már nem építeék újjá, a katonai központot is feladták. A jászok kiváltságai 1702-ben veszélybe 
kerültek, amikor I. Lipót eladta a Jászságot a Német Lovagrendnek, amibe nem nyugodtak bele, és 1745-ben 
saját pénzükön visszaváltoák azokat. Ez volt a Redemptio (önmegváltás). 
A város az 1848-49-es szabadságharcból is kivee részét, a jászságból toborzo önkéntesekből Jászberény- 
ben alakult meg a Lehel huszárezred, melynek 3 százada még Világosnál sem tee le a fegyvert. Csehországi 
állomáshelyéről is hazaszökö a jászokból és kunokból álló 12. Nádori ezred számos katonája. 1849 tavaszán 
a városban tartózkodo Kossuth Lajos, Görgei Artúr és Damjanich János, valamint a magyar hadsereg I., II. 
és III. hadteste. 
I található az ország egyik legrégibb múzeuma, az 1874-ben alapíto Jász Múzeum, ahol látható Jászberény 
város és a jászság szimbóluma, nemzeti ereklyénk, Lehel kürtje. 
1917-ben alakult a városban a Tanítóképző Főiskola, mely jelenleg a Szent István Egyetem karaként 
működik. 

Forrás: internet
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„Fortes fortuna adiuvat.”
(Bátraké a szerencse)

Dr. Szabó Tamás polgármester Recsken született 1957-ben. 2010 óta áll Jászberény 
élén. Polgármesteri munkája elválaszthatatlan attól, hogy előzőleg kórházigazgató- 
ként dolgozott. Mindkét hivatás és megbízatás a szolgálatról, mások segítéséről szól. 
Ahogy fogalmaz: polgármesterként ugyanúgy a gyógyítás a feladata, mint orvos- 
ként, még ha a mérték és a méret nem is ugyanaz. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Jászberény gazdálkodásában kelle rendet teremteni, és úgy érzem, rövid időn belül sike- 
rült is.

 
- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?

Ahogyan mondani szokás, a jó pap holtig tanul, soha nem lehetünk elégedeek. Az önkor- 
mányzati munka, egy település vezetése ráadásul állandóan megújuló kihívásokat tartogat, 
szó szerint minden nap meg kell oldani új feladatokat. Akkor vagyok elégede, ha valaminek 
a végére pontot teünk, nem szeretem a félbehagyo munkát. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Jászberény hagyományosan patrióta település, számtalan önszerveződő civil egyesület, 
hagyományőrző csoport működik nálunk. Úgy érzem, nálunk nem új közösségeket kelle 
létrehozni, hanem a már meglévőkkel kell kapcsolatban lenni. A választópolgárok elérésére 
számtalan fórum létezik, számomra legfontosabbak a havi rendszerességű körzetbejárások és 
lakossági fórumok alkalmával, ahol közvetlenül is találkozunk a polgárokkal, szemtől szembe 
mondják el kéréseiket, elképzeléseiket. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?

Számíthatok a hivatal valamennyi munkatársára. Úgy gondolom, hogy az önkormányzati 
munka nem valamifajta „one man show”, mindenkire szükség van, hogy hatékonyan és gyor- 
san láthassuk el közfeladatainkat. 

- Munkája legemlékezetesebb pillanata?
Talán az, amikor gyerekek, családok életén sikerül egy kicsit könnyítenünk. Meghatóak és 

emlékezetesek az állampolgári esketések is. 

- Munkája legrosszabb emléke?
Amikor az ellenzékünk nem hajlandó a város érdekében félretenni sérelmeit, és nem a jász- 

berényiek, hanem a saját érdekeiket nézik. 

Dr. Szabó Tamás
polgármestereJászberény 

32



- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

A család és a város közössége. 

- Tervezi-e a munka folytatását? 

Igen. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Fortes fortuna adiuvat (Bátraké a szerencse).
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JÁSZJÁKÓHALMA

Jászjákóhalma – jelenleg – 2921 fő lakosú település a Jászság központjában, a Tarna bal partján, Jászbe- 
rénytől 6 km-re, keletre. A község közelében folyik a Tarna a Zagyvába. Az először 1357-ben említe falu 
határát már a paleolitikum vége óta lakták különböző népek. Jelentős iparos múlal rendelkezik – különösen 
asztalos, cipész és malomipar terén. Templomának régebbi – gótikus része Zsigmond király idejéből való, 
mely mai alakját több bővítéssel 1778-ra nyerte el barokk stílusban. Jelentős műemléke a Mária-kertben álló 
Maria Immaculata-szobor 1761-ből, melyet a leggazdagabb községi szenátor, Guczonay Ferenc állíato. 
Népi műemlék a hajdani kétbeltelkes jászsági falvakat is idéző tüzelős istálló a Petőfi úton, mely több mint 
200 éves. A község részt ve a Rákóczi szabadságharcban és az 1848/49-es forradalomban is. Az utóbbi 
emlékére kerül megrendezésre évek óta az április 3-i történelmi lovas felvonulás a Damjanich téren és a Fő 
úton. A község múltját a Fő út 33-ban álló Horváth Péter Helytörténeti Gyűjteményben ismerhetjük meg.
Ugyano található Laki Ida festőművésznő – a község szülöe – képtára, szülőfalujának felajánlo 
életművéből.

Forrás: internet
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Hiszek a szeretet erejében, az összefogásban, a verejtékes munkában, a töretlen 
településfejlesztésben és abban, hogy e munkának mindenkor meglesz a 
„gyümölcse”!

Terjéki Tünde 1971-ben született Jászberényben. 2014 óta áll a jászsági település, 
Jászjákóhalma élén a választópolgárok bizalmából. Polgármesternek való indulását 
több éves képviselői munka, ezen belül az oktatási bizottság elnöki tisztsége, illetve 
korábban külsős képviselői munka előzte meg. Közvetlenül polgármesterré válása 
előtt a Felsőjászsági Óvodai Intézmény vezetőjeként dolgozott. Tősgyökeres jász- 
jákóhalmai révén évek óta szívesen tevékenykedik a településen a településért. Min- 
denek előtt a község fejlesztése volt a célja.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Megválasztásomat megelőzően indult két jelentős beruházás a településen. A szennyvíz-
beruházás befejezéséhez közelede, illetve a 31-es főút felújítása is ekkor volt. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
A szennyvízberuházás problémamentes befejezése. Az intézmények (óvodák, könyvtár, 

orvosi rendelő, folyamatban van a polgármesteri hivatal és a piactér) felújítása. Az „öreg 
iskola” épületének a külső és belső felújítása és az új Főtér kialakítása.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

A lakosokkal napi kapcsolatban vagyok, kiemelt figyelmet fordítok az idősekre és a gyer- 
mekekre. A közösségi rendezvények szervezésében évek óta aktívan részt veszek, a civil szer- 
vezetekkel jó kapcsolatom van, évente több alkalommal rendezvényeiken örömmel vagyok 
jelen.

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?

A polgármesteri hivatalban dolgozó köztisztviselők napi szinten segítik munkámat.  

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata? 
2018 év elején a Poldermann Júlia Óvoda két felújíto épületének az átadása kiemelkedő 

jelentőségű volt. Ezen kívül fontosnak tartom a település külső megjelenését, tisztaságát, a 
közterületek, zöldfelületek szépítését, mely nemcsak az i élők jó közérzetéhez elengedhe- 
tetlen, hanem az átutazók számára is jelentős. A gyönyörű rózsákkal körülölelt Fő utcán a 
nyári időszakban végig menni mesebeli érzés. 

- Mi volt eddigi munkája legjobb és legrosszabb emléke?
Munkám során mindenkor örömmel tölt el, ha valamilyen felújíto épületet, utcákat vagy 

sportparkot adhatunk át a lakosság számára. Nincs kiemelkedősen rossz emlékem.

Terjéki Tünde
Jászjákóhalma polgármestere
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- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A család, a kisfiam, a párom, az édesanyám, illetve az évek 
óta tartó baráti kapcsolatok sokat jelentenek számomra. 

- Tervezi-e a munka folytatását? 
Igen, a megkezde munkát folytatni szeretném, és ha a 

választók újra bizalmat szavaznak, akkor továbbra is kész va- 
gyok szolgálni a települést, és minden követ megmozgatni 

azért, hogy Jászjákóhalma egy „gyöngyszem” legyen a 
Jászság közepén.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Hiszek a szeretet erejében, az összefogásban, a verejtékes 

munkában, a töretlen településfejlesztésben és abban, hogy e 
munkának mindenkor meglesz a „gyümölcse”.  
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Jászkisér nevét Kysír alakban 1391-ben kelt oklevél említee. A község jó része ekkor a Madaras család birto- 
kában van, s e családnak Kunmadarason és Kunhegyesen is van birtoka. 1536-ban a török hadak elpusztí- 
toák a közeli Jánoshidát, Alayánt és Rassangházát. Ez utóbbi község lakói Kysirre menkültek, így e 
területre is Jászkisér lakossága tarto igényt. Kysír mocsaras vízjárta határa menedéket nyújto, és így 
átvészelte a XVI-XVII. század fordulóján zajló 15 éves háborút. Jászkisér ebben az időben valószínűleg a 
Nagykunsághoz tartozo, és elkülönült a Jászság egészétől.
Jászkisér népe a Német Lovagrendnek való eladás mia (1702) csatlakozo Rákóczihoz, mellee végig 
kitarto. Rákóczi 1710. március 25-től április 20-ig kíséretével együ a községben tartózkodo, s több levelet 
is írt Jászkisérről. E szabadságharc után telepítik az első katolikus családokat a reformátusok közé, és 1773-
ban építik fel a templomukat, míg a református templom 1650 körül épült, de tornyot csak 1771-ben kapo. 
A XVIII. században túlnépesede lakossága közül a reformátusok Bácskába mennek és megalapítják Ómora- 
vicát 1785-ben, akiknek leszármazojai 1967-ben látogaak az őshazába. 1818-ban városi rangot nyert a 
település, s négy országos vásár tartására kapo jogot. 1848-ban a rebellis Jászkisér erején felül ve részt a 
szabadságharcban. 1879-ben megalakítja a 48-as olvasókört, ápolva a forradalmi hagyományokat. 
Jászkisérről származik a jászsági női suba, amit 12-15 báránybőrből készíteek, diófagomba-festékkel barná- 
ra pácoltak, keresztirhája vörös színű volt, és zöld selyemhímzéssel díszíteék.

Forrás: internet
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„Semmi sem emel fel, csakis az alázat, 
semmi sem taszít le, csakis a gőg és a gyűlölség.”

Lukácsi György 1967-ben született Budapesten. 2016. október 2-a óta vezeti a tele- 
pülést. Időközi választáson nyerte el a lakosság bizalmát. Mint mondja: az előző 
városvezető szakmailag és emberileg is megbukott. Ezt követően a településen élők 
kértek fel, hogy induljon el a polgármesteri címért.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

A legnagyobb és legfontosabb feladat volt a harctérré változtato települést visszavezetni 
a normális kerékvágásba, hogy a testvérek, a rokonok, a szomszédok újra köszönjenek, 
beszélgessenek egymással. Ezt kövee a Polgármesteri Hivatal munkájának újjáépítése, a 
közfoglalkoztatási program újragondolása.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
Az előző kérdésre ado válaszomban szereplő legfontosabb feladatokat elvégeztük, nyu- 

galmat teremteünk. A Polgármesteri Hivatalban és a többi intézményünkben, valamint a 
közmunka programban tervszerű, zavartalan munka folyik. A településen működő vállalko- 
zásokat, vállalkozókat részesítjük előnyben, ezzel is segítve új munkahelyek létrejöét. A 
közbiztonság növelése érdekében fiatal rendőrök, tűzoltók, mentősök letelepedését támo- 
gauk, kiépíteük, igény szerint bővítjük a térfigyelő kamerarendszert. Életveszélyessé vált 
házakat takarítounk el. Utakat építeünk, újítounk fel. Köztereinket virágosítouk. Két 
óvodát, a városi könyvtárat, a teleházat, a sportöltözőt energetikailag korszerűsíteük. Műü- 
ves pályával bővíteük a szabadidős sportolási lehetőséget. Elindult a művelődési ház fel- 
újítása, bővítése, a volt mozi épületének átépítése, a Kossuth tér rekonstrukciója, ipari park 
kiépítése.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni?

Meggyőződésem, hogy az eltelt két év ala a lakosok többsége, párt hovatartozástól üg- 
getlenül megértee, hogy az új városvezetés nem valami vagy valaki ellen, hanem minden- 
kiért dolgozik. Városunkban 23 civil szervezet, szerveződés működik. Rendezvényeiken részt 
veszek, támogatom azokat. A kölcsönös együműködés és tisztelet alapja a hosszú távú jó 
kapcsolatnak, ebből tudunk építkezni, közös álmainkat megvalósítani.

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, 
milyen háérapparátus állt Ön mögö?

Mindig is csapatban dolgoztam, gondolkodtam. Most is ezt tartom a legfontosabbnak, így 
mindenki o tudja tudása legjavát nyújtani a közösségnek, amiben a legjobb, amihez a leg- 
jobban ért. A képviselő-testület tagjai, a hivatal képze szakember gárdája, az intézményeink 
vezetői, dolgozói biztos háeret biztosítanak.

Lukácsi György
Jászkisér polgármestere
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- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Minden nap valamiért az. Ha valakinek tudok segíteni, ha 

valamilyen problémát meg tudok oldani, ha valamit el tudok 
intézni. Minden, ami Jászkisért, az i élő embereket szolgálja.

- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke? 
Nagyon sok jó emlékem van, ilyenek azok a pillanatok, 

mikor a 90. életévüket betöltöeket köszönthetem, vagy a 
kitűnő tanulmányi eredményekkel elballagó tanulókat jutal- 
mazhatom, a kitüntető díjakat átadhatom városunk kiválósá- 
gainak. Az is örömmel tölt el, mikor meghatódoan köszönik 
meg az üdvözlő kártyámat, amit a házasságot kötöeknek, a 
kerek születésnaposoknak, gyermekszületéskor küldök. 
Ezek a pillanatok eltörpítik a rossz emlékeket, azokra nem is 
emlékszem, optimista alkat vagyok.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a munkában? 

Biztos háérként áll mögöem a szűkebb és tágabb érte- 
lemben ve családom, a barátaim, a sok volt tanítványom. Ők 
adnak hitet és erőt.

- Tervezi-e a szolgálat folytatását? 
Igen. Szeretném befejezni azokat a fejlesztéseket, amik 

most indultak el, és szeretném még megvalósítani azokat, 
amik egyelőre csak tervben, elképzelésben vannak.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
SZENT ISTVÁN KIRÁLY  INTELMEI  IMRE HERCEG- 

HEZ: „Tartsd mindig eszedben, hogy minden ember azonos 
állapotban születik, és hogy semmi sem emel fel, csakis az 
alázat, semmi sem taszít le, csakis a gőg és a gyűlölség.”
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A vidék régészeti leletei a rézkorból és a római korból valók. Fodor Ferenc szerint 1067-ben, a Zászty Apátság 
alapítólevelében említik először, más források az 1399-es írásos említést emelik ki. A török idők hányaatási 
után újra benépesül a település, megalakult az egyházközség, 1736-ra felépül a kőtemploma, önálló anya- 
egyházzá válik. 
A Ladányt övező körgát 1856 márciusában alig 3 hét ala készült el az i élők kétkezi munkájával. Az 
országos vasúti hálózatba 1882-ben kapcsolódik be a település, s ezzel megszűnik korábbi elszigeteltsége.
A történelem során Jászladánynak több, a helyi igazgatásban használatos címere volt. A Kalmár István által 
leírt címer a legszebb, és hosszú ideig volt helyhatósági (hivatalos) jelkép. 
A Ladány helynév főleg a besenyő lakta vidékeken és gyepükön fordul elő leggyakrabban (Tiszaladány, 
Körös- ladány, Püspökladány), s erre utal, hogy a hajdani Ladányt a jászok ideköltözését megelőzően bese- 
nyő vagy más török falu népe lakhaa. Magának a „láda” szónak az értelme rég elhomályosult, s egy címer 
motívummal éppen fordíto lehete a helyzet: a település, nem a láda szóról kaphaa a nevét, hanem a 
Ladány helynévből vonatkoztaák a „láda” szóra.

Forrás: internet

JÁSZLADÁNY
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„Az én munkám egyedül semmit nem ér. Most a megfelelő emberek vannak 
körülöem, akik azt érzem, segítik és segíteni akarják tevékenységemet.”

2011 óta a csaknem ezer éves múltú, 5800 lakosú alföldi település polgármestere 
Bertalanné Drávucz Katalin, aki 1979. augusztus 26-án született Jászberényben. Jász- 
ladányon 7 éve, egy 2011. novemberi időközi választás óta látja el a nagyközség irá- 
nyításával járó feladatokat.
2011-ben, az időközi választást megelőzően feloszlatta önmagát a jászladányi kép- 
viselő-testület. Az akkori polgármestert előbb megkérték a testületi tagok, hogy 
mondjon le, de ő ezt nem tette meg, így a kilenctagú testületből öten, többségi szava- 
zással úgy döntöttek, hogy feloszlatják a testületet. Bertalanné Drávucz Katalinnak 
eredetileg nem volt olyan szándéka, hogy közéleti pályára lépjen. Akkoriban élel- 
mezésvezetőként dolgozott az önkormányzat napközi konyháján, így közelről lát- 
hatta, hogy mi történik az önkormányzatnál. Látta a széthúzást, az energiapazarló 
csatározásokat fenyegetően növelő pénzügyi bajokat, és úgy gondolta, ennél többet 
érdemel a település. Nyugalmat, békességet, fejlődést. Meggyőződése volt, hogy tud 
változást hozni Jászladány számára. Beszélgetett a képviselő-testület feloszlatását 
megszavazó öt önkormányzati képviselővel, az országgyűlési képviselővel, és ők a 
támogatásukról biztosították. Egy emberként álltunk az akkor kezdődött új idő- 
szakban a település élére – emlékszik vissza.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Érdekes volt a helyzet, mert az időközi választást követő 10 napig, amíg a polgármesteri 
munkakör átadás-átvétele nem történt meg, nem meheem be a polgármesteri irodába. Ami- 
kor már minden jogot megkaptam, hogy belelássak a település működésébe, akkor szembe- 
sültem végképp a ténnyel, hogy Jászladány teljesen el van adósodva. A képviselők félelmei 
nem voltak hiábavalóak. Az önkormányzat számláján mindösszesen csak 9 millió forint volt, 
s olyan pályázati pénzek, előlegek leek elköltve dologi kiadásokra, amelyek életben tartot- 
ták ugyan a hivatalt, de amelyekkel a későbbiekben el kelle volna számolni – meg is való- 
sítva persze a pályázati célokat. Ráadásul a pályázatokkal kapcsolatos ügyiratok és szerző- 
dések nem voltak fellelhetőek a hivatalban. Nagyon nehéz volt tájékozódnom, ehhez azonban 
már az első pillanaól kezdve nagyon sok segítséget kaptam a hivatali apparátustól. Szükség 
volt jogi és közgazdasági segítségre is, hiszen több mint 80 millió forint kifizetetlen számlája 
volt az önkormányzatnak. Tetézte a bajt, hogy akkor még működö Jászladányon az az alapít- 
ványi iskola, aminek működését akkor már perek, viták kísérték, és aminek híre eljuto az 
egész országba. Kiderült számomra, hogy tulajdonképpen az önkormányzat finanszírozta az 
iskola működésének egy jelentős részét. Azzal szembesültünk, hogy a kifizetetlen számlákon 
túl nem fogunk tudni bért fizetni az önkormányzati intézmények dolgozói számára sem. Tel- 
jes káosz fogado. Természetesen, az országgyűlési képviselő úr segítségével, minden követ 
megmozgaunk, és csodával határos módon, december 30-án 40 millió forint érkeze önkor- 
mányzatunk számlájára, amiből végre tudtuk hajtani a „tűzoltást”. Ezt követően egy nagyon 
következetes gazdálkodás kelle, hogy következzen Jászladány önkormányzata életében. 

Bertalanné
Drávucz Katalin
Jászladány polgármestere
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- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Az elsődleges cél az volt, hogy békesség legyen a telepü- 

lésen. Ennek legfőbb akadálya – a pénzügyi káosz melle – a 
szegregációs gyakorlatot folytató alapítványi iskola volt. En- 
nek az intézménynek az életét is rendbe kelle hoznunk, 
mert pénzügyileg és szakmailag is kezde ellehetetlenülni a 
működése. A cél az volt, hogy az iskola működését minél ha- 
marabb békés és biztos mederbe tereljük. Sikerült ez is. Meg- 
szűnt az alapítványi iskola, de hoztunk létre helyee egy ka- 
tolikus iskolát, ami folyamatos munka-, illetve tanulási lehe- 
tőséget biztosíto a dolgozóknak és az o tanuló gyerekek- 
nek egyaránt. Kis idő múlva tompulni kezdtek, majd meg is 
szűntek a településen a hatalmi, politikai ellentétek, és békés 
közhangulat alakult ki. Az emberek elkezdtek felszabadultan 
és jókedvűen járni a rendezvényeinkre. A gazdálkodás stabi- 
lizálása sokkal nagyobb, nehezebb feladat volt. Azt mondha- 
tom, hogy minden oldalról sok segítséget kaptunk ahhoz, 
hogy ez sikerüljön, és elkerüljük a fizetésképtelenséget. A 
rendelkezésre álló lehetőségekhez szabtuk a működést, és 
igyekeztünk maximális ésszerűséggel gazdálkodni. A „rom- 
eltakarítás” melle világos volt számomra, hogy a bele kell 
vágnunk Jászladány fejlesztésébe is. A nyakunkon volt pél- 
dául az előző vezetéstől megörökölt, igazából még el sem kez- 
de szennyvízberuházás – amit azóta már eredményesen 
befejeztünk. Jelentősebb saját források híján igyekeztünk 
maximálisan kihasználni a közfoglalkoztatási programban 
lévő fejlesztési lehetőségeket. A település úthálózatának 
csaknem 40 százaléka öldút volt, borzasztó állapotban vol- 
tak a járdáink, bajlódtunk a belvízzel. A csapadékvízelvezető 
rendszer kiépítésének két üteme 2011 novemberére már 
megvalósult, mi a projekt harmadik ütemét örököltük meg, 
jókora adósságokkal. Annyi biztosan körvonalazódo, hogy 
a lakosság számára a legfontosabb az utak, valamint a járdák 
rendbetétele, illetve egy-egy nagyobb esőzés alkalmával még 
mindig óriási gondot okozo a belvíz. Ezek megoldására a 
Start Mintaprogram ado lehetőséget Jászladányon. 2012 óta 
minden évben építeünk 1-2 kilométer járdát, azonban még 
mindig van olyan része a településnek, ahol ez hiányzik. Tud- 
juk ugyanis, hogy a lakosok komfortérzetének javítása szem- 
pontjából ez rendkívül fontos. További pályázatok révén fej- 
leszteük a közintézményeket, eszközbeszerzéseket valósí- 
tounk meg, illetve nemrégiben csaknem félmilliárd forint- 
nyi fejlesztési forrás érkeze a településre, az úgyneveze 
TOP-os pályázataink keretében. Ezek a projektek többek 

közö kerékpárút-építést, a szociális alapszolgáltatások fej- 
lesztését, energetikai korszerűsítéseket és óvoda felújítást 
foglalnak magukba. Az idén először pedig önerőből hideg- 
aszfaltoztunk le egy mintegy 5 kilométer hosszú útszakaszt 
Jászladányon.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Fontosnak tartom, hogy ne hatalmi szóval, hanem part- 
neri, „emberi” hangon beszéljünk a lakosokkal. Ha bemegyek 
a boltba, nem tudok 5 perc ala bevásárolni. Előszereteel 
szólítanak meg az utcán, sokszor autóval is leintenek a 
helyiek. Érzik, hogy közülük való vagyok. A hétfői ügyfélfo- 
gadási időhöz nem ragaszkodom, ha valakinek problémája 
van, abban igyekszem gyorsan segíteni. A község nagyságá- 
ból, adoságaiból adódóan, emberközeli kommunikációt 
tudunk folytatni. Bebizonyítouk az elmúlt évek során, hogy 
megfelelő hivatali apparátussal a hátunk mögö ez rendben 
működhet. A községben voltak, vannak és lesznek is rendez- 
vények, amiket Jászladány polgárainak szervezünk, a közös- 
ségépítés kimondo szándékával. Már az első időkben meg- 
lepődve tapasztaltuk, hogy hatalmas az igény és a fogékony- 
ság ezek iránt. Jó látni, hogy a Ladány Napján vagy például a 
januári hagyományőrző disznóvágásainkon milyen sokan 
vesznek részt: civil szervezetek, lakóhelyi és munkahelyi kis- 
közösségek, baráti társaságok és családok.

Kulcsfontosságúnak tartom a civil szervezetekkel és civil 
közösségekkel való szoros együműködést. Tőlük, miauk 
igazán élő a település, mert o vannak a közéletnek és a sza- 
badidőnek szinte minden szegmensében. Ha kéréssel fordul- 
nak az önkormányzathoz, természetesen támogatjuk az el- 
képzeléseiket, és ez fordítva is igaz: az önkormányzat is biz- 
ton támaszkodhat a civiljeire. Van egy civil költségvetési ke- 
retünk, amit minden évben felosztunk a szervezetek közö, 
ezzel is segítve őket. Ennek az együműködésnek és kölcsö- 
nös egymásrautaltságnak jó példája volt a 2017-ben nálunk 
rendeze – egyébként XXIII. – Jász Világtalálkozó, amit az 
önkormányzat a saját maga erejéből képtelen le volna meg- 
szervezni. Elmondhatjuk, hogy kreatív, szorgalmas, tenni 
akaró közösség alakult ki Jászladányon. Ennek elismerésére 
igyekszünk nagy gondot fordítani: díjazzuk a közszférában 
dolgozókat, illetve közösségeket, díszpolgárt és év emberét 
választunk a településen minden évben. 
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ügyeket. Fél év után jöem vissza dolgozni, teljes erőbedo- 
bással, s ez az emlékezetesen kezdődö versenyfutás az idő- 
vel azóta is tart. 

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?
Nincs ilyen, hogy legrosszabb. Vannak pozitív és negatív 

élmények, de közel sem rosszak. Egy negatív élmény – ami 
lehet egy kritika vagy visszajelzés – rosszul eshet, de építő 
jellegűnek fogom fel azt. Ha mégis ki kell ragadnom valamit: 
rosszul érinteek az első két választási kampányban engem 
és a családomat ért nemtelen támadások – de mindez már a 
múlté. Rég túlléptem rajtuk.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Egyértelműen a család. Mindenki, aki körülöünk van, 
érti és érzi ennek a munkának a súlyát. Minden segítséget 
maximálisan megkapok tőlük. Ha a férjem nem ilyen lenne, 
amilyen, nagy valószínűséggel nem tudnám csinálni ezt a 
munkát. De i emelném ki Pócs János képviselő urat, vala- 
mint a polgármesteri hivatal apparátusát is. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Igen. Sok még a feladat Jászladányon, és érzek magamban 

energiát, hogy azok megoldásában is részt vegyek. Tovább 
kell fejlesztenünk a település infrastruktúráját, javítani a 
környezeti állapotainkat, hogy az i élők a kor követelmé- 
nyeinek megfelelő körülmények közö élhessenek. Negyven 
éves leszek, úgy hiszem, ez az a kor, amelyben a tapasztalatok 
és a munkabírás talán a legjobban ötvöződhet egy emberben. 
Így érzem ezt önmagammal kapcsolatban is. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Egyedül nem megy. Lehetek én bármilyen jó polgármes- 

ter, ha azok az emberek nincsenek körülöem, akikkel meg 
tudom valósítani az elképzeléseimet, illetve ha a képviselő-
testület tagjai nem partnerek hozzá. Az én munkám egyedül 
semmit nem ér. Most a megfelelő emberek vannak körülöt- 
tem, akik, azt érzem, segítik és segíteni akarják tevékeny- 
ségemet. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?

Bár semmiféle rokoni kapcsolat nincs közöünk, néha úgy 
érzem, a képviselő-testület valamennyi tagjával családtag- 
ként tudunk együműködni. Nyilván nem mindig értünk 
egyet, nem mindig van egybehangzó döntés egy-egy hatá- 
rozathozatalnál, de nem tudnék egyiküktől sem olyat kérni, 
amiben nem állnának mellém – „az ügy” mögé. I kezdődik 
az igazi csapatmunka. Emelle kívánni sem tudnék jobb in- 
tézményvezetőket a jelenlegieknél. A polgármesteri hivatal 
apparátusa külön csoda számomra. Amelle, hogy ellátják a 
hivatali, munkaköri kötelezeségeiket, a község igazi szol- 
gálói. Hatalmas köszönet ezért nekik. Számomra egyébként 
mindenki munkája nagyon fontos. Valamennyien értik, csak 
a közös munkának lehetnek igazi eredményei. 

- Mi volt eddigi munkája legszebb, legemlékezetesebb 
pillanata?

A kezdet. 2011-ben, az időközi választásra készülve térsé- 
günk országgyűlési képviselője sokkal több energiát tudo 
fektetni a kampányunkba, mint az elkövetkező soros válasz- 
tásokon. Emlékszem, sablonokat készíteünk „DRÁVUCZ 
X” feliraal, és képviselő úrral együ jártuk Jászladány ut- 
cáit: fújtuk fel festékszórókkal az utakra, járdákra, bejárókra 
a szavazásra ösztönző feliratot. Ez a gesztus erőt és biztatást 
ado számomra, s ezt a támogatást azóta is érezzük a képvi- 
selő úrtól. Ekkor, i kezdődö az az út, melyen együ hala- 
dunk tovább a mai napig. 

Nekem és a férjemnek is volt már egy előző házassága. 
Mindkeőnknek vannak gyermekeink, de a 2014-es önkor- 
mányzati ciklusnak úgy indultunk neki, hogy közös gyer- 
meket is szeretnénk. Nagy örömünkre 2015 áprilisában kide- 
rült, hogy kismama vagyok, azonban nem csupán egy, hanem 
két gyermeket is hordok a szívem ala. O és akkor egy 
olyan történet kezdődö velünk, amiről nem tudtuk, hogyan 
fogunk végigcsinálni. 2015 decemberében megszüleek az 
ikreink, elkezdődö az ámokfutás. Fél évig voltam ohon 
velük, ebben az időszakban fizikálisan nagyon keveset tar- 
tózkodtam a hivatalban, ez idő ala az alpolgármester vie az 
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Jászszentandrás az Alöld északi részén a Jászságban, Mátraaljához közel, Jászberény vonzáskörzetében, 
Heves és Jászapáti közö található. Már a bronzkortól folyamatos az egyes kultúrák, korok embereinek a 
megtelepedése. Legjelentősebbek a XX. század fordulóján előkerült kelta harcosok fegyverzetei és ékszerei, 
egy szarmata pelta alakú fibula, egy középkori liliomos arany gyűrű, illetve azok a honfoglaló sírok, ame- 
lyeket Kaposvári Gyula szolnoki régész tárt fel 1955-ben a Járás-tanyán. Okleveles forrásokkal is igazolt 
Árpád-kori településeket ismerünk a Felső-tanyán és a Telek-tanyán, név szerint: Endrefalva és Meszli. A 
falu (puszta) neve az idők során többször változo, azonban ezek a változások lényegében csak a latin 
nyelvűség, illetve a nyelvtani szabályok váltakozásában mutatkoznak meg. A törökök kiűzése után a „fegy- 
verrel szerzet öld jogaként” Árokszállás birtokolja a pusztát, majd véglegesen 1750. január 12-én Mária 
Terézia aláírásával, Matkó puszta elcserélésével és 3000 forint lefizetésével véglegesen Jászárokszállás 
birtokába kerül a puszta. Az ún. belső pusztaként használt birtoktestből kinövő falunak először plébániája 
vált külön, majd 1886. január 1-jével önálló községi rangra emelkede Jász Szent András néven.
Jászszentandrás múltjában az állaenyésztés, ezen belül is a ló és bika tenyésztés kimagasló helyen szerepelt. 
A község híres volt dohánytermesztéséről és szőlőműveléséről. A település legfőbb látnivalója az 1933-ban 
elkészült templomi freskók, melyeket Aba-Novák Vilmos és Chiovini Ferenc feste. Ezen kívül említésre 
méltó Kisfaludi Strobl Zsigmond I. világháborús emlékműve, valamint Kő Pál Szent András apostol szobra.

Forrás: internet

JÁSZSZENTANDRÁS
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„A legfontosabb, hogy példát kell mutatni munkám során.”

Szabó László polgármester 1963-ban született Jászberényben. 2016-ban került a 
település élére, miután Banka Ferenc polgármester elhunyt, de ezt megelőzően is 
aktív közéleti szereplő volt Jászszentandráson képviselőként, majd alpolgármester- 
ként is. Volt egy íratlan egyezsége elődjével: amíg ő képes a feladatra, addig segíteni 
fogja, de ha valami baj történik, folytatja az addig közösen végzett munkát. Az 
elképzeléseket, terveket nem hagyhatta befejezetlenül. Az ígéretét betartotta. Így 
lett Jászszentandrás polgármestere 2016-ban.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Összerakni fejben mindazokat a kérdéseket, melyek addig csak lehetőségként álltak előt- 
tem. Most pedig ezeket a feladatokat már az én vezetésemmel kell valóra váltani. Először is el 
kelle fogadtatni az időszaki választás eredményét, amit kis különbséggel nyertem meg hét 
induló közül. Be kelle bizonyítanom, hogy a folyamatban lévő terveinket megvalósítom.  

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Az elmúlt két év ala több elképzelésemet sikerült megvalósítani. Számomra nagyon fon- 

tos, hogy településünk tiszta és rendeze legyen, ennek érdekében sokat dolgoztunk az el- 
múlt időszakban. Munkánk megkönnyítése érdekében a start munkaprogram keretében 
többféle gépet sikerült vásárolni. Szociális szövetkezetünk tetőszerkezetét felújítouk, az 
alapanyagok tárolásához pedig 2db tengeri konténert vásároltunk. Ugyanebben a program- 
ban sikerült egy Toyota kishaszon-gépjárművet vásárolni, amellyel az anyagbeszerzést és 
termékeink szállítását oldjuk meg. A termelés biztonsága és növelése érdekében pályázati 
forrásból új gépeket vásároltunk. Szövetkezetünk az általunk megtermelt homoktövisre épül. 
Számomra fontos feladat, hogy minden feltételt megteremtsek a biztonságos és eredményes 
munka érdekében.

Közterületeinken megkezdtük a hirdetőtáblák, pihenő padok felújítását és növények ülte- 
tését. Két éve kezdtük a karácsonyi díszkivilágítás fejlesztését. A település bevezető szaka- 
szaira köszöntőtáblákat helyeztünk. A játszóteret napelemes világítással láuk el. Az önkor- 
mányzati hivatal és az orvosi rendelő teljes energetikai felújításának tervezését már korábban 
elkezdtük, de a kivitelezés már az én polgármesterségem ala valósult meg. Elkészült két utca 
szilárd aszfalt útburkolata, egy pedig új aszfaltréteget kapo, és egy parkolót is sikerült ki- 
alakítani. Elkezdtük az önkormányzati hivatal gazdasági udvar teljes átalakítását, színépítést 
a beszerze gépek részére. A település területén kiépíteük a 27 kamerából álló kamera- 
rendszert saját forrásból. Pályázati lehetőséget felhasználva megoldouk a fecskeház fűtés- 
rendszerének korszerűsítését, kicseréltük a tetőtéri ablakokat is. Házasságkötő teremünk 
légkondicionálása már régi tervem, amit sikerült kivitelezni 2018 nyarán. Megoldouk az 
elektronikai hulladékok elszállíatását negyedévente.

A következő hónapokban kezdődnek a már nyertes pályázataink kivitelezései. Az ivóvíz- 
javító program vízmű- és hálózatfelújítást tartalmaz. Az új piac kialakítását már nagyon vár- 
ják a településen. Közlekedésfejlesztési pályázatunkba feste és építe kerékpárutakat, 

Szabó László
Jászszentandrás
polgármestere
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parkolókat és gyalogos átkelőket terveztünk. Szinte minden 
évben újítjuk járdáinkat, most is lehetőséget kaptunk több 
aszfaltozására. Az étkezdénk állapotán tudunk javítani. 
Teljes külső falfelújításra és eszközbeszerzésre fordíthatjuk a 
pályázati összeget. A megnövekede gyereklétszám mia az 
óvodánkat egy új csoportszobával kell bővíteni, ami igen 
örömteli. A terv elkészítéséhez már megadta a testület a 
hozzájárulást.

Úgy gondolom, ha a hátralévő időszakra terveze beruhá- 
zások elkészülnek, elégede lehetek az elért eredményekkel.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni? 

A civil szervezetek nagy részével napi kapcsolatom van, 
sok közös programon veszünk részt. Községünkben nagyon 
aktív közösségi munka folyik. Mindig számíthatok segítsé- 
gükre a községi rendezvények szervezésében, lebonyolításá- 
ban. Megalakítouk a községi aratócsapatot a nyugdíjas 
klubtagokból és az általános iskolásokból. Ezzel továbbéltet- 
jük a Jász-hagyományokat.

Jászszentandrás közterületein nagy számban található 
vérszilvafa. Virágzáskor a fiatalok első alkalommal rendezték 
meg a vérszilva ünnepet, és tervezik, hogy ez a rendezvény 
fesztivállá nője ki magát. Büszke vagyok akkor, amikor más 
települések lakóival találkozom, és mondják, hogy nálatok 
már megint milyen jó programok voltak. Mindennap kerék- 
párral járom a települést, és sokszor megállok beszélgetni, 
meghallgatom a jó tanácsokat, bírálatokat, és ezt így érzem 
jónak. Ezek a beszélgetések segítenek abban, hogy megtud- 
jam, mi foglalkoztatja az embereket, milyen problémáik meg- 
oldásában kell őket segíteni. Amikor pedig elmondom a ter- 
veimet, elmondják véleményüket, és azonnal tudom, hogy az 
helyes vagy sem. Mindez sokat segít nekem abban, hogy a 
település fejlődéséhez jó döntéseket hozhassak.

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
állt Ön mögö?

Polgármesteri feladataim ellátásában kezdeől fogva 
segítenek az önkormányzati hivatal dolgozói, Márkus Erika 
jegyzőasszonnyal az élen. Vallom azt, hogy a jó munka zálo- 
ga, ha a polgármester mindennap – ha egy percre is – leül 
minden munkatársához, és megbeszéli a felmerült kérdése- 

ket, problémákat nemcsak a település ügyeivel kapcsolatban. 
Nálunk ez így működik. Minden feladatot megbeszélünk, és a 
problémákat is közösen oldjuk meg. 

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Start plusz 2017 díjátadó ünnepségének keretében átado 

kitüntetés Jászszentandrás részére.

- Mi volt eddigi munkája legjobb emléke?
2017 közös karácsonyi ünnepsége a templomban, ahol 

minden generáció együ ünnepelt.

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?
Banka Ferenc, volt polgármesterünk búcsúztatója.

- Van-e emlékezetes története, amit ki lehet ragadni az 
elmúlt évekből?

Falunapi rendezvényünk után már hazafelé igyekeztünk, 
amikor odajö hozzám egy számomra idegen férfi gyereke- 
ivel és az unokáival. Elmondták, hogy szívből gratulálnak a 
színvonalas rendezvényhez. Nagyon jól érezték magukat a 
strandon, és legközelebb már a barátokkal együ jönnek 
hozzánk. Valamint az idősek világnapja alkalmával rendeze 
ünnepségünk után a helyi idősek nevében Antal Józsi bácsi- 
tól kaptam egy ajándékkosarat, megköszönve a szentandrási 
idősekkel való törődést. Vagy akár amikor az ebédlőben 
együ ebédelek a gyerekekkel, és ebéd közben megvitatjuk 
az élet dolgait. Mind-mind meghatározó pillanat számomra. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A legtöbb energiát feleségemtől – Anikótól – és két lá- 
nyomtól, Nórától és Zsaneól kapom, akik mindig tudják, 
mikor kell egy kis biztatás, segítség. Fontos háér az önkor- 
mányzat képviselő-testületének tagjai, kiknek véleménye 
nélkül döntések nem születnek. A civil közösségek és minden 
jászszentandrási lakó, akinek fontos a település jövője.  

- Tervezi-e a munka folytatását? 
Polgármesteri szolgálatom nem teljes ciklusra szól, sokkal 

több ötlet van, mint amennyi az azok megvalósításához idő. 
A munkát folytatom, amennyiben 2019-ben a település lakói 
velem együ szeretnék megvalósítani ötleteiket, álmaikat. 
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elszántság kell, hiszen mindennemű lakossági kérést és 
kérdést objektíven szükséges elbírálni, és eszerint cselekedni, 
és a legfontosabb, hogy példát kell mutatni munkám során.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
- Az, hogy megmaradjak olyan embernek, amilyennek 
engem megismertek. Szolgáljam becsüleel, tisztán és nyílt 
szívvel a közösséget. Ehhez a munkához nagy türelem és 
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A község nevét először Hunyadi János említee oklevelében 1449-ben. Kezdetben a falu neve Mihálytelek 
volt. A monda szerint a települést egy Bak Mihály nevezetű pásztorember alapítoa, aki a török időkben 
Fügedhalmáról vízhiány mia a Zagyva partjaihoz terelte a nyájat, és végül i telepede le. A falu 
feltehetőleg az 1433 és 1449 közöt- ti időszakban szilárdult meg. A községet később Jász-Mihályteleknek 
hívták, majd 1901-ben ismeretlen okokból a nevet Jásztelekre cserélték. A török kiűzése után a habsburgok 
veék át a hatalmat. Az uralkodóház célja az állam- adósságok csökkentése volt, ennek érdekében gyors 
intézkedéseket eszközölt: I. Lipót 1702. március 22-én a Jász- kunságot 500 000 rajnai forintért a Német 
Lovagrendnek adta. A Jászság sorsa ekkor fonódik össze a Nagy- és Kis- kunságéval. A jászok nem törődtek 
bele jogaik elvesztésébe. 1703 őszén fegyvert fogtak, és Rákóczi oldalán harcol- tak, aki ezért cserébe 
visszaadta a jászkun szabadságjogokat, és törvényen kívül helyezi a Német Lovagrendet. Végül 1745. május 
6-án Mária Terézia a bécsi oklevélben engedélyezi a redempciót, vagyis a jászok önerőből visszafizet- heék 
a pénzt, így visszakapták szabadságjogaikat, kiváltságaikat. 
A község megélhetését kezdetektől fogva a mezőgazdaság (öldművelés, állaenyésztés) biztosítoa, bár 
1960-ban sokan hagyták el Jásztelket, hogy ipari üzemekbe menjenek. Az ipar ma sem jelentős, eddig sem 
volt az, de a keres- kedelmi és vendégipari ellátoság jó, a szolgáltatások sokrétűek. 1993 és 1994 nyarán 
Jásztelek határában régészeti ásatások folytak. Az archeológusok a mezolit (középső kőkori) rétegben egy 
5,20 m átmérőjű vadászkunyhót talál- tak. Az épület valószínűleg Kr. e. 7000-ből maradt fenn, ezzel az Alöld 
legidősebb építménye.    
        

 Forrás: internet
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„A múltunkra alapozva, összefogással, szeretetben építeni a jövőt.”

Meglehetősen fiatalon, mindössze 25 esztendősen foglalta el Jásztelek polgármesteri 
székét 2010-ben Tóth Nóra. Az iú településvezető 1985-ben született Jászberényben, 
s igen határozott elképzelései voltak, s vannak a község jövőjét illetően.
Mivel édesanyja a polgármesteri hivatalbn dolgozott, gyakran járt be hozzá, ám csak 
az évek múlásával érezte, amikor már felnőtt, hogy szeretne tenni valamit a tele- 
pülés előrehaladása érdekében. 

-Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Munkába állásomkor nagy kihívást jelente számomra, hogy a település vezetésével járó 
munka teljesen ismeretlen volt. Minden újdonságként ért, mindenbe bele kelle tanulnom. 
2010-ben egy előző vezetés által elkezde szennyvízberuházás kellős közepébe csöppentem 
bele. A legnagyobb kihívás a pályázati munka, illetve a kivitelezés nyomon követése volt. Az 
igen nagy költségvetésű és volumenű szennyvízprojekt azóta sikeresen befejeződö 
Jászteleken.

-Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Nyolc év távlatából elmondhatom, hogy a kitűzö célokat elértük. Számos fejlesztést hoz- 

tunk a településre, az első pályázat, melynek előkészítésében és megvalósításában aktívan és 
önállóan veem részt, az a központi park felújítása volt. Ezen túlmenően azóta minden 
közintézményünk korszerű, a XXI. századi követelményeknek megfelelő. Energetikai és 
fűtéskorszerűsítésen, nyílászárócserén, továbbá külső homlokzati felújításon ese át az 
egészségház épülete. Az elmúlt évek során megvalósult az óvoda teljes körű felújítása, vala- 
mint ugyancsak energetikai korszerűsítést hajtounk végre a polgármesteri hivatal és a mű- 
velődési ház épületén. A kistelepülések számára nagyon nehéz a belterületi utak karbantar- 
tása és felújítása, valamint igen csekély az erre irányuló pályázatok száma is. Éppen ezért 
ezeket a munkálatokat próbáljuk előtérbe helyezni önerőből. A tavalyi évben önerőből építet- 
tük újjá a sportöltözőt a helyi fiatalok nagy örömére, de az iskola külső homlokzatának kor- 
szerűsítése is megvalósult hasonlóan önkormányzati forrásból. Jelen pillanatban a piactér 
kialakításán dolgozunk, ami meghatározó szerepet tölt majd be a település életében. Nem csu- 
pán gazdaságilag van jelentősége, hanem társadalmi és közösségi szempontból is fontos lesz. 

-Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Abban a szerencsés helyzetben vagyok, hogy ide szüleem, erre a településre. I nőem 
fel, i is lakom, ezáltal mindenkit ismerek. Úgy gondolom, hogy Jásztelek valamennyi lako- 
sával jó kapcsolatot ápolok, s igyekszem is minden korosztállyal fenntartani ezt a viszonyt. 
Nekem nincs fogadóórám, bármikor be lehet hozzám jönni a hivatal ügyfélfogadási idejében, 
megállíthatnak a lakosok ügyes-bajos dolgaikkal az utcán, a boltban, bárhol. A községben 
működő civil szervezetek kiválóan működnek, s öregbítik a település hírnevét, önkormány- 
zatunk pedig igyekszik minden lehetőséget megragadni a támogatásukra.

Tóth Nóra
polgármestereJásztelek 
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-A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. 
Milyen csapat, milyen háérapparátus áll Ön mögö?

Ebben a tekintetben is szerencsés helyzetben vagyok, 
hiszen elmondhatom, hogy remek apparátus van mögöem, 
mind szakmailag, mind pedig emberileg. Nem is kívánhatnék 
jobbat, ez pedig az együ, a településért végze munkában is 
megmutatkozik. Tudunk együ gondolkozni, ezáltal lesz si- 
keres a közös munka a mindennapokban. 

- Munkája legszebb, legemlékezetesebb pillanata?
Sok emlékezetes pillanat volt eddig is a munkám során. 

Összességében, amikor a településért tehetek, és látom az 
emberek arcán az elégedeséget, számomra elismerés és 
erőt, motivációt ad a továbbiakban. Minden egyes a lakosság- 
tól kapo visszaigazolás, miszerint eredményes, amit csiná- 
lok, számomra szép pillanat. 

Sok szép pillanat melle a legszebb volt az, amikor a tele- 
pülésünkről elszármazo személy felhívo azért, hogy el- 
mondja, milyen jó érzéssel tölti el kicsiny falunk látványa, 
mennyit fejlődö, szépült a település, amióta legutóbb i járt. 

- Munkája legrosszabb emléke?
Úgy vélem, minden munkának megvannak a szép és árny- 

oldalai. Régebben bánto, hogy minden igyekezetem elle- 
nére is vannak elégedetlen emberek. Ma már tudom, nem 

lehet mindenkinek megfelelni. 

-Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Nagyon sok biztatást és támogatást kapok a családomtól, 
mindenben melleem állnak, és számíthatok rájuk. De meg 
kell említenem a kollektívát, a képviselő-testület valamennyi 
tagját, illetve a barátokat is, akik fáradhatatlanul ösztönöz- 
nek engem ebben a munkában. 

-Tervezi-e folytatni a munkát?
Igen, mindenképpen szeretnék még tenni a településemért 

a jövőben. 2010-ben elindultunk egy úton, kitűztünk számos, 
a település fejlődésének irányát meghatározó célt. Ezekből a 
célkitűzésekből már nagyon sok megvalósult, de még nagyon 
sok a tennivaló, és én szeretnék a jövőben is ennek részese 
lenni, amennyiben a lakosok, a választók is úgy gondolják.

Tele vagyok számos új, megvalósításra váró ötleel. Szá- 
momra nagyon fontos, hogy a falubeliek komfortosan érez- 
zék magukat a településen, ez pedig csak megfelelő infra- 
struktúra kialakításával és fenntartásával érhető el. 

-Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
A múltunkra alapozva, összefogással, szeretetben építeni 

a jövőt. 
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KENDERES

Kenderes magában hordozza az alöldi települések jellegzetességét, hangulatát, amely megnyilvánul a határt 
beterítő búzamezők és kukoricatáblák, erdősávok, ligetek természeti környezetben és a 90-100 éves vagy 
ennél régebbi lakóházakban. Népi építészeti emlékként az Országos Műemlékvédelmi Hivatal is „jegyzi” a 
Nap és Hold motívumos Jókai út 7. szám alai lakóházat, amelynek egyszerűbb változata még a Jókai út 3. 
szám alai épület is. Lakosság 5000 fő felei, ebből 900 fő Kenderes külterületi lako helyén, Bánhalma 
területén él. A nagyközség Jász-Nagykun-Szolnok megye középső részén fekszik a nagykun települések 
szomszédságában. 
Története visszanyúlik a réz- és bronzkorba, feltehetően már akkor is lako terület volt. Első írásos emlék 
1352-bol való, ekkor említik oklevélben a falut, amely a kunok birtokába került. A XV. században 1/3-1/ 3 
részben a BOI, Kővári Pál ítélőmesteré, és a budai Pálos Rend tulajdona le. Ebben a században Kenderessy 
Balázs öldbirtokos révén a huszitizmus egyik központjává le. A XVII. század második felében a török-tatár 
hadak pusztításától sokat szenvede falu később, a XVIII. század végétől a Magyari-Kossa, a XIX. század 
közepétől pedig a nagybányai Horthy család birtoka is le.
1771-es úrbérrendezés idején a módos, kizárólag református jobbágyfaluból az 1848-as forradalom idejére 
Kenderes felerészben katolikus, nagyszámú zsellérség és szegényparasztság lakta településsé vált, mégis 
ekkor kezd kibontakozni az ipar és a kereskedelem. A két világháború közö a szegény lakosság magas 
száma ellenére látványos fejlődést mutat, amelyet jórészt a falu szülöjének, Horthy Miklósnak személyes 
támogatása eredményeze. Középületek, iskolák vízvezeték- és villanyhálózat létesült, korszerű egészség- 
ügyi és szociális ellátás alakult ki.
Mivel a legsúlyosabb társadalmi probléma, a öldkérdés nem oldódo meg, az 1945-ös öldreform a Kommu- 
nista Párt mellé állítoa a szegényparasztságot, amely a nagybirtokok, köztük a Horthy-uradalom teljes 
felosztását jelentee. A formálódó új hatalomban a tsz szervezések és beszolgáltatások azonban kiábrándí- 
toák a lakosságot. Így az 1956-os forradalom Kenderesen radikálisabb formában zajlo, mint általában a 
megye településein, amelyben szerepet játszo a Horthy-korszak pozitív emlékképe is. Az 1960-as évektől 
ismét lendületes fejlődés jelei mutatkoztak a községben. 

Forrás: internet
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„A lakosság minél szélesebb körű elismerésével olyan rendszerszemléletű 
településpolitikát folytatni, ami tiszta, átlátható viszonyokat eredményez…”

2010-ben foglalta el Kenderes Város Önkormányzatának polgármesteri székét Pádár 
Lászlóné, aki 1956. április 22-én született Karcagon. Határozott, vezető egyéniség, 
aki számára nem ismeretlen a közigazgatás, hiszen polgármesterségét megelőzően 
csaknem 20 évig tevékenykedett a város jegyzőjeként. 

- Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja ezt 
a szolgálatot, illetve a megméreetést?

Nem öncélú volt ez a törekvésem, hanem csoportok, szervezetek kerestek meg azzal, hogy 
bennem látják azt a polgármestert, aki a település vezetését el tudja látni. Számomra nem volt 
új dolog, amikor eldöntöem, hogy elindulok, hiszen ezt megelőzően jegyző voltam ugyan- 
ebben a hivatalban. Tősgyökeres kenderesiként az éreségi után pályafutásomat ebben a hi- 
vatalban kezdtem. 1974. július 1-je óta dolgozom az önkormányzatnál, és elmondhatom, hogy 
a ranglétra szinte minden fokát megjártam. Jegyzőként azért átláam azokat a dolgokat, 
melyeket polgármesterként többé-kevésbé sikerült is megvalósítani. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Abban az időben, 2010-ben Kenderes városában rendkívül rossz volt a közrend, közbizton- 
ság helyzete. Napirendi ponton voltak a betörések, lopások, rablások a településen. Én akkor 
azt mondtam, hogy mindent felteszek egy lapra, de ennek véget kell vetni. Belügyminiszter 
úrral egyeztetve jelentős segítséget kaptunk, a készenléti rendőrség másfél évig tartózkodo 
a településen, amivel sikerült egy új várost varázsolniuk Kenderesből. Ez az állapot szeren- 
csére azóta is fennáll, tehát egy élhető, nyugodt városnak mondható Kenderes. Az egészség- 
ügyi ellátás színvonalának emelését is kitűztem akkor célul, tekinteel arra, hogy orvos- 
hiánnyal is küszködtünk. Kendereshez tartozik Bánhalma külterületi lako hely is, ahol 
mintegy 550 ember él, s nem volt megoldva az o lakók orvosi ellátása. Szerencsére azóta 
sikerült betölteni az orvosi álláshelyeket, sőt az alapellátáson túl ultrahangos vizsgálatokat is 
tudunk biztosítani a betegek számára, a laborvizsgálatokhoz pedig a páciensek vérét i, 
helyben veszik le. A harmadik jelentős probléma a munkanélküliség kezelése volt. Volt olyan 
esztendő, hogy közel 550 közfoglalkoztato részére biztosítounk munkát. Mára ez a szám 
jelentős mértékben lecsökkent, sokan elhelyezkedtek az elsődleges munkaerőpiacon. A köz- 
foglalkoztatás szervezését továbbra is maradéktalanul tudjuk végezni. A Startmunka prog- 
ram keretében megvásároltunk egy telephelyet, o van a központja a helyi közfoglalkozta- 
tásnak. Berendezkedtünk, önellátóak vagyunk, állaartással, szabadöldi és fóliasátras 
növénytermesztéssel foglalkozunk, csaknem 4-5 programhoz csatlakozunk évente a program 
keretein belül. A külterületi utak rendezésében, a járdaépítésben, illetve a hulladékgazdál- 
kodás terén is nagyon szép eredményeket érünk el. Valódi, értékteremtő munka folyik 
Kenderesen.

Pádár Lászlóné
Kenderes polgármestere
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-Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Az első beruházás az általános iskola tornatermének fel- 

újítása volt. Ezt követően korszerűsíteük a rendőrség épüle- 
tét, majd a város valamennyi közintézménye következe, 
hiszen jelentősen befolyásolják a település arculatát. A fő-
utcán sorakozik fel mind a három iskolaépület, illetve a 
Horthy-kastély is. Horthy település révén az évek során – az 
önkormányzat szűkös költségvetéséhez mérten – próbáltuk 
megóvni a kormányzó úr által épíete ingatlanok állagát. A 
közeljövőben azonban pályázati forrásból minden egyes köz- 
épületünk megújul, többek közö a posta és a vasútállomás 
épülete, a kastély, valamint a Horthy-liget, a három iskolaé- 
pület, továbbá a városháza és az óvoda épülete is korszerűsö- 
dik, vagy már folyamatban van a kivitelezés. Olyan nagy fel- 
újítások zajlanak a városban, ami valóban szebbé, komfor- 
tosabbá és élhetőbbé teszi Kenderest. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Általánosságban azt mondhatom, hogy jó a kapcsolatom a 
választókkal. Nyilván túlzás lenne azt mondani, hogy min- 
denkivel, mert véleményem szerint nincs olyan polgármes- 
ter, akit mindenki szeret. Ennek ellenére törekszem arra, 
hogy a lakossággal jó kapcsolatot alakítsak ki. Emelle azok- 
kal a civil szervezetekkel is jól együműködöm, melyeknek 
léte meghatározó az önkormányzat számára. Számíthatok rá- 
juk mindenben, ugyanakkor ez fordítva is így van. Ilyen a 
Nyugdíjas klub, melynek a taglétszáma 100-on felül van, 
hasonló nagy létszámmal működik a Mozgáskorlátozoak 
Helyi Csoportja, vagy a Hagyományőrző Egyesület is. Én azt 
gondolom, hogy ezek a civil szerveződések a demokrácia fok- 
mérői, s olyan biztosítékok számomra minden területen, ami 
rendkívül megnyugtató, mert magam mögö érzem őket. 

-A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. 
Milyen csapat, milyen háérapparátus áll Ön mögö?

Maga a testület az, ami leginkább meghatározza ezt a csa- 
patszellemet. Úgy gondolom, hogy jó a kapcsolat a képviselő-
testület valamennyi tagjával, nyilván vannak olyan dönté- 
sek, melyeket vita előz meg, ugyanakkor azt gondolom, hogy 
ez természetes. Mindezek után mindig igyekszünk jó döntést 
hozni. Maga a hivatali apparátus támogatása mérhetetlenül 
fontos számomra, valamint a bizoságok működése is nélkü- 

lözhetetlen az önkormányzat gördülékeny munkájához, 
bizonyos részterületek felelőseiként segítik a munkámat. 

- Munkája legszebb, legemlékezetesebb pillanata?
Ilyen nagyon sok van, talán nem is tudnék kiragadni egyet 

belőlük. Ami számomra érzelmileg is nagyon meghatározó, 
az állampolgársági eskük letétele. Ezek közül is a legemléke- 
zetesebb testvértelepülésünk, Csíkszentmárton polgármes- 
terének és néhány oani lakosnak az eskütétele volt, amit a 
Római Katolikus Templomban szerveztünk meg, megannyi 
kenderesi elő. O és akkor szem nem maradt szárazon, any- 
nyira megható volt a szertartás. Soha nem fogom elfelejteni. 
Ezen kívül én anyakönyvvezetőként is közreműködöm a vá- 
rosban 1976 óta, és számos olyan házasságkötésen vagyok 
túl, ami maradandó emléket jelent számomra, s feltölt ener- 
giával a továbbiakban. 

Célul tűztem ki magam elé, hogy az óvoda, illetve az alsó- 
fokú oktatási intézmények működtetése egyházi kézbe ke- 
rüljön. Elsőként ez kudarcba fulladt, kellő szülői támogatás 
hiányában. Több olyan intézményben jártam korábban, ami 
egyházi fenntartásban működö, és közöltem az iskola igaz- 
gatójával, hogy ne dőljenek hátra, Kenderesen egyházi okta- 
tás lesz. Erre nagyon nagy szüksége volt az akkori Kenderes- 
nek, a jelenleginek, de a jövőbelinek leginkább. Második 
nekifutásra sikerült, azt követően igazgató asszony is meg- 
fogalmazta azt, hogy valóban helyénvaló volt az igény ré- 
szemről, hiszen látható és érezhető pozitív jelei és hatásai 
vannak, hogy egyházi oktatás zajlik a városban. I a jövő fel- 
növekvő nemzedékéről van szó, akiknek lélekben is támo- 
gatást tudunk adni ezzel. 

- Munkája legrosszabb emléke?
A legrosszabb emlékem az egyik munkatársam elvesztése 

volt, aki  oszlopos tagja volt a hivatalnak. A pénzügyi vezető 
tragikus, váratlan halála megrendítee az önkormányzat 
valamennyi dolgozóját. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Egy biztos családi háér, mert ezt a munkát anélkül nem 
lehet végezni. Emelle az a stabil, szilárd csapat, aki köz- 
vetlenül melleem dolgozik. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
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Igazság szerint én már tölthetném a nyugdíjas éveimet, de 
nagyon sok olyan félbehagyo feladat van, amit be kell 
fejeznem. Tervezem. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?

A lakosság minél szélesebb körű elismerésével olyan 
rendszerszemléletű településpolitikát folytatni, ami tiszta, 
átlátható viszonyokat eredményez, s ami korrekt tájékozta- 
tás fényében egyfajta garancia a munka folytatására. 
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Kengyel az Alöldön, Jász-Nagykun-Szolnok megye középső részén, a Tiszától keletre, Szolnoktól délkeletre 
fekszik. 
A régészeti leletek tanúsága szerint évezredek óta lako Kengyel környéke. A neolit korból zöld kígyókő és 
buzogány, a bronzkorból urnák, pitykék, korongos végű tűk és edények kerültek elő. Első írásos említése I. 
Géza 1075-ben kibocsáto oklevelében fordul elő, aki a kengyeli határt Kungulu a garamszentbenedeki 
apátság birtokába adta. II. István 1124-ben kelt oklevelében Kengyel víznévként és révátkelőhelyként 
szerepel. 1479-ben Kengyel már mezőváros, a Szapolyai-család birtoka. A 15. század közepén a Duna dél-
magyarországi szakaszáról származó rácok éltek a község környékén, de a kengyelieknek is több mint fele 
szláv nevű volt, akik később elmagyarosodtak. 
Az 1571. évi török fejadó-összeírás szerint Kengyel a szolnoki szandzsákba a szolnoki nahijéhez tartozo, a 
falunak 57 háza és egy temploma volt. A török uralom végén a települést többször feldúlták, majd a Rákóczi-
szabadságharc idején a rácok teljesen elpusztítoák. A lakatlanná vált Kengyel a 18. század végén már az 
Almásy család birtoka, akik 1725-től a pusztát a Törökszentmiklóst betelepítő lakosoknak adták bérbe. Maga 
Kengyel-puszta csak a 18-19. század fordulóján kezde újra benépesülni.
A Nagyatádi-öldreform végrehajtása után a lakosság száma megnövekede, ezért 1928. október 1-jével 
Kengyelen jegyzői kirendeltséget létesíteek. Egy évvel később már postahivatal és telefonközpont is 
működö a kirendeltség területén. Kengyel 1946. január 1-jével véglegesen elszakadt Törökszentmiklóstól, 
és önálló községgé alakult. 

Forrás: internet
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„A szeretet képes lángra lobbantani a csillagokat.”

2010 októberében került Kengyel település élére Nagy Szilárd polgármester. 1979-
ben született, s fiatalon került a közigazgatásba egy egészen más területről. Az előző 
munkája műsorvezető volt, így Kengyelre is gyakran hívták, ha moderátorra volt 
szükség. Édesapja szülőfalujában így nagyon sok embert megismert. A helyi fiata- 
lok kértek fel a feladatra. Egy évig gondolkozott, majd igent mondott. Érdekes volt a 
kampány – emlékszik vissza. Délelőtt ült a rádió stúdióban Szolnokon, majd délután 
kampányolt Kengyelen. Az volt a kérdés, hogy hétfő reggel folytatja-e a rádiózást, 
vagy a Polgármesteri Hivatalban kezdi a munkát. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Mivel az akkori munkatársaim nem ismertek, így az első kihívás az volt, hogy elfogad- 
tassam magam velük. Hogy megismerjenek és bízzanak bennem. Az elődöm, akit a mai napig 
tisztelek és nagyra becsülök, komoly tiszteletnek örvend ma is a faluban. Bevallom, nem volt 
könnyű utána vezetőként tevékenykedni. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
Elhatároztam, hogy ha megválasztanak, a lehetőségekhez képest felpezsdítem a falut. A 

végzeségem marketing- és reklámmenedzser, melyet úgy éreztem, hogy maximálisan ki 
tudok használni ebben a szakmában. A rengeteg rendezvény és az egyedi ötletek sokasága 
hamar megismertee Kengyelt az országgal. Amikor például falusi lakodalmast rendeztünk a 
szomszéd településsel közösen, i forgato egész hétvégén a TV2 Napló című műsora. Na- 
gyon büszke voltam, amikor a főszerkesztő másnap megírta, hogy a hét legnézeebb műsora 
leünk Magyarországon… Emelle számos fejlesztéssel igyekeztünk behozni a lemaradá- 
sunkat a többi hasonló adoságú településsel szemben. Ezekből még ma sem elég, rengeteg a 
tennivaló a településen. Ha összefoglalhatom egy mondatban a céljaimat, akkor azt mondom: 
szeressenek i élni az emberek, legyenek büszkék az ohonukra.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni? 

Bevallom, hogy i ez nagyon változó. Úgy érzem, az első ciklusom remekül sikerült, talán 
elmondhatom, hogy megismertek és elfogadtak az emberek. Számos új civilszervezet alakult, 
viszont szűntek is meg. Egyik legfájóbb, hogy a rendkívül színvonalas fogathajtó versenyt 
már harmadik éve, hogy nem rendezi meg a közösség. Elfogytak körülöe a civil erők, és 
bevallom, én is hibásnak érzem magam. Sokkal nagyobb támogatást érdemelt volna a vezető- 
ség részéről ez a hagyomány.

A második ciklusomra sajnos nagyon rányomta a bélyegét a politikai zsörtölődés és a meg- 
annyi konfliktus. Igyekszem ezeket kezelni, és visszavezetni a települést abba az irányba, 
amelyre igazán méltó.

Nagy Szilárd
Kengyel polgármestere

56



- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
állt Ön mögö?

Amikor idekerültem, egy kiváló, jól összeszoko közösség 
várt rám. Szinte valamennyien néhány évre voltak a nyugdíj- 
ba vonulástól, így azonnal neki kelle látni a csapatépítés- 
nek. Jegyzőt is én választoam, akivel sajnos öt év sikeres 
munka után megromlo a kapcsolatunk, így meg kelle vál- 
nunk egymástól. A hivatali dolgozók – egy-két kivétellel – 
szinte teljesen kicserélődtek. Ami igazán szívet melengető, 
hogy kilencven százalékuk helyben lakik, és ismeri a tele- 
pülést. 

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Nagyon nehéz egyet kiemelni. Én az a fajta ember vagyok, 

aki a téglák, falak és kövek helye a lelkekben méri a sikert, 
így nem a beruházások közül szeretnék választani.

Emlékszem, amikor egy teljesen vak fiatalembernek talál- 
tam Amerikában egy csodaszert, amelyet úgy tudtunk csak 
kifizetni, hogy egy egész falu összefogo, és egy jótékony- 
sági rendezvény keretében összegyűjtöük a rávalót. A cso- 
daszer megérkeze. Sajnos nem sokat élt már ezután Józsi, de 
élete utolsó időszakában mindennap hálát ado az összefo- 
gásért, és szentül valloa, igenis jobban van a készítménytől. 
Azt gondolom, soha nem fogom elfeledni ezt az időszakot.

Másik emlékezetes pillanat volt a Kengyelről Elszármazot- 
tak Találkozójának első napja. Egy lelkes történelemkutató 
segítségével megtaláltuk Baghy Gyula öldi maradványait. A 
Baghy családnak köszönhetjük gyakorlatilag településünk 
legszebb és legértékesebb részét, Baghymajort. Kiderült, 
hogy egy közeli település temetőjében nyugszik, de már egy 
villanykaró és egy szemetesláda is a sírja helyére költözö. 
Az exhumálás sikeres volt, az újratemetésén több százan vet- 
tek részt a Szent Imre Kápolna kriptájában. Felemelő és egy- 
ben nagyon magasztos élmény volt.

- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke?
Legjobbnak mindenképpen a választók visszajelzését él- 

tem meg a 2014-es választáson. Ekkor országos rekordot ér- 
tem el, még az ismert politikusok közül is többen gratuláltak. 
Rendkívül nyugodt és tiszta volt az a választás, tűzzel-vassal 
próbáltam irtani körülöe az országos politikát. 

Legrosszabbnak mindenképp a jegyzővel történt konflik- 
tust és az azt követő rendkívül méltatlan időszakot említem.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a munkában?
Mindenképpen meg kell említenem az alpolgármesterem 

elhivatoságát és néhány képviselőtársam segítőkészségét. 
Nélkülük nehéz lenne a kreatív ötletek megvalósítása. Emel- 
le a kiváló hivatali apparátus is rendkívül hatékonyan tel- 
jesít, úgy érzem, minden a helyén van most a hivatalban. És 
természetesen szeretném megemlíteni a mindig óvó édes- 
anyámat, aki mindent megte annak idején, hogy lebeszéljen 
erről a hivatásról…

- Tervezi-e a szolgálat folytatását? 
Amennyiben a következő időszakban sikerül megvalósíta- 

nom az elképzeléseimet, akkor szeretném újra elnyerni a vá- 
lasztók bizalmát.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Mindenszentekkor találtam egy idézetet, amely nagyon 

megfogo. Azóta is minden nap eszembe jut. Eől találóbb 
választ nem tudnék adni most erre a kérdésre.

Ez így szól: „A sötétség nagylelkű. Türelmes. Mindig győz. 
Ám erejének szívében o lakozik a gyengesége: egyetlen magá- 
nyos gyertya elegendő, hogy elűzze őt. A szeretet pedig több egy 
magányos gyertyánál. A szeretet képes lángra lobbantani a 
csillagokat.”
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KUNCSORBA

Kuncsorba község Jász-Nagykun-Szolnok megye délkeleti részén helyezkedik el, Túrkevével, Kisúj- 
szállással, Mezőtúrral, Kétpóval, Örményessel és Törökszentmiklóssal határos. Az Észak-alöldi régión belül 
a Törökszentmiklósi kistérséghez tartozik.
Kuncsorba területe 1240 elő Kemej megyéhez tartozó koronabirtok volt. 1240-ben a kunok kapták meg, 
tehát eredeti kun település. Csorbajánosszállása, később Csorbaszállás néven ismert. Megemlítik már IV. 
Béla 1261. szeptember 9-én kiado oklevelében és Zsigmond Szebenben 1395. március 23-án kelt oklevelé- 
ben is. 1558-ban Egernek adózo a község, amelyen egyre több le az üres, mint a népes telek. A török 
uralom ala többször elpusztult, a felszabadító hadjáratok során végleg lakatlanná vált. 1702-ben a német 
lovagrend is pusztaként vásárolta meg. 1718-től a kuncsorbai pusztát Kunszentmárton bérelte. Kuncsorba 
1879. január elsejével szakadt el Kunszentmártontól és nagyközség le. A tiszai középjáráshoz osztoák be. 
A település neve összete szó a “csorba” elnevezés szláv eredetű jelentése foghíjas, csorbafogú. A “kun” 
pedig arra utal, hogy a területet IV. Béla 1240-ben a kunoknak adományozta. A tanyaközpontból mérnöki 
tervezéssel kialakíto községnek még az 1960-as években is kiterjedt, de a következő években a tagosítások 
következtében elsorvadt tanyavilága volt.
A sík vidék éghajlata mérsékelten meleg-száraz, határában az egyetlen kisebb dombszerű kiemelkedés a 
Csorba-keőshalom. A talaj nagyrészt jó minőségű agyag és vályog, de szikesedésre hajlamos. A kuncsorbai 
lakosok mindig a öldművelésből és állaenyésztésből éltek, s ma is sokan a gazdálkodásra építik családjuk 
boldogulását. 
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1953. augusztus 27-én született Kuncsorbán a község jelenlegi polgármestere, 
Rédai János. Egykori szülőfalujának 2003 júliusa óta, egy időközi választás alkal- 
mával lett első embere, jelenleg negyedik ciklusát tölti, s dolgozik a helyi emberek 
szolgálatában. 

- Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja ezt 
a szolgálatot, illetve a megméreetést?

Soha nem voltak ilyen ambícióim, de mivel i szüleem, később i dolgoztam, i nőem 
fel Kuncsorbán, a habitusomat mindenki ismerte, és azt is tudták, hogyan dolgoztam az előző 
munkahelyemen, illetve hogy álltam ki az emberekért. Csődközelben volt a település akkor, 
és többen megkerestek a lakosság köréből, hogy rábeszéljenek, induljak az időközi válasz- 
táson. A faluért teem, s azóta is a faluért dolgozom minden tudásom szerint, már a negyedik 
ciklusomban. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

A legnagyobb kihívás mindenképpen a falu pénzügyi helyzetének rendbetétele és stabili- 
zálása volt. Több tízmillió forintos kifizetetlen számlákat örököltem az előző vezetéstől, 
melyeket a következő másfél évben maradéktalanul rendeztünk. Ugyanakkor megoldásra 
váró feladat volt a község megfelelő közműellátosága és az úthálózat hiánya is. Az adósság 
rendezését követően Kuncsorba elindult a fejlődés útján, számos sikeres pályázatot tudhato 
magáénak önkormányzatunk. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
2003-ban Kuncsorbán jóformán egyetlen szilárd burkolaal elláto út volt, azóta szeren- 

csére minden évben 2-3 utcát le tudtunk aszfaltozni. Mára elmondhatom, hogy a községben 
csupán két olyan rövid, párszáz méteres utca található, melyekre még nem került sor. A 
település járdahálózata teljesen megújult, valamennyi közintézményünk jelentős felújításon 
ese át, több épületen energetikai korszerűsítést is végrehajtounk. Egy helyen fűtünk gáz- 
zal, a többi épületben biokazán biztosítja a meleget, ami óriási könnyebbség az önkormányzat 
számára. Az adósságrendezést követően olyannyira a helyére tudtuk tenni a település pénz- 
ügyi helyzetét, hogy nem veünk részt az adósságkonszolidációban sem. Igaz, folyószámla- 
hitelünk volt, de csak tartalékban, majd másfél év múlva kaptunk kétszer tízmillió forintot, 
gazdálkodási munkánk elismeréseként, melyet az utak aszfaltozásánál használtunk fel.

Megválasztoak egy öt településből álló Ivóvízminőség Javító Önkormányzati társulás 
elnökének is, melynek köszönhetően egy közel egymilliárd forintos ivóvízminőség javító 
beruházást vezényeltünk le a résztvevő települések polgármestereivel, amit tíz év után a 
tavalyi évben sikeresen befejeztünk. Két cikluson keresztül, 2002-2010-ig a Jász-Nagykun-
Szolnok megyei Közgyűlés tagjaként segíteem a térség fejlődését. A TOP-os pályázataink is 
sikeresek az idén, melyek beruházásai azóta már átadásra is kerültek, elsőként a megyében. A 
jövő év feladata a közlekedésfejlesztés, valamint buszvárók, parkolók, kerékpártárolók épí- 
tése lesz Kuncsorbán, hasonlóan pályázati forrásból. Örömmel mondhatom, önkormány- 
zatunknak azóta sincs adóssága. Úgy gondolom, hogy még talán túl is teljesíteem az 

Rédai János
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elképzeléseimen, mert nem gondoltam volna, hogy ennyi 
mindent el tudunk majd érni.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Mivel i éltem, i dolgoztam, a lakossággal szinte együ 
nőem fel, azt lehet mondani, hogy nagyon jó a kapcsolatom 
a válasz- tópolgárokkal. Próbálok mindenkinek megfelelni, 
ezért többen biztatnak, hogy folytassam az elkezde munkát. 
Kiváló közösség alakult ki a községben, megválasztásomkor 
elsőként adtam ki a művelődési ház vezetőjének a “Kuncsor- 
barátok” Egyesület felélesztését. Működö ugyan, de egy al- 
vó szervezetet kelle felébreszteni és bevonni a jelenleg 651 
lélekszámú település vérkeringésébe, illetve a rendezvények 
lebonyolításának folyamatába. 33 éve minden esztendőben 
megrendezzük a falunapot, melynek a lebonyolítása jelentős 
munkát vesz igénybe, ehhez pedig elengedhetetlen az egye- 
sület tagjainak bevonása és aktív tevékenysége.

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?

Egy igazán jó csapat áll mögöem. Mivel 2000 fő alai te- 
lepülés vagyunk, a Közös Önkormányzati Hivatali működés 
megnehezíti a munkát, nagy odafigyelést igényel. Kevés az 
apparátus, de a kollégák sokat dolgoznak, elkötelezeek, és 
mindig igyekeznek a maximálisat nyújtani.

- Munkája legszebb, legemlékezetesebb pillanata?
Amikor az első aszfaltozo utat átadtuk, azt mondta az 

egyik közelben lakó polgár, hogy ő biztos nem fogja megélni 
azt, hogy a falu azon részén kövesút legyen. Számomra az óri- 
ási elismerés volt a lakosság részéről. Azóta a község 98%-a 
szilárd útburkolaal le ellátva. Azt hiszem, emelle a leg- 
emlékezetesebb pillanatok közé sorolható a művelődési ház 
teljes körű felújítása is, ami egy Európai Uniós pályázatnak 
köszönhetően teljesen megújult a közelmúltban. A település 
egyik régen dédelgete álma vált valóra ezzel a beruházással, 
hiszen megannyi ünnep, közösségi rendezvény, lakodalom, 
falugyűlés, óvodai programok helyszínül szolgál az épület, 
melyeket ezentúl méltó körülmények közö szervezhetünk 
az épületben. 

- Munkája legrosszabb emléke?
A legrosszabb emlékem az, amikor 2017-ben az iskola 

megszűnt Kuncsorbán. Ez egy rendkívül fájó pont számomra. 
A szülő- ket is próbáltam marasztalni, hogy ne vigyék más 
településre a gyermekeiket. Néhány évig nyolc fővel ugyan, 
de összevont osztályt indítounk, azonban a tavalyi évben 
hat gyermekkel már sajnos nem tudtunk új évfolyamot 
indítani. 

- Ha ki kellene ragadni egy emlékezetes történetet, mi 
volna az az elmúlt évekből?

Nagyon sok emlékezetes pillanatot megéltem az elmúlt 
csaknem tizenöt esztendő ala. Az egyik ilyen történet, hogy 
igen rossz állapotban volt az egyház fennhatósága ala mű- 
ködő templom épülete Kuncsorbán. Néhány éve egy nyertes 
LEADER pályázatnak köszönhetően szorosan együmű- 
ködve az egyházzal sikerült korszerűsíteni az épületet a gyü- 
lekezet és a helyi lakosság nagy örömére. A patinás templom 
épülete azóta a település központjának egyik éke.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?
- A családom megértő. A feleségem és a gyermekeim félteek 
ugyan, de már a kezdetektől fogva mindenben segíteek ne- 
kem és segítenek most is. Megértik, hogy szinte alig vagyok 
ohon, hiszen tudják, hogy számomra rendkívül fontos a 
település stabilitása, fejlődése. Talán éppen ezért ragaszkodik 
ennyire hozzám a lakosság. A tőlük kapo elismerést pedig a 
családom is értékeli. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
- Nem tervezem. Ezt a szűk egy évet, 2019 októberéig végig- 
csinálom tisztességgel, becsüleel, ahogyan eddig is végez- 
tem a munkám. Hatvanhét éves leszek hamarosan, szeretnék 
több időt tölteni a családommal, illetve a három unokámmal. 
Sokan próbálnak rábeszélni, hogy folytassam a munkát, de 
azt gondolom, hogy tizenhat év után nyugodt szívvel, emelt 
fővel adom majd át szerete szülőfalum vezetését másnak.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Ezt a munkát csak szívvel-lélekkel, odaadással, lelkesedés- 

sel, tisztességgel és becsüleel, a falu és a lakosság érdekeit 
szem elő tartva lehet végezni.

60



A középkori falu nyomait a régészek Kunszentmárton telekparti részén találták meg. A mai városka első 
írásos említését (Szentmárton) oklevéllel bizonyíthatóan csupán 1377-ből ismerjük, de lehetséges, hogy a 
garamszentbene- deki apátság alapítólevelében (Mortun falu, 1075), majd a Váradi regestrumban vagy 
Váradi jegyzőkönyvekben is írtak róla (1212–15). A tatárjárás után a kunok érkeztek e területre, és a 
település így válhato a Nagykunság részévé. Kunszentmárton történetének jelentőségteljes eseménye volt 
1541. szeptember 18-án, a településen a Szent Koroná- val átutazó Izabella királyné látogatása. A török 
korban a pusztítások következtében többször is elnéptelenede a falu, s 1699-re lakatlanná vált. A teljesen 
elnéptelenede „Szent Mártony pusztára” 1718-tól érkeztek folyamatosan jász betelepülők Jászapátiból és 
Jászalsószentgyörgyről. A lakosság száma gyorsan növekede, 1725-ben 117 család élt i. Nagy csapást 
jelente az 1739-es pestisjárvány, mely a népesség csaknem felét (737 embert) követelte. 
A 19. század folyamán a város vezető szerepet kapo a Tiszazugban, s e terület társadalmi, gazdasági, 
kulturális életének központjává vált. Kisipara, boltjai, vásárai az egész kistájat kiszolgálták. Az 1848-49-es 
események idején komoly áldozatokat vállaltak a kunszentmártoniak. 105 fős nemzetőrséget állítoak ki, 
élelmezték az átvonuló hadseregeket, kisegítő honvédkórházat állítoak fel. 
Jász-Nagykun-Szolnok vármegye megalakulása (1876) után Kunszentmárton rendeze tanácsú város le. 
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 „Vagyok, aki voltam, leszek, aki vagyok…”

Első polgármesteri ciklusát tölti Kunszentmártonban Wenner-Várkonyi Attila, aki 
2014 óta látja el a város vezetésével járó feladatokat. 1998 óta ugyanakkor megsza- 
kítás nélkül a képviselő-testület tagjaként, később társadalmi megbízatású, majd fő- 
állású alpolgármesterként segítette a város előrehaladását. Kunszentmárton első 
embere 1970. október 20-án született Szentesen.

- Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja ezt 
a szolgálatot, illetve a megméreetést?

Mindig szereem Kunszentmártont, erős lokálpatriotizmus jellemez, így 1997-ben hatá- 
roztam el, hogy a város vezetésében szeretnék aktívan részt vállalni. Az akkor még Szegedi 
Juhász Gyula Tanárképző Főiskolán biológia-testnevelés szakon végeztem, és a József Aila 
Gimnáziumban tanítoam 1993-ig. A tanítás melle azonban rendkívül foglalkoztaak a 
város ügyei, s igen fiatalon, mindössze 28 évesen veem részt először önkormányzati válasz- 
táson. Pontosan ez motivált és tudtam, ha jól dolgozom, egyszer talán polgármester lehetek. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

- Főállású alpolgármesteri posztból kerültem át a polgármesteri székbe, illetve azelő ön- 
kormányzati képviselőként is tevékenykedtem, így volt rálátásom a hivatal működésébe, a 
város közéletébe. Alpolgármesterként is gyakran végeztem polgármesteri hatáskörű felada- 
tokat, így egyáltalán nem volt nagy kihívás. A választást követően szinte zökkenőmentesen 
folytaam a munkát. Szinte azonnal rendszeressé teem a hivatali és vezetői megbeszélése- 
ket, melyek mai napig igen hatásos megoldásnak bizonyulnak. A lakossággal is így kezdtem, a 
megfelelő információáramlás érdekében a közösségi oldalamon is folyamatos tájékoztatást 
adok a várost érintő változásokról, hírekről. Áekinteem, melyek azok a városfejlesztési 
feladatok, amelyek kiemelkedően fontosak a megfelelő infrastruktúra kialakítása szempont- 
jából. A város úthálózatának javítása és fejlesztése elsődleges feladatom volt, ami jelenleg is 
zajlik. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Az én programom eleve rövid, közép és hosszú távú célokat fogalmazo meg. Így számos 

elképzelés még nem valósult meg, de a lakossággal való nyito kommunikáció minden- 
képpen. Bevezeük a kommunális adót, az ebből befolyt összeg egy részét a város térfigyelő 
kamerarendszerének fejlesztésére fordítouk. Ma már 34 kamera figyeli a közterületeket, ami 
jelentős biztonságot ad a lakosság számára. A közintézményekkel nagyon jó a kapcsolat, a 
lakossággal nyito az együműködés. Az úthálózat fejlesztése még nem teljesen megoldo, 
de ebben a munkában is jelentős eredményeket értünk el. A 2019-as választásig Kunszent- 
márton valamennyi utcája leaszfaltozásra kerül, de minimum kőzúzalék borítást kap. Ezen 
túlmenően vannak TOP-os pályázataink, melyeknek köszönhetően a ciklus végére nagyon 
fontos fejlesztési feladataink fognak megvalósulni. 

Wenner-Várkonyi
Aila
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- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

A városi rendezvények több mint 90%-án részt veszek. A 
munkám jelentős hányadát tölti ki a lakossággal való kapcso- 
laartás. Természetesen minden hónapban tartok hivatali 
fogadóórát, ugyanakkor a helyi piacon is kereshetnek a lako- 
sok. A telefonszámom nyilvános, de személyesen is próbá- 
lom a helyi igényeket kielégíteni, problémákat megoldani. 
Kiváló kapcsolatot tartok fenn a város civil szervezeteivel, 
igyekszem erkölcsileg, illetve anyagilag is támogatni ezen 
szerveződéseket.

Elmondhatom, hogy egy igazán mozgalmas, aktív közös- 
ség van Kunszentmártonban. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?

Elsősorban a hivatali munkatársakat emelném ki. Jegyző 
asszonnyal és az osztályvezetőkkel folyamatosan tartom a 
kapcsolatot az eredményes munka érdekében. Ezen kívül 
vannak olyan ismerőseim, jó barátaim, akik különböző civil 
szervezeteknél dolgoznak, és aktívan kiveszik a részüket a 
rendezvények szervezésében, illetve hasznos tanácsokkal is 
ellátnak a város fejlesztése kapcsán.

- Mi volt eddigi munkája legszebb, legemlékezetesebb 
pillanata?

Számomra talán a legmeghatóbb pillanat minden évben az 
újszülö babák köszöntése. A tárgyévben mindig az azt meg- 
előző esztendőben születe gyermekeket köszönti önkor- 
mányzatunk. Az ünnepélyes rendezvény keretében hivatalo- 
san is kunszentmártoni polgárrá fogadjuk a csöppségeket, 
akik családjukkal együ jelképes ajándékkal térhetnek haza, 
hogy jó szívvel emlékezzenek vissza a meghi eseményre. 

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?

A legrosszabb emlékem az, amikor megkerese minket a 
Belügyminisztérium őrzö-véde szállás építése céljából. A 
tábor úgy működö volna, mint egy börtön, s mi az Ipari Park 
területét ajánlouk fel, kizárólag munkahelyteremtés céljá- 
ból. Akkor még nem volt ilyen mértékű migrációs probléma. 
A témában tarto közmeghallgatáson elég jelentős volt a 
lakossági ellenállás. Utólag visszagondolva jó cél vezérelt 
minket, de az egy nehéz időszak volt.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A hivatali munkatársak melle elsősorban a feleségem. 
Nélküle ezt nem lehetne megvalósítani. 20 éve maximálisan 
melleem és mögöem áll. Számos remek ötleel szolgál 
számomra, szinte minden a várost érintő problémát megbe- 
szélünk egymással.

A település közösségével való foglalkozás nagyon sok időt 
elvesz az életemből, amit a feleségemmel és a három gyerme- 
kemmel tölthetnék, de mindannyian megértőek. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Természetesen igen, ha ezt a lakosság is így gondolja. A 

négy évvel ezelői induláskor, illetve azóta is folyamatosan 
hangoztatom, úgy érzem, megtaláltam az utam. Az a célom, 
hogy aki i marad, az i is találja meg a számítását. Amíg a 
jogszabályok engedik, és amíg mentálisan bírom, én a város 
felemelkedéséért és sikeres jövőjéért szeretnék dolgozni. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
„Vagyok, aki voltam, leszek, aki vagyok…”

Ugyanolyan vagyok, mint bárki más, ugyanaz vagyok, mint 
ezelő, csak más a hivatásom. A lakosságtól kapo bizalmat 
meg kell köszönni, élni kell vele, de semmiképp nem vissza- 
élni. A rám bízo feladatokat pedig alázaal és kellő hatá- 
rozosággal kell végezni.
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Jász-Nagykun-Szolnok megye déli csücskében, az apró homokszemektől szőke Tisza bal partján terül el 
Martfű. A régi korok emberei is előszereteel telepedtek i meg hosszabb, rövidebb ideig. Erre utalnak a 
szarmata, az avar és honfoglalás kori leletek. A középkorban fontos kereskedelmi út vezete i a Tiszán át, 
keős kompátkeléssel Vezseny, Varsány és Várkony irányába. Az első írásos emlék Martfűről a XV. 
századból való. Az okmány szerint Tiszaöldvár a hozzá tartozó Marthfew pusztával együ a Dunaöldvári 
apátság tulajdona volt. A török hódoltság második évtizedeiben a budai pasa Martfűt a szolnoki szandzsák 
területéhez csatolta, a tatárdúlások során pedig feltétezhetően teljesen elpusztult. 
A következő évszázadokban a hely története szorosan összefonódo öldbirtokosai sorsával. A haladó 
szellemben működő majorságok, a csinosodó környezet ölelte kúriák, a művelődés és az oktatás iránti igény 
fellángolásának időszaka volt ez. A kor építészeti lenyomata, szellemi öröksége a mai napig érezteti hatását, 
pedig a ma ide érkezőt vagy éppen e tájon átutazót már egy teljesen más településkép fogadja: egy modern, 
ipari létesítményekkel körülve kisváros. A változás az 1800-as évektől indult el, amikor a halászaal, 
állaartással, tejfeldolgozással, növénytermesztéssel foglalkozó településen elindult a tégla és a cserép 
előállítása. Még ma is jó néhány áll az úgyneveze téglagyári házak közül. 

Forrás: internet

MARTFŰ
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„A céljaink motiválnak bennünket a kemény munkára.”

Dr. Papp Antal 1969-ben született Tiszaföldváron. 2014-ben nyerte el a választók 
bizalmát, s azóta látja el a jelentős múltú Jász-Nagykun-Szolnok megyei város, 
Martfű irányítását.
Dr. Papp Antalnak 25 éves köztisztviselői gyakorlata van. Az egyszerű ügyintézőtől 
az osztályvezetőn és jegyzőn keresztül végigjárta a lépcsőfokokat, és megismerte ezt 
a szerteágazó munkát. Sok új ötlete volt, melyek megvalósítására úgy gondolta, hogy 
alkalmas. Ekkor döntött a polgármesteri megmérettetés mellett, a város lakossága 
pedig mellette állt.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült,
melyek voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Amikor 2014. évben átveem az önkormányzat irányítását, egyből készíteem egy pénz- 
ügyi elemzést bevétel és kiadások, illetve tartalékok tekintetében. Rá kelle döbbennem, 
hogy az önkormányzat nem áll túl jól, nincsenek igazán tartalékai. Ezért első lépések közö 
szerepelt az, hogy pénzügyi fedezetet teremtsek a beruházásokhoz. Az eltelt időszakban veze- 
tésemmel az önkormányzat folyamatosan eredményesen gazdálkodo, jelentős pénzügyi 
tartalékot képeze, ezzel együ az önkormányzati törvényben rögzíte feladatait is jó szín- 
vonalon teljesítee, mellyel biztosítoa a település folyamatos, kiegyensúlyozo működését. 

Az önkormányzat vagyonának értéke 2.070.659.000 Ft-tal nő, így a 2014. december 31-i 
állapothoz képest a 4.774.615.000 Ft-ról 2017. december 31-ig 6.845.274.000 Ft-ra változo, 
amely rendkívül jelentős eredmény a város szempontjából.

A költségvetési tervezés során fontos volt, hogy a dologi kiadások évről évre csökkenje- 
nek, lehetőséget teremve ezzel arra, hogy további beruházásokra kerülhessen sor, valamint 
arra is, hogy a minimálbér emelések, valamint a köztisztviselői alapilletmény emelés költsé- 
geit az önkormányzat kigazdálkodhassa. A megfelelő bérekkel a létszám-gazdálkodási prob- 
lémák – az országos tendencia ellenére – nálunk kiküszöbölhetőek voltak, amely az önkor- 
mányzati intézmények, valamint a polgármesteri hivatal megfelelő működtetése szempont- 
jából rendkívüli fontosságú.

A kiadások csökkentése melle sikerült az önkormányzati bevételek növelését is elérni 
aól üggetlenül, hogy a város számára magas adóbevételt jelentő, nagy összegű helyi adót 
fizető vállalkozások ebből esetenként jelentősebb összeget visszaigényeltek.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
Sikerült elérni a városban a fiatalok és születések számának növelését.
Sikerült a fő közlekedési utakat felújítani, illetve külterületen – Zsófiában – új utakat 

építeni. Sikerült az egészségházban az orvosi szolgáltatások körét bővíteni. 
Sikerült több önkormányzati épületet felújítani, korszerűsíteni. Sikerült a művelődési ház- 

ban a mozit újra indítani, és a színháztermet felújítani.
A zöld felületeket és parkok egy részét felújítani. Sikerült a sporevékenységeket bővíteni. 

Sikerült a kistérségi kapcsolatokat rendezni, újraépíteni, és különböző társulásokban részt 
venni.

Dr. Papp Antal
Martfű polgármestere
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- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a 
választókkal, a település lakosságával, milyen 
közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban 
részt venni?

Tevékenységemnek köszönhetően a megvalósult és a je- 
lenleg még folyamatban lévő fejlesztések hosszabb távon ja- 
vítják a martfűiek életminőségét és lakhatási körülménye- 
iket. A lakossággal a napi szintű kapcsolaartás az egyik 
legfontosabb dolog és az, hogy elérhető legyek a lakosok 
számára.  

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
állt Ön mögö?

A háérapparátus a polgármesteri hivatal, de én mindig 
számítok és számíthatok az önkormányzat összes dolgozó- 
jára, a településen tevékenykedő civil szervezetekre, vállal- 
kozásokra.

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
- Külön nem szeretnék kiemelni emlékezetes pillanatokat, 

hisz szinte minden nap vannak olyan események, melyekért 
érdemes dolgozni.

- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke? 
- A legrosszabb emlékem a Heineken sörgyár bejelentése 

volt, hogy elhagyja a várost, és megszünteti a városban a 
tevékenységét.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a munkában? 
A hátországot számomra a lakosság jelenti, hiszen értük és 

velük dolgozom a településért. A lakosság pozitív visszajelzé- 
sei megerősítenek munkámban, a negatívok pedig elgondol- 
kodtatnak, hogy mit kell másképp csinálnom. Éppen ezért 
átláthatóan, nyíltan és nyilvánosan végzem a munkámat.

- Tervezi-e a szolgálat folytatását? 
Ha röviden akarok válaszolni, akkor igen. Még rengeteg 

ötletem van, amit szeretnék megvalósítani.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Talán az lehet a hitvallásom, és ezt is valloam egész éle- 

temben, és nem csak polgármesterségem ala, hogy kemény 
munkával és kitartással elérhetjük a céljainkat. A céljaink 
motiválnak bennünket a kemény munkára.
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MESTERSZÁLLÁS

Mesterszállás község Jász-Nagykun-Szolnok megye déli részén, Békés megye határában fekszik. Alacsony, 
csaknem tökéletesen sík területe a szabályozás elő hatalmas ártér volt, melyen összefolyt a Bereyó és a 
Körös árvize, és jellegzetes folyami üledéket hagyo maga után. A község neve először az 1524. évi össze- 
írásban található, amikor Kolbázszékhez tartozó kunszállás volt. 1533-ban királyi birtok.
Ugyanez év (december elején) János király Czibak Imre váradi püspökkel a Szent Koronát magukkal hozva i 
szállt meg, azután Tisza-Varsán felé folytaák útjukat. A község középnagyságú helység lehete, mert az 
1549. évi rovásos adóösszeírás szerint 12 kapu után 13 forint és 20 dénárt fizete adóul. 1552-ben Egerhez 
adózo, míg 1558-ban a megye intézkedésére Gyula várához csatolták, ahova 12 forint hadisegélyt fizete. 
Továbbra is a királyi korona javadalma maradt, az 1559. évi összeírás szerint jövedelmét Gyula várának 
kormányzója kezelte. Gazdagsága emelkede, mert mint királyi birtok, 16 kapu után adózo 17 forintot és 60 
dénárt. 1566-ban ismét Kolbázszékhez tartozo, és az i lakó kunok a szomszéd birtokokat háborgaák. 
Később a jászberényi török katonaság kapta zsold fejében, akik a megmaradt lakosságot egy évre felmen- 
teék az adófizetés alól. Mindamelle lassan elnéptelenede. 1616-ban, sőt még 1629-ben is mint elpusztult 
helység szerepel az összeírásokban. A Rákóczi-féle szabadságharc ala a labanc-rác csapatok megsarcolták a 
lakosságot. 1897-ig pusztaként Kunszentmártonhoz tartozo. A belügyminiszter 1896-ban engedélyezte 
önálló nagyközséggé alakulását, ami 1897. július 1-jén történt meg. Az új községet Jász-Nagykun-Szolnok 
vármegye törvényhatósági bizosága a miniszter által jóváhagyo határozatával a Tiszai alsó járásba 
osztoa be. 

Forrás: internet
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„A nyitoságban és a közvetlenségben hiszek. Abban, hogy tisztelni kell a másik 
embert, bármilyen munkája vagy beosztása van…”

Negyedik egymást követő ciklusát tölti Mesterszálláson polgármesterként Kiss 
Gábor, aki 1962. március 31-én született Szentesen. Tanulmányait 1983-ban végezte 
Mezőtúron, mezőgazdasági gépészmérnök szakon, s 2002-ben foglalta el a község 
polgármesteri székét. 

- Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja ezt 
a szolgálatot, illetve a megméreetést?

Tanulmányaim évekre elszólítoak a településről, de sikerült visszailleszkednem a falu 
életébe. A híres Táncsics Termelőszövetkezetnél dolgoztam középvezetőként, sokan ismer- 
tek. Egykori tanárom s néhány helyi lakos kért fel engem, hogy induljak polgármesternek. 
Fiatalként akkor nem igazán gondoltam, hogy én lennék erre a posztra a legalkalmasabb, de 
elvállaltam. A kisgazdák nagy táborral rendelkeztek akkor Mesterszálláson, akik támogaak 
volna engem, de én visszautasítoam őket, mert azt mondtam, ha engem önmagamért nem 
választanak meg, ne is legyek polgármester. Nagyon nagy hibát köveem el, ugyanis nem sok 
szavazaton múlt ugyan, de egy építési vállalkozó nyerte meg a választást. Később a TSZ fel- 
számolásával munkanélkülivé váltam, aztán a Jász-Nagykun-Szolnok megyei Területfejlesz- 
tési Ügynökségen helyezkedtem el 2001 nyarán. A megyei pályázatokkal foglalkoztunk, na- 
gyon jó rálátásom le a fejlesztési folyamatokra. Mesterszálláson kiválóan körvonalazódo, 
hogy az elődöm – aki három ciklust vezete végig – nem használta ki ezeket a lehetőségeket. 
Akkor határoztam el, hogy információkat gyűjtök, és személyes bemutatkozást követően egy 
komoly kampánnyal, lényeges szavazatkülönbséggel nyertem meg a választást. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Sokféle elvégzendő feladat volt a faluban, az intézmények meglehetősen elhanyagolt álla- 
potban voltak. Nem valósultak meg olyan fejlesztések, amelyek az i élők közvetlen elkép- 
zeléseit szolgálták. 2002-2008-ig minden évben jelentős pályázati összegeket hoztunk a tele- 
pülésre. Kezdtük a kül- és belterületi utak, valamint a járdák építésével, felújítouk és aka- 
dálymentesíteük az orvosi rendelő épületét, jelentős fejlesztést végeztünk a konyhán. To- 
vábbá teljes korszerűsítésen ese át a művelődési ház és a ravatalozó is. Ezen kívül kialakí- 
tounk egy faluházat, és létrehoztunk egy információs pontot a településen európai uniós 
forrásból.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Ciklusonként 60-70 millió forintot hoztunk Mesterszállásra, amiből látványos fejlődést 

tudtunk eszközölni. Azt kell, hogy mondjam, 2008-tól csaknem 10 éven keresztül napjainkig 
nem igazán voltak pályázati lehetőségeink. 2012-ben egy 3 millió forint értékű konyhameg- 
újító pályázatunk zajlo, melynek keretében mára már napkollektorok segítségével állítunk 
elő használati melegvizet. Az elmúlt időszakban azonban újra sikeresen pályáztunk, a Terü- 
leti Operatív Program keretében ugyanis közel 110 millió forintos támogatásból három 

Kiss Gábor
Mesterszállás polgármestere
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közintézményünket újítouk fel, az általános iskolát, az óvo- 
dát, illetve az önkormányzat épületét. A háziorvosi rendelő 
akadálymentesítésére és külső szigetelésére, energetikai kor- 
szerűsítésére 32 millió forintot nyertünk, mintegy 17 millió 
forintot pedig a belterületi utak fejlesztésére. Ezen túlmenő- 
en 22 millió forintos állami támogatásból a konyha teljes körű 
akadálymentesítése is megtörténik. Azt gondolom, hogy a 10 
év után újra eredményesek vagyunk a pályázatok terén, s a 
polgármesteri munka lényege is ez, hogy a napi rutin munka 
melle fejlesztéseket is végrehajtson az általa vezete tele- 
pülésen. Ezek óriási sikerek a község életében, hiszen telje- 
sen más arculatot kapo Mesterszállás központi része. Ját- 
szóteret avaunk, és sikeresen működik a közfoglalkoztatás 
is településünkön. A legtöbb, közel 70 embert 2012-ben fog- 
lalkoztauk, ez a szám mára 15-20 főre csökkent, akik rende- 
zik a közterületeket, karbantartják a járdáinkat. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Jó a kapcsolatom a választóimmal. A tapasztalatom az, 
hogy az i élők nem is választanának meg mást, kizárólag he- 
lyi születésű, tősgyökeres mesterszállásit. Voltak próbálko- 
zások korábban, de csúfos kudarcot valloak. Nekem immár 
4 cikluson keresztül szavaztak bizalmat, először öten vetél- 
kedtünk, majd ez a szám négyre csökkent, a legutóbbi válasz- 
táson azonban már csak egyedül én indultam. A polgármes- 
teri munka is teljesen átalakult, falun egész más a feladatkör, 
mint egy városban, hiszen o a polgármesternek koordiná- 
ciós szerepe van, csapatokat irányít, akik további csoportokat 
vezetnek, akik végül elvégzik a rájuk bízo feladatokat. Egy 
falusi polgármesternél azonban gyakran előfordul, hogy sa- 
ját, kétkezi munkájára is szükség van. Nagyon jó, szerveze 
csapatunk van, kiváló munkát végeznek a munkatársaim.

Ezen kívül nagyon jól működő civil közösségeink vannak, 
ilyen a nyugdíjas klub, melynek létrejöe példaértékű szá- 
munkra. Működik Mesterszálláson polgárőrség is, de mivel 
térfigyelő kamerákat szereltünk fel a község több pontján, 
rendkívül jónak mondható a közbiztonság. Emelle rendsze- 
res a rendőri jelenlét is, ami módfele megnyugtató szá- 
munkra. Működik még gazdakör és egy népszerű kézimunka 
szakkör is, s többször veszek részt a nyugdíjasok által szerve- 
ze programokon. Minden évben köszöntöm őket az idősek 
világnapja alkalmából. Összességében egy kiváló, aktív, 

mozgalmas közösség jellemzi Mesterszállást. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?

Az együműködés a képviselő-testüleel mindig is jó 
volt, soha nem volt ellenségeskedés. Egyfajta politikai 
szemléletet folytaunk, melynek elsődleges célja a település 
fejlesztése és előrehaladása. Kölcsönös bizalomra épülő kap- 
csolatom van a képviselő-testület valamennyi tagjával, amire 
bátran építhetek. Engem egyetlen testületi tag sem vont soha 
felelősségre, mert én nyílt lapokkal játszom, nincsenek tit- 
kaim, bárki, bármikor betekintést nyerhet a hivatal költség- 
vetésébe. Együműködő a hivatali apparátus is, igyekszem 
mindenkivel kollegiális viszonyt kialakítani, mert úgy 
gondolom, hogy egyenrangú partnerek vagyunk, közösek a 
céljaink. 

- Mi volt eddigi munkája legszebb, legemlékezetesebb 
pillanata?

Éppen néhány hete volt a 110 millió forintos beruházás 
ünnepélyes átadása. Ez egy olyan emlékezetes pillanat volt, 
melyen országgyűlési képviselő úr, a Jász-Nagykun-Szolnok 
megyei Kormányhivatal vezetője, a megyei Kincstárigazgató 
is részt ve, illetve a helyi munkatársak, akik jelentős szere- 
pet játszoak a beruházás előkészítésében és lebonyolításá- 
ban. Azt hiszem, ez egy valódi méröldkő volt kis telepü- 
lésünk életében. 

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?
A legrosszabb emlékem 2007-re tehető, amikor törvényi 

rendelkezés alapján az akkori kormány azt mondta, hogy 
általános iskola csak 8 osztályosan működhet, s legalább 15 
gyermeknek kell járnia egy osztályba. Sajnos akkoriban meg- 
lehetősen kevésnek bizonyult a gyermeklétszám, ezért a felső 
tagozatot meg kelle szüntetni, az alsó tagozatot pedig 
Mezőtúr várossal intézményi társulás keretében tudtuk to- 
vább működtetni. Összevont osztályokból ugyan, de nagyon 
tehetséges gyerekek kerültek ki az oktatási intézményből. 
Ehhez kapcsolódik a legrosszabb emlékem, amikor közölni 
kelle a szülőkkel, hogy a felső tagozatos gyermekek oktatá- 
sa Mezőtúron lesz biztosíto. 2007-ben volt az utolsó ballagás 
és az utolsó tanévzáró, amikor megköszöntem mindenkinek 
a munkáját, és bejelenteem a hírt. 
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láson, van egy lányom, aki most kezdi egyetemi tanulmá- 
nyait, szeretek kertészkedni és jó filmeket nézni. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Lényegében a nyitoságban és a közvetlenségben hiszek. 

Abban, hogy tisztelni kell a másik embert, bármilyen mun- 
kája vagy beosztása van. Hiszem, hogy nem csak számomra, 
de minden településvezető számára fontos a megbízhatóság, 
hiszen a kétes ügyek árnyékot vethetnek az emberek sze- 
mélyiségére. Nem szabad megadni a lehetőséget arra, hogy a 
helyieknek meginogjon a belém vete bizalma. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A hátországot a család jelenti számomra. Van, aki mun- 
kamániás, és elhanyagolja a családját, de meg kell találni a 
megfelelő egyensúlyt a magánélet és a munka közö. Ez min- 
denkinél más és más. Korábban reggel 8-tól délután 16 óráig a 
hivatalban tartózkodtam, mára azonban kialakult egy rutin, 
három éve lazább munkarendben viszem a feladatokat, 
ugyanakkor mindig tudom, hogy hol kell lennem, és mit kell 
csinálnom. Folyamatosan elérhető vagyok telefonon, így 
több időt tudok a családommal tölteni. I élünk Mesterszál- 
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A Váradi regestrum 1219-es bejegyzésében Túr falu megnevezéssel már szerepel a település. Mezőtúr Nagy 
Lajos királytól nyerte el a mezővárosi rangot, aki Anjou-liliomos címert adományozo a városnak.  Mezőtúr 
a középkortól kezdődően vált az Alöld egyik jelentős vásárvárosává, kereskedelmi útvonalává a híres Túri 
vásárok révén.
Mezőtúr főterén az 1928-as építésű Városháza tornyából gyönyörű panoráma nyílik a városra: a Református 
Nagytemplom, az Úri Kaszinó, a gimnáziumok épületei, a Városi Galéria, a Római Katolikus Templom, kissé 
távolabb pedig a mezőtúri téglából építe Újvárosi Református Templom meghatározzák a város látképét. A 
főtéri I. és II. világháborús emlékművek, a Kossuth- szobor, Nagy Lajos király szobra, valamint a Szabadság 
téri Dózsa György szobor a mezőtúri történelem pillanatait idézik fel. A Városháza elő elterülő park az 
Alöld egyik legszebb főterévé varázsolja a főtért, a Kossuth teret.
A vásárairól híres település ipari fejlődését nagyban meghatározta a város természeti értéke, a kiváló 
minőségű, vörösre égő mezőtúri agyagnak a feldolgozása.
A túri fazekas kézművesipar több évszázados múltra tekint vissza: a középkori mázatlan feketekerámiát, 
majd a XIX. századtól a mázas kerámiát készítő fazekasműhelyek alkotásai, a túri korsók, bödönök, kanták, 
butellák nélkülözhetetlen elemeivé váltak a paraszti háztartásoknak. A XIX-XX. század fordulóján, a 
fazekasmesterség virágkorában alkoto Badár Balázs (1855-1939), aki a polgári ízlést követő dísztárgyaival 
világhírűvé tee a mezőtúri kerámiaművességet.    
A helyi népi kerámiamesterség elismeréseként a mezőtúri fazekasság 2009-ben felkerült a Szellemi Kultu- 
rális Örökség Nemzeti Listájára.
Mezőtúrt átszeli a Hortobágy-Bereyó főcsatorna, amely a torkolati zsiliprendszernél kapcsolódik a 
Hármas-Köröshöz. A város melle kanyargó holtágak háborítatlan természeti kincsekben bővelkednek: a 
Halásztelek-Túrtő-Harcsás- holtágrendszer, ahol az önkormányzat és a Horgász Egyesület együműködé- 
sével kialakíto "Horgásztanya" fogadja a horgászturistákat, valamint a Peresi-holtág, amely a maga 27,6 km 
hosszúságával a Kárpát-medence harmadik legnagyobb holtág rendszere.

Forrás: internet

MEZŐTÚR
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„…minél több pályázati forrás elnyerésével biztosítani kell a település folyamatos 
fejlesztését.”

Herczeg Zsolt 1964-ben született Mezőtúron. Immár nyolc éve vezeti a várost, 
2010-ben lett polgármester, amikor megkereste a FIDESZ helyi alapszervezetének 
elnöke, hogy a párt támogatásával jelöltesse magát a helyhatósági választáson. 
Mivel 1996 óta a helyi víz- mű vezetőjeként szolgálta a mezőtúri lakosságot, így ez a 
felkérés új kihívást jelentett és tisztelettel elvállalta, majd ezt követően a választók 
bizalmából polgármester lett.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Az önkormányzat rendkívüli mértékű eladósodosága jelentee a legnagyobb problémát. 
3,2 milliárd forint hiteltartozása volt az önkormányzatnak, mely alapján egyértelműen lát- 
szo, hogy a feladatok finanszírozása rövid időn belül ellehetetlenül. A szükséges beavatko- 
zások megtörténtek, jelentős költségek kerültek lefaragásra. Ugyanakkor a NAV önkormány- 
zati tartozás mia meghirdee árverésre a városi strandürdőt és fede uszodát, de az intéz- 
kedéseknek köszönhetően sikerült megmentenünk a ürdőt, amely így önkormányzati 
tulajdonban maradt. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Az elmúlt években az önkormányzati feladatellátási rendszer jelentősen átalakult, a 

működésünk finanszírozása stabilizálódo, és az elmúlt években közel öt milliárd forintnyi 
fejlesztést sikerült megvalósítani. Nagy hangsúlyt fektetek a helyi társadalom összefogásá- 
nak erősítésére, ezen a területen is sikerült jelentős mértékben előrébb lépni. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

A településen élőkkel a kapcsolatom igen intenzív, nagyon fontosnak tartom és nagy hang- 
súlyt fektetek a folyamatos kommunikációra. Arra törekszem, hogy aki a problémájával meg 
akar keresni, azzal minél hamarabb tudjak találkozni, hogy meghallgassam, és lehetősé- 
geimhez mérten segítsek annak megoldásában. Rendkívül jó a kapcsolatom a versenyszféra 
szereplőivel, cégvezetőkkel, valamint a településen működő civil szervezetekkel. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka.  Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?

A polgármesteri hivatalban nagyon sok értékes kolléga vesz körül, akik hatékonyan segí- 
tenek a feladatok végrehajtásában. Nagyon fontosak az önkormányzati tulajdonban lévő 
intézmények és gazdasági társaságok is. Ezek vezetőivel, dolgozóival is mindennapos kap- 
csolatban állunk. Közös egyeztetéseket követően születnek meg a fontosabb döntések, 
melyek végrehajtását szigorúan megkövetelem. 

Herczeg Zsolt
polgármestereMezőtúr 
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- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata? 
Amikor hátrányos helyzetű vagy beteg gyermekeken 

tudok segíteni, ilyen már több alkalommal is előfordult a 
nyolc év ala.
- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?

A 2010-es rendkívüli mértékű eladósodoság.

- Van-e emlékezetes történet, amit ki lehet ragadni az 
elmúlt évekből?

Rendkívüli és megtisztelő élmény volt számomra, hogy 
Orbán Viktor miniszterelnök urat két alkalommal is fogad- 
haam Mezőtúron. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

Természetesen elsősorban a családom, akik mindenben tá- 

mogatnak és megértőek. Emelle nagyon fontosak számom- 
ra azok az emberek, akik munkámban közvetlenül melleem 
és velem együ dolgoznak a célok elérése érdekében. 

- Tervezi-e a munka folytatását?  
A 2019. évi önkormányzati választáson polgármester 

jelöltként ismét meg szeretném méreetni magam, amennyi- 
ben bizalmat kapok, úgy szeretném folytatni munkámat.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Az adódó lehetőségeket kihasználva, biztonságos, költség- 

takarékos működés. Lehetőleg minél több pályázati forrás 
elnyerésével biztosítani kell a település folyamatos fejleszté- 
sét. Mindezek melle nagyon fontos a helyi társadalom 
összefogásának folyamatos szorgalmazása, a rászorulók 
megsegítése. 
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Nagyrév a Tisza bal parti magas peremén fekvő település. Neve az egykori legnagyobb tiszai átkelőhelyet 
jelenti. A 18. század második felében Nagyrév és Kécske népe Mária Teréziától engedélyt kapo a legna- 
gyobb tiszai átkelőhely újraindítására, amely a 20. században sokáig nem üzemelt, majd a település önkor- 
mányzata újraindítoa. Vize a Tisza, és a cibakházi Holt-Tisza levágo kanyarulata, amely Jász-Nagykun-
Szolnok megyében az egyik legnagyobb, és a „nádbokrai” mia Európában is egyedülálló holtág, mely 16 
km-es  hosszával Európa egyik leghosszabb holtága. Nádasvilága szintén páratlan, hiszen a nád körkörös 
telepekben, bokorszerűen nő.
A községet átszeli az úgyneveze Tatár-árok, a Holt-Tiszától a Tiszáig húzódó árok, amelyet a tatárok ellen 
védekező lakosság áso ki, hogy megvédje a települést. A településen – öldrajzi elhelyezkedése mia – a 
minden évben elkápráztató tiszavirágzás teljes pompájában látható. A falu külterületén 3 kunhalom talál- 
ható, mely szintén a véde természeti értékek közé tartozik.

Forrás: internet
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„Minden körülmények közt embernek maradni, és az embereket segíteni, 
hisz számítanak ránk.”
 

Burka István, Nagyrév polgármestere 1954-ben született Kecskeméten. 2002-ben 
lett első alkalommal polgármestere a jelenleg 633 lelkes falunak, s 2010-ig végezte a 
feladatot, majd 2014-ben állhatott ismét a település élére.

A polgármesterség irányába az itt élő emberek biztatása indította. A polgármes- 
terség nem kis teher, nem kis felelősség, de a kihívások mindig értelmet adtak a 
munkájának, az új feladatok megoldása, új dolgok létrehozása. Lendületet és örö- 
möt is jelent, amikor a lakosság elégedett – vallja Burka István.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Legnagyobb kihívás több is van. Az egyik nagyon nagy kihívás a tartályos falugázról a 
öldgázra történő átállás, de siker a hivatal épületének felújítása is.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
A öldgázra történő átállás önmagában is siker, mert amíg falugázként működö, volt 130 

bekötés. Az átállás után pedig 270 bekötés le. Azt gondolom, a számok önmagukért beszél- 
nek. Ezen kívül még sok pályázat megvalósult. 2014 után a ,,Start munkaprogram” keretében 
létrejö a gépesítés, állaartás, kertészet, takarmánytermelés.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Azt gondolom, hogy jó a kapcsolat a lakossággal, hiszen háromszor is megválasztoak, 
bizalmat szavaztak számomra.

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?

A településvezető egyedül nem sokra megy. Nagyon jó munkatársaim, kollégáim voltak és 
vannak, akikre számíthatok. Ezen kívül a képviselőkkel is jó a kapcsolat, természetesen nem 
mindig egyeznek a vélemények, de tudunk kompromisszumot kötni. Jó a kapcsolatunk az 
országgyűlési képviselő úrral, aki segít, ha valamiben elakadunk.

- Mi volt eddigi unkája legemlékezetesebb pillanata?
A 2003. évi falunap, amikor a tűzijáték ala egy idősebb ember odajö hozzám, és azt 

mondta: ,,A tv-ben már láam tűzijátékot, de élőben csak most”.

- Mi volt eddigi munkája legjobb és legrosszabb emléke?
A rossz emlékeket elfelejti az ember, és próbál a jókból erőt meríteni, de ez szerintem így 

van rendjén. A jó emlékekből is van több, de ezeket talán nem is nekem, hanem az i élőknek 
kellene felsorolni. A legrosszabb talán az, ha a munkatársak közül valaki elmegy.

Burka István
Nagyrév polgármestere
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- Van-e emlékezetes története, amit ki lehet ragadni az 
elmúlt évekből?

Szerintem olyan emlékezetes történet több is van, de én 
nem ragadnám ki egyiket sem, mert összességében ér az 
egész valamit.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

Egyértelműen a család, a feleségem, a lányom. Nyugodt 
háér nélkül ezt nem lehet és nem is szabad végezni. Aki 

emberekkel foglalkozik, annak kiegyensúlyozonak kell 
lenni.

- Tervezi-e a munka folytatását? 
Ha egészségi állapotom engedi, akkor talán igen.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Minden körülmények közt embernek maradni, és az em- 

bereket segíteni, hisz számítanak ránk. A települést folya- 
matosan fejleszteni, de megőrizni az arculatát, a jellegét.
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ÖCSÖD

Öcsöd 3365 lakosú nagyközség, közvetlenül a 44. számú főközlekedési út mentén fekszik. A megye keleti 
kapuja a Hármas-Körös bal partján. A nagyközség nevének eredete a homályba vész, valószínűleg az öcs 
rokonnév ecs változatából származik. A XVII. században a 30-40 portából álló település elpusztult, majd az 
1700-as évek elején újjáépíteék. 1745-ben váltoák meg magukat az öcsödi jobbágyok. Eől kezdve gyors 
fejlődés jellemezte a települést.
A XIX. század második felének méröldkövei a céhek megalakulása és az árvízmentesítés. A századfordulón 
épült a vashíd, artézi kutakat fúrtak, bevezeék a telefont és villamosítoak. A település mezőgazdasági 
jellegű. Művelhető területe 7.100 hektár, mely túlnyomórészt szántó. Fő termények a gabona- és takar- 
mánynövények, de jelentős a termálenergiával fűtö fóliasátrakból piacra kerülő primőrök mennyisége. A 
magasabb hátakon jó lösztalajok, az alacsonyabb részeken kötö réti agyagok, a rossz lefolyású pontokon 
szikes talajok is találhatók. Jó agrártermelési adoságokkal rendelkezik, mivel azonban a csapadékszegény 
zónában helyezkedik el, ezért a mezőgazdasági termelés eredményességét öntözés biztosíthatja. A határban 
több kunhalom is található, némelyikének feltárása jelentős régészeti leleteket eredményeze. Ezek a 
nagyobb települések (Szolnok, Szentes) múzeumaiban vannak, de a helytörténeti gyűjteményt is gazdagít- 
ják. A gyermek József Aila két esztendőt töltö a községben. Volt iskolájában emlékszoba őrzi i tartózko- 
dásának emlékeit.
A település nagy értéke a Hármas-Körös, ártere természetvédelmi terület. I torkollik be a Körösbe a Tisza II. 
csatorna, amely a Tisza vizét vezeti a folyóba. A közeli holtágak a horgászok kedvelt helyei. A vadászat szá- 
mára is rendkívüli adoságokkal rendelkezik a környék. A Körös hullámtere a Körös-Maros Nemzeti Park 
része. Háborítatlan erdői, ártéri legelői, lefűződö-levágo holtágai nemcsak tájképileg festőiek, hanem 
nyugodt élőhelyet jelentenek számos véde, ritka növénynek és állatnak. 

Forrás: internet
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„…az információ megfelelő áramlása, illetve a kialakíto kapcsolatok jó időben és 
helyen való alkalmazása. Csak ily módon lehet sikeres egy település.” 

Öcsödön született, és jelenleg is itt él Molnár Bálint, aki 1990-ben, azaz 28 esztendeje 
foglalta  el szülőfalujának polgármesteri székét. A település első embere 1947-ben 
született, s a 90-es éveket megelőzően tanácselnökként tevékenykedett Öcsödön. 

- Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja ezt 
a szolgálatot, illetve a megméreetést?

Miután öt évig tanácselnök voltam, úgy gondoltam, hogy továbbviszem az elkezde mun- 
kát, így a rendszerváltás után üggetlenként el is indultam a választáson. Azóta mind a hét 
választási ciklust megnyertem. Igyekeztem a falu fejlődése érdekében mindent megtenni. 
Kezdve a vezetékes gázzal, a telefonon és a kábeltelevízión keresztül a szennyvízhálózat kié- 
pítéséig, de végrehajtounk egy ivóvízminőség-javító beruházást, valamint megvalósult a 
szeméelep rekultivációja is. Utakat és járdákat építeünk, de felújítouk a belvízelvezető 
csatornákat is. Minden közintézményünk korszerű nyílászárókkal felszerelt, illetve most 
építünk egy naperőművet, ami a megyében is egyedülálló lesz. Emelle szakmailag folyama- 
tosan képeztem magam, hogy a rám bízo felelősségteljes feladatokat eredményesen el 
tudjam látni.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

A ravatalozó, az utak és a szeméelep állapota volt a legkritikusabb. Az első beruházás egy 
új ravatalozó építése volt, mert korábban egy omladozó, öreg melléképületben kelle végső 
búcsút venni a családoknak az elhunytaktól. Ezt követően a pályázati lehetőségekhez mérten 
szilárd burkolatú utakat építeünk a településen, többek közö a temetőhöz, illetve a szemét- 
telephez vezető útszakaszt alakítouk ki. A faluban akkor egyetlen tárcsázós telefon volt a 
postán, fél napot is várni kelle egy-egy vidéki vonal hívására, később azonban kiépült a tele- 
fonhálózat és a kábeltelevízió is. Végzeségemből adódóan a legnagyobb kihívás az energia-
megtakarítás volt. Amikor 1985-ben tanácselnök leem, az önkormányzat költségvetéséhez 
igazodva a közintézményekben vegyes tüzelésű kazánokat alakítounk ki, majd 1994-ben 
sikerült bevezetni a gázt a faluba. A költségek drágulása mia újabb módszerre volt szükség, 
így a leghatékonyabb megoldásnak a pellet hasznosítása bizonyult, amit a Start munkaprog- 
ram keretében beépíte pelletkazánok segítségével égeünk el. Még ma is tüzelünk pelleel, 
de igyekszünk a mai kor követelményeinek megfelelő, legújabb technológiát alkalmazni, 
ebből adódóan mind a 8 közintézményünkben napelemes rendszerrel állítjuk elő a villamos 
energiát. Ennek köszönhetően önkormányzatunk évi közel 2.000.000 forintot takarít meg.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Elindult az országban egy naperőmű építési láz, ehhez azonban nem rendelkeztünk elég 

önerővel. Eladtunk 3 hektár öldterületet, ahol azóta 3 darab 500 Kw-os naperőmű épül, mely 
évi hozzávetőleg másfél millió forint iparűzési adóbevételt jelent majd az önkormányzatnak. 
Öcsöd település életében kifejezeen fontos volt a szennyvízhálózat kiépítése, amelyet pályá- 

Molnár Bálint
 polgármestereÖcsöd
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zat útján valósítounk meg, önerő hozzáadása nélkül. Meg- 
alakítouk a Víziközmű Társulatot, amelynek én voltam az 
elnöke, azonban a Térségi Önkormányzati Társulások közül 
háromnak is elláam az elnöki posztjával járó feladatait. Egy 
3,3 milliárd forint értékű ivóvízminőség-javító projektet 
valósítounk meg 14 településen, melynek eredményekép- 
pen csaknem 50.000 ember fogyaszthat egészséges ivóvizet 
az elkövetkező 30 évben. A másik a Szeméelepek Rekultivá- 
ciós Társulása volt, melynek létrejöével összesen csaknem 
30 elhagyo szeméároló rekultiválását koordináltam. A 
Térségi Önkormányzati Társulás – melynek ugyancsak én 
vagyok az elnöke – fő feladata az éjszakai ügyelet ellátása a 
térségben, illetve a hulladéklerakó telep üzemeltetése. Szá- 
mos nyertes pályázatot tudhat maga mögö községünk, 
melynek köszönhetően a településen csupán két utca nem 
rendelkezik szilárd burkolaal. Felújítouk a vízelvezető ár- 
kokat, s mára nincs olyan intézményünk, ami ne ese volna 
át teljes körű korszerűsítésen. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Az, hogy ennyi éven keresztül megválaszto a lakosság, 
önmagáért beszél. Azt hiszen, nem szükséges bizonygatnom, 
rendkívül jó a kapcsolatom a helyiekkel. Ezen kívül önkor- 
mányzatunk rendszeresen támogatja az olyan társadalmi 
csoportokat, civil szervezeteket, mint a településen működő 
Egészség klub, Hagyományőrző Egyesület, Idősek klubja 
vagy Hímző szakkör. A szervezésükben megvalósuló rendez- 
vényeken igyekszem részt venni, és saját pénzből is támogat- 
ni a működésüket, amit igen nagyra értékelnek. Részesei va- 
gyunk egy országos rendezvénynek, ami a József Aila Em- 
lékhelyeket népszerűsíti. Magyarországon öt olyan település 
van, ahol a híres költő huzamosabb ideig tartózkodo élete 
során, Öcsödön két évet töltö el állami gondozo gyermek- 
ként. A másik 4 településsel összefogva – Ferencvárossal, 
Balatonszárszóval, Makóval és Szabadszállással – létrehoz- 
tunk egy olyan kezdeményezést, mi szerint, ha valaki mind 
az öt helyszínen meglátogatja József Aila Emlékhelyét, s azt 
igazolni tudja, részt vehet egy nyereménysorsoláson, mely- 
nek fődíja egy párizsi utazás. 1993 óta van egy francia, 1997 és 
2004 óta két lengyel, illetve büszkélkedhetünk két román 
testvértelepüléssel is, akikkel ma is élő kapcsolatot ápolunk. 
Nagy örömömre szolgál, hogy több állami és belügyminiszté- 

riumi elismerést is átveheem az elmúlt évtizedekben, ami 
azt sugallja számomra, hogy jó úton járok. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?

Tudom, hogy a hivatalban dolgozó köztisztviselői gárda 
megfelelő szakértelemmel rendelkezik, és a tudásuk legjavát 
adják az elvégze munkához, azonban jobban szeretem ma- 
gam elvégezni a feladatokat és azok irányítását. A képviselő-
testület valamennyi tagja melleem áll, és elfogadják javas- 
lataimat, hiszen tudják, azok mind a falu javát szolgálják. 
Igyekszem mindig kellő információval ellátni a testület tag- 
jait egy-egy ülés alkalmával, ahol soha nem a pártállás domi- 
nált. Olyan szakemberek segítik a munkám, akik az ado 
szakterületen maradéktalanul elvégzik a feladatukat. Ami a 
legfontosabb, hogy próbáltam betanítani egy fiatalembert, és 
szeretném, ha az utódom lenne, ha a falu is elfogadja. Csak- 
nem 14 éve segíti a munkám, a beruházások adminisztráció- 
ját végzi, adózással és munkaüggyel is foglalkozik. Rendkívül 
sokoldalú fiatalember, aki kellő informatikai tudással is 
rendelkezik. 

- Mi volt eddigi munkája legszebb, legemlékezetesebb 
pillanata?

Településünkön sok más fejlesztés melle az egyik leg- 
meghatározóbb beruházás volt a szennyvízhálózat kiépítése. 
Annyi munka és harc után, amikor értesültünk a pályázat 
nyertességéről, nem titkolom, sírtam örömömben. Legalább 
ilyen boldog voltam akkor is, amikor a hosszú és munka- 
igényes kivitelezést követően átadtuk a lakosságnak az 
elkészült beruházást. 

További emlékezetes történet, amikor a román forradalom 
idején állami pénzből Szolgáltató Házat hoztunk létre, ahová 
olyan hiányszakmával rendelkező menekülteket fogadtunk 
be, mint a cipész, szabó, fodrász, asztalos vagy fogorvos. La- 
kást is biztosítounk részükre, valamint a hozzátartozóik 
elhelyezése is az én feladatom volt. Később megfogyatkozo 
az i élő bevándorlók száma, több fogorvos is i hagyta a 
falut, akik pedig Öcsödön maradtak, leteék az állampol- 
gársági esküt, ami számomra örökre emlékezetes marad

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?
Kétszer is szabálytalansági eljárást indítoak a Víziközmű 
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ten aktív közösségi munkát vállaltunk. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Nem tervezem, jövőre nem indulok a választáson. 72 éves 

vagyok, 34 évet töltöem szülőfalum szolgálatában, 28 éve 
vagyok Öcsöd polgármestere. Tekintélyes időszak volt ez, de 
eltökélt szándékom, hogy befejezem a polgármesteri pálya- 
futásom. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Ha az ember polgármesternek áll, tegyen meg mindent a 

közért, ami tőle telhető. Alakítson ki olyan kapcsolatokat, 
melyeket aztán a település előnyére tud fordítani. A legfonto- 
sabb az információ megfelelő áramlása, illetve a kialakíto 
kapcsolatok jó időben és helyen való alkalmazása. Csak ily 
módon lehet sikeres egy település.  

Társulás ellen az ivóvízminőség-javító beruházás nehézségei 
kapcsán, s többször álltam a szőnyeg szélén a Minisztérium- 
ban vagy annak az irányító hatóságánál. Magamra maradtam 
a munkák végrehajtásában, s a legnagyobb konfliktusok ek- 
kor alakultak ki az életemben. De szerencsére elmondhatom, 
hogy ez az összete beruházás sorozat is sikeresen befeje- 
ződö. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A hosszú évek ala hatalmas kapcsolati tőkét sikerült kié- 
pítenem. Számomra ez is a hátországot jelenti. De a hivatali 
dolgozók is, ezen kívül pedig a falu lakossága, akiktől a leg- 
több kritikát kapom, de természetesen el is ismerik a mun- 
kám. I emelném ki a feleségem, aki iskolaigazgató és termé- 
szetesen, amiben csak lehet, kölcsönösen támogatjuk egy- 
mást, azonban sokszor megsínylee a család, hogy mindket- 
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Örményes 1170 lakosú község Jász-Nagykun-Szolnok megye középső részén. A Szolnoktól 31 km-re keletre 
fekvő település Törökszentmiklós és Kisújszállás városokkal, Fegyvernek és Kuncsorba községekkel határos 
területen fekszik. A Budapest-Szolnok-Záhony vasúti fővonal áthalad a településen. A község nevének 
eredete nem tisztázo egyértelműen. A legvalószínűbbnek az a feltevés látszik, hogy az Árpád-korból az 
„örmény-malom” szóból származik. A település ugyanis királyi szolgálónépek faluja volt. A lakosság az 
1800-as évek végén már Örményesnek nevezte faluját, de hivatalosan Magyarország helységnévtára említi 
először Örményes-puszta néven 1913-ban.
Az 1920-as években alakult ki a település falusias arculata, a Nagyatádi-öldreform következtében több új 
kisbir- tokos juto öldhöz, s fogo házépítésbe. A község jelenleg is értékes épületei a Bíró, a Kepich és 
Glaser kastélyok.
További építészeti látnivalója a településnek a vasútállomás, melyet 1857. november 19-én, Erzsébet napján a 
királyné tiszteletére adtak át a közforgalomnak. A település képe az 1945 után kibontakozó fejlődés során 
alakult ki. A Glaser kastély köré épült település 1950 óta önálló közigazgatási egység, 2005-ben ünnepelte a 
település önálló- ságának 55. évfordulóját.
A településen a csendes, falusias környezetben történő pihenésre és a települést átszelő Nagykunsági 
csatornán horgászásra van lehetőség. Évente visszatérő rendezvény az augusztus 20-i falunap.

Forrás: internet

ÖRMÉNYES
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„A polgármester a választók szolgája, értük kell mindent megtenni.
Ezt jó szem elő tartani. Ha sikerül, akkor az ember nyugodt lelkiismereel nézhet 
hátra, de előre is.”

Török Tamás, Örményes község polgármestere 1981-ben született Szolnokon. 
Mindig Örményesen élt. Első ciklusát tölti a Szolnok megyei település élén. Hogy mi 
indította el a polgármesteri feladat irányába, hogy a településközösség élére álljon, 
arra számára talán mindenki mástól egyszerűbb a válasz: édesapja is polgármester 
volt, így tulajdonképpen testközelből láthatta a munka pozitív és negatív oldalát, 
szépségét, nehézségét, minden velejáróját és a legfontosabbat – ahogy mondja –, 
hogy érdemes.

Érdemes másokért dolgozni, és érdemes közösséget építeni – ami mottója és egyik 
fő célkitűzése –, mert ha a jelenben nem gondolkozunk felelősséggel, és nem ment- 
jük meg azokat az értékeket, értékrendet, ami évszázadok óta meghatároz minket, 
akkor nem lesz jövőnk sem.

Török Tamás tehát édesapja által szerezte motivációját és elhivatoságát a polgármester- 
ségre. Azt mondja: szeree volna végig vinni, amit ő álmodo, hozzátéve a saját elképzeléseit, 
terveit, hogy egy jó közösséggel megáldo település legyen Örményes, és minden beruházás 
azt a célt szolgálja, hogy akik i maradnak vagy Örményest választják ohonul, azok ne 
bánják meg a döntést, és jól érezzék magukat i.

– Fontos számomra, hogy ne legyen nagy a szakadék a falu és a város közö, a lehetőségek 
vonatkozásában. Nyilván a munkalehetőséget illetően nem lehet versenybe szállni a nagyob- 
bakkal, de ha egy Örményes méretű község infrastruktúrában és közösségi élményben, a 
kulturális területen élményekben, elérhetővé te közművelődési lehetőségekben képes ki- 
szolgálni a lakosságot, akkor van miért maradni, akkor a népességmegtartó képesség javul.

Úgy vélem, Örményes esetében az egyik legfontosabb, hogy a közösségi tereink megújul- 
janak. És a község képe olyanná váljon, amire jó szívvel mondja azt egy helyi, hogy igen, én 
ide tartozom. A jelenlegi kormány ennek elérésében partner, ki is használjuk azokat a pályá- 
zati lehetőségeket, ami számunkra elérhető. A falu lélekszáma 1072 jelenleg, de pozitív ta 
pasztalat, hogy ez a szám nem csökkent, sőt minimális mértékben növekede az elmúlt idő- 
szakban. Vannak visszaköltöző családok, fiatalok, és ez siker. Mert Örményes a nyugalom 
szigete, i még a kiskapuk sincsenek bezárva, van egymás iránt érze bizalom és odafigyelés.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Kihívás számomra a közigazgatási rendszer, a működési elvek megismerése volt, mivel 
más területről jöem, agrármérnök vagyok végzeségem szerint, és a piaci szférában dolgoz- 
tam. A csatorna-beruházás nagyon komoly feladat volt Örményesen, ennek koordinálása, a 
lakosság felé a megfelelő kommunikáció nem volt egyszerű, hiszen azok a beruházások, amik 
nem látványosak, mindig nehezen indokolhatók. A csatorna a öld ala van, nem egy épít- 
mény, ami a szemnek is jó, ami látványos, és a környezeudatossággal mint fogalommal és  

Török Tamás
polgármestereÖrményes 
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céllal is ismerkedni kell, főként a vidéki és az idősebb generá- 
cióknak, hiszen eddig erre nem volt nagyobb hangsúly fek- 
tetve. Összességében sikerrel járt a beruházás, mindenki 
megelégedésére, így ez jelentős eredmény Örményes életé- 
ben. A másik fontos és nagy beruházás a kastélyunk felújí- 
tása, ami folyamatban van. Közösségi színtér lesz majd, ha 
elkészül, ahol olyan rendezvényeket, programokat fogunk 
szervezni, ami helyben is elérhetővé teszi a magasabb szintű 
kultúrához való hozzáférést. Fontosnak tartom az intézmé- 
nyek megtartását, jól működő óvodánk, iskolánk van, jó szín- 
vonalú a szociális gondozás is.

Az infrastruktúra is fejlődö az elmúlt években, utakat 
újítounk fel, kondiparkot építeünk, és ami Örményes éle- 
tében hoszszú távon erősítheti az idetartozás érzését és a 
megtartóerőt, hogy ösztöndíj programot indítounk a tehet- 
séges iskolás gyerekek támogatására.

A közfoglalkoztatásban állaartás és növénytermesztés is 
történik, folyamatosan gondozzuk a közterületeinket, és a 
helyi ter- mékek előállítására is nagy hangsúlyt fektetünk. 
Van varro, hímze párnánk, táskák, agyagedények – ezeket 
hagyományos technikával és díszítéssel készítjük –, papírfo- 
nással is foglalkozunk az újrahasznosítás Úgy vélem, ezek a 
településidentitást növelik, talán ez a legnagyobb értéke, 
nem is a belőle származó jövedelem. Jó látni azt, hogy ha be- 
kopogtatunk egy örményesi családhoz, szinte mindenkinél 
megjelenik a helyi termék.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből,
s mi az, ami még hátra van?

A kastély felújítása nagy álom volt, ahogy a csatorna-
beruházás is fontos és óriási munka, eredmény. Hogy mi az, 
ami hátravan még? Egy településen – ahogy egy családi o- 
hon esetében is –, soha nem lehet azt mondani, hogy minden 
kész, hátradőlhetünk. Annak érdekében, hogy még barátsá- 
gosabb, élhetőbb, szebb legyen a környezetünk, folyamato- 
san tenni kell. Ezt nem tévesztem szem elől a jövőben sem. 
Ugyanakkor nem csak a látható, a láthatatlan is legalább 
ilyen fontos. I az emberek közöi kapcsolatra gondolok, 
amit nem lehet épületekben, utakban, csatornázásban mérni. 
Nekünk talán a legnagyobb feladatunk ma, hogy minden 
negatív hatás melle, amit a technikai vívmányok – internet, 
televízió – jelentenek, megtartsuk azt a közösséget, ami aztán 
megtart minket. És továbbvisz. Közösség nélkül nincs 
normális jövő.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

A közösségépítés ma nagyon nehéz feladat, ahogy azt az 
előbbiekben is mondtam. Örményesen a Harcművész Szövet- 
ség az, melynek a megalakulását segíteem, és ami azóta is 
remekül működik. Jó látni egy-egy edzésen, hogy egyre több 
helyi nebuló tagja a csapatnak, és büszke vagyok arra, hogy 
európai bronzérmet szereztek. Vannak hagyományőrzőink 
is, jó lenne és ez a cél, hogy létrehozzunk több egyesületet, 
alapítványt, mert a közösségi élet szépen erősödik, de szerve- 
zeti szinten még nem jegyezhető. 
 
- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?

A legfelemelőbb élmény az volt számomra, amikor elindí- 
touk az ösztöndíjprogramot, és annak az átadó ünnepségét 
tartouk. Végignéztem ezeken a gyerekeken, akik tulajdon- 
képpen a jövő. Ma i vannak velünk, köztünk, és i érzik 
ohon magukat, ide szüleek. Úgy éreztem, jó úton járunk, 
mert ezzel a programmal erősítjük bennük a gyökereket.

A magyar kistelepüléseknek élni kell. De csak akkor élhet- 
nek, ha ragaszkodunk hozzájuk. Ha nem, megtanítjuk a gye- 
rekeinkkel, hogy ne mi vágyjunk a nagyvilágban, hanem mi 
hozzuk ide a nagyvilágot. Aztán ha ezek a tehetséges örmé- 
nyesi fiatalok megértik ezt az üzenetet, akkor megérte a 
munkánk.

A jó pillanatok, élmények közé tartozik a kreatív műhe- 
lyünk elindítása is. Ehhez sikerült megtalálni azokat az embe- 
reket, akik a kézművességben tehetségesek, és hatalmas volt 
bennük a tevágy. Aztán a közös ötletek kitalálása, ezek 
nagyon szép pillanatok.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

Elsődlegesen a család. Az ember életében a legfontosabb 
ez a háér, másodlagosan a munkaközösség, akikkel együ 
dolgozok. Rengeteg erőt ad számomra, hogy olyan közös- 
séggel dolgozhatok, ami erőt ad, ahol nincs egyéni érdek, 
csak közösségi érdek. Az elért eredmények pedig tovább 
inspirálnak. Az öröm, ha elkészül egy játszótér, ha egy mo- 
solygó arcot látok, vagy ha bejön egy kisnyugdíjas, és boldog, 
mert segítheünk neki azzal, hogy mondjuk tűzifát kapo.

- Tervezi a munka folytatását? 
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Igen. Szeretném folytatni, ezen az úton. Materiális dolgok- 
ban az önkormányzat épületének a felújítása, ami prioritás, a 
temetőben is vannak elvégzendő munkák, a közösségek biz- 
tatása, hogy erősödjenek, együ gondolkozzanak, hogy kö- 
zösen éljük meg a fontos pillanatokat, ünnepeinket, a közbiz- 
tonság megőrzése.

Ha ilyen marad Örményes, mint most, a nyugalom szigete, 
és sikerül megtartani a népességet, helyben tartani a fiata- 
lokat, akkor nem dolgoztunk hiába.

- Mit jelent a település az Ön számára? 

A világ közepe. I éltem le az eddigi életemet, i is 
tervezem, ami hátra van. A legfontosabb hely ez számomra az 
országban.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Polgármesternek lenni nem egy kitüntete cím. A polgár- 

mester a választók szolgája, értük kell mindent megtenni. Ezt 
jó szem elő tartani. Ha sikerül, akkor az ember nyugodt 
lelkiismereel nézhet hátra, de előre is.
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RÁKÓCZIFALVA

A kora népvándorlás korában, a 4. és 5. században a vidéket szarmaták lakták, nagy falvakban, amelyek 
maradványait feltárták. A legtöbb szarmata sírt kirabolták, de így is előkerültek bronz karperecek, ékszerek, 
római pénzek és borostyán gyöngyökkel díszíte ruhák maradványai. Feltártak egy legalább 20, öldbe 
mélyíte kemencéből álló hálózatot is, amelyek tagjait alagútrendszer kötöe össze. A 6. és 7. században a 
szarmatákat gepidák váltoák fel, akik után a felszínen lószerszám, bronz övveretek és egy szakállas férfit 
ábrázoló aranylemez maradt. A római kor ala Szeged és még néhány település melle Rákóczifalva is 
ismert, lako település volt mint fontos átkelőhely a Tiszán. I vált el a mai Budapest felől jövő országút 
Debrecen és Békéscsaba felé. A mai Rákóczifalva és környéke területét 1411-ben Zsigmond magyar király 
elcserélte Vukovics György rác fejedelemmel, 1461-ben pedig Mátyás király Szilágyi Mihálynak adomá- 
nyozta. A török hódoltság kezdetén a környék egyik legnépesebb települése, lakossága a 15 éves háború ala 
megritkult, s bár létezik a XVI. században is, elveszti korábbi jelentőségét. A település a török kor végén 
pusztult el. aly Kálmánnak, a Rákóczi-kor történetírójának kutatásai szerint II. Rákóczi Ferenc 1704-ben 
Szegedről idetelepítee a lakosságot. A község lakosai 1986-ban méltó emléket állítva a fejelemnek a község- 
háza elő ünnepélyes keretek közö felavaák II. Rákóczi Ferenc mellszobrát, amelyet minden évben a 
község intézményei, civil szervezetei és gazdálkodó szervezetei megkoszorúznak. 2009. július 1-jén városi 
rangot kapo. 

Forrás: internet
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„Mindig sikerült a megoldhatatlannak tűnő problémákat megoldani.”

Rákóczifalva polgármestere 1984-ben született. 2014 októberében választotta a tele- 
pülés lakossága polgármesternek. 2003. óta vállal feladatokat a közéletben és a civil 
szférában. Mindig is aktívan részt vett Rákóczifalva életében, így sok ember 
véleményét, sikertörténetét és problémáját megismerte. Ahogyan most is, korábban 
is, amikor csak tudott, segítette elérni a rákóczifalvaiak céljait, és ha problémával 
szembesültek, segített ezek megoldásában. Talán ennek is volt köszönhető, hogy 
több felkérést kapott először önkormányzati, később polgármesteri feladatok 
ellátására. 2010-ben lett önkormányzati képviselő, és az Oktatási, Kulturális és 
Sportbizottság tagja. Ő maga is érezte, hogy polgármesterként sokkal többet tud 
„lendíteni” települése fejlődésén. 2014 októberében megkapta a bizalmat a választó- 
polgároktól.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Amikor átveem a hivatalt, az intézményeinknél a legalapvetőbb infrastrukturális feltéte- 
lek hiányoztak. Az iskolában nem volt fűtés, az óvodában nem volt telefon, csak hogy keőt 
kiemeljek. A település közterületei és középületei le voltak robbanva, az önkormányzati 
ingatlanokat jogalap nélkül használták. Ezen problémák jelentős részét sikerült fokozatosan 
felszámolni, és elkezdeni a város infrastrukturális fejlesztését. Nagy problémát okozo a tele- 
pülés úthálózatának állapota. Mostanra a legkritikusabb útszakaszokat sikerült megfelelő 
útalappal ellátni, azonban ez még nem a végső megoldás. Folyamatosan keresem a pénzügyi 
lehetőségeket az utcák aszfaltozására.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
Egy reális célt tűztem ki magam elő: nyilván tudtam, hogy több évtizedes lemaradást nem 

lehet behozni egy ciklus ala. Közterületeink és intézményeink folyamatosan megújulnak, 
Rákóczifalva kulturális élete egyre színesebb. Több munkahelyteremtő beruházást sikerült 
elindítani, ilyen például az önkormányzati állaartó telep. Több sportlétesítménnyel bővült a 
városunk, és egy komoly közlekedésfejlesztési beruházást is elindítounk. Városunk több 
sportlétesítménnyel bővült, így minden korosztály megtalálja a számára megfelelő sportolási 
lehetőséget.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni?

Rákóczifalva egy dinamikusan fejlődő kisvárossá vált, ahol jó élni. A civil élet szenzációs, 
szervezeteink az év minden napjára tartogatnak rendezvényeket, programokat. A civil szer- 
vezeteink részei a mindennapjainknak. Egy-egy rendezvény megnyitón el szoktam mondani, 
hogy nálunk egy fesztivál van, ami január 1-én kezdődik és december 31-én ér véget, hiszen 
egymást érik a klubok programjai. Sok közösségépítő, összekovácsoló kezdeményezés van 
nálunk. Akár egy köztéri szobor állítása vagy egy emlékmű megépítése, mind-mind a 

Kósa Lajos
Rákóczifalva polgármestere
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lakosokat és a generációkat hozza össze.

- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke?
Rossz emlékem nincs. Természetesen vannak nehezebb 

időszakok, de mindig sikerült a megoldhatatlannak tűnő 
problémákat megoldani. 

- Tervezi-e a szolgálat folytatását? 
Természetesen a jövőben is szolgálni szeretném a telepü- 

lést. Így a ciklus vége felé közelítve értékelni kell az elért 
eredményeket és azt, hogy melyik célt nem sikerült megva- 
lósítani. Az elsősorban a választópolgárokon, a lakosokon 
múlik, hogy milyen téren számítanak a jövőben munkámra.
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Jász-Nagykun-Szolnok megye délnyugati részén, a Tisza bal partján, Szolnoktól délre fekszik. A település a 
közép- kori (Tisza)Varsány (amely 1691-ben egy tatárdúlás, illetve a Rákóczi-szabadságharc idején egy rác 
betörés mia elpusztult) Alsóvarsány-pusztai részén alakult ki. A terület csak a XX. század elején kezde 
újra benépesülni.
Rákócziújfalu 1950. január 6-án vált önálló településsé Rákóczifalva határrészéből. A község öldművelését 
az 1945-ös öldreformig a nagytáblás uradalmi gazdálkodás jellemezte. A határban mindig a szántó volt a 
meghatározó. Az első termelőszövetkezeti csoport Új Élet néven 1949-ben alakult meg Rákócziújfaluban. Az 
1950-es években több közös gazdaság alakult, de ezek vagy felbomloak vagy beolvadtak az Új Élet Tsz-be, 
amely 1962-ben egyesült a Mezőhéki Táncsics Termelőszövetkezeel és aól kezdve annak 3. számú kerü- 
leteként szerepelt (1991-ben is). A rendszerváltás utáni privatizáció során a öldterületek számos új tulaj- 
donoshoz kerültek. 
Rákócziújfalu mindig az ipartelepek árnyékában élt. Emia és kellő infrastruktúra hiányában betudhatóan 
ipai beruházás soha nem került szóba a községben. Ennek ellenére az ieni lakosok döntő része ipari 
munkás.

Forrás: internet

RÁKÓCZIÚJFALU
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„Olyan ez, mint a biciklizés. Időnként elesünk, de mindig fel kell kelni, leporoljuk 
magunkat, és tekerni kell tovább.”

Varga József 1981-ben született. Ahogy mondja, ezer szállal kötődik a településhez, 
hiszen itt járt óvodába, iskolába, itt lakik a családja, s mindig szívén viselte a község 
sorsát. Rákócziújfalu az otthona, s 2018 óta polgármesterként ő vezeti a települést.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Mikor ügyvivő alpolgármester voltam, szembesültem településem nagyon nehéz gazda- 
sági helyzetével. Újra kelle építeni a szervezetet, a lakosság bizalmát az önkormányzat és 
intézményei irányába. Pillanatokon belül új jegyzőt kelle találnom, amely nem volt egysze- 
rű feladat, mivel 2000 fős község vagyunk. Az év vége közeledtével az önkormányzat gazda- 
sági helyzetét úgy kelle kialakítanom, hogy túléljük a hitel visszafizetését, le tudjuk zárni az 
évet, mindamelle biztosítanom kelle pályázataink zavartalan elindítását és lebonyolítását. 
Fenn kelle tartanom azt az egyensúlyt, hogy a település a válságos helyzet ellenére is meg- 
őrizze működőképességét. Mindamelle, hogy a napi feladatokat zökkenőmentesen elláthas- 
suk, mely számos problémát vete fel – például az eszköz és ember, de leginkább a pénzhiány 
mia –, gondoskodnom kelle a település jövőjéről. Újra kelle gondolni az önkormányzat és 
az iskola kapcsolatát, mivel a két intézmény közö a kommunikáció szinte teljes egészében 
megszűnt. A faluháznak új vezetőt kelle találnunk, s meg kelle töltenünk kultúrával az 
intézményt. Büszke vagyok az új kezdeményezéseinkre, amely egy csapatmunka eredménye.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
Legfontosabb az, hogy javult a kommunikáció a lakossággal, az intézményekkel, próbáljuk 

a helyi identitást erősíteni azáltal, hogy pozitívan jelenünk meg a helyi és országos médiában. 
Oda- figyelünk a lakosság igényeire, például eől az évtől kezdve igénybe vehetik a település 
bank-automatájának szolgáltatásait, ilyen igény volt a járdák felújítása is, melyre sikeresen 
pályáztunk ez évben. Hamarosan átadásra kerül a Manóvár bölcsőde épülete, tervezés ala 
van a LIFE program keretén belül megvalósuló csapadékvíz-tározónk, a Tiszakanyar pályázat 
eredményeként több turisztikai arakciónk is megújul a településen belül.

A faluházban számos új kezdeményezést, programot is elindítounk, próbálunk a telepü- 
lés teljes lakosságát megszólítani a programjainkkal. Ez évben első alkalommal került meg- 
rendezésre az idősek napja a településen, meg kell őket becsülnünk, hiszen a tudást tőlük 
kapjuk. Figyelnünk kell a fiatal generációra is, mert ők a jövő, sok színes programot kínálunk 
nekik is. Örülök, hogy a digitális fotószakkör melle nagy érdeklődés övezi a nép- és mo- 
derntánc oktatást, mindamelle megtalálható a faluház paleáján a  darts- és a karateoktatás 
is, ezen sportok kedvelőinek rangos versenyeket is rendezünk. Ezen kívül kézműves szakkör, 
zumba, gitároktatás várja az érdeklődőket. Nagyon büszkék vagyunk a faluház korszerű 
épületére és a benne helyet foglaló színvonalas könyvtárunkra, melynek gyermekkönyvtár 
része is üzemel. Beindítouk a baba-mama klubbot, támogatjuk a helyi nyugdíjasklubot. 
Teret adunk helyi és környékbeli könnyűzenei formációknak.

20 év után vendégül láthauk a híres Csámborgók Néptánccsoport egykori tagjait. Hagyo- 

Varga József
polgármestereRákócziújfalu 
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mányteremtő jelleggel filmvetítést szervezünk rendezői 
kommentárral.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a 
választókkal, a település lakosságával, milyen 
közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban 
részt venni?

Rákócziújfalu egészen kivételes adoságokkal rendelkező 
település, ahol az alapok szilárdak, melyre lehet építkezni. 
Sikerült a lakosság bizalmát visszaszerezni, bizalommal for- 
dulnak az önkormányzathoz és intézményeihez. A lakosság 
bátran fordul a hivatal apparátusához, valamint hozzám, ész- 
revételekkel és javaslatokkal élnek a település jövőjét tekin- 
tve. Egyre szorosabb a kapcsolat a helyi szervezeekkel, úgy 
mint a helyi polgárőrséggel, a legendás Iúság Horgászegye- 
süleel, amely 1963-as alapítása óta töretlenül viszi települé- 
sünk jóhírét, azt is mondhatnám, ez egy olyan szerveződés, 
mely kiállta az idők próbáját. Ezekkel a szervezetekkel több 
közös projektünk fut pl.: Látni és látszani akció a polgárőr- 
séggel, a népszerű és egyre nagyobb hírű Pecasuli szakkör, 
melyet a Horgászegyesület tagjai támogatnak.

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
állt Ön mögö? 

Kiváló emberekkel ismerkedheem meg kollégáim szemé- 
lyében. Szeretek velük dolgozni, büszke vagyok munkájukra, 
sikereikre, eredményeikre. A legnehezebb időszakban is 
kitartoak melleem, mint ahogy én is melleük.  Ezúton is 
köszönöm nekik mindazt az áldozatos munkát, melyet a tele- 
pülésért és i élőkért végeznek.

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
A rövid idő ellenére rengeteg ilyen pillanat volt, sikerült az 

önkormányzatot az összeomlástól megóvni, büszke vagyok 
az első Idősek világnapja rendezvényünkre, az országos mé- 
diában történő bemutatkozásunkra is, melyhez sokan gratu- 
láltak, számos pozitív visszajelzést kaptunk ezzel kapcsolat- 

ban. Büszke vagyok a faluház és a település kulturális életé- 
nek fellendítésére, rendezvényeinkre és azok látogatosá- 
gára. Az iskolával közös munkánk eredményeként az előző 
évekkel ellentétben több minőségi és ingyenes nyári tábort 
szerveztünk helyi tanulóink részére, melyeket önfeledt gyer- 
mekmosolyok kísértek. Polgármesterségem ideje ala több 
olyan emberrel is megismerkedheem, jó barátságot kötöt- 
tem, akik meghatározóak lesznek további munkásságom 
során.

 
- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke? 

A legjobb emlékem, az általam vezete Pecasulihoz kap- 
csolódik, amikor kiderült annak megtartó ereje. Az egyik 
tanulóm családja más településre költözö, viszont gyerme- 
kük továbbra is a helyi Hermann Oó Általános Iskolába jár, 
mert nem tudo elszakadni az általam vezete szakkörtől, 
annyira szereti.

A legrosszabb emlékem az első hétfői munkanapom volt, 
mivel az elődöm jegyzője felmondo, a titkárnőm több hetes 
kórházi kezelés ala volt, munkájára, segítségére nem szá- 
míthaam, a hivatalból több kollégám is beteg volt, így az 
első napok és hetek problémáival való szembesülésével egye- 
dül kelle megküzdenem.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a munkában? 
Családom, leginkább a kislányom, valamint a szenvedé- 

lyem, mely több mint 30 éve elkísér az életben, a horgászat.
Apparátusom, kollégáim, tanácsadóim, országgyűlési 

képviselőm útmutatásai, tanácsai, amiket mentorként ad át 
számomra.

- Tervezi-e a szolgálat folytatását? 
 Igen.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?  
Olyan ez, mint a biciklizés. Időnként elesünk, de mindig fel 

kell kelni, leporoljuk magunka, és tekerni kell tovább.
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Jász-Nagykun-Szolnok megyében Szolnok és Törökszentmiklós közö helyezkedik el. Budapestről 110 km-
re a 4-es számú főútvonalon érhető el. A település már az őskorban lako hely volt. Szajol neve először 1261-
ben fordult elő egy IV. Béla által kiado oklevélben Zayli alakban. Neve feltehetően török eredetű, jelentése 
előkelő. A török hódoltság idején is Szajol népes falu, a török időkben is megmaradt katolikus hiten. 1872. 
augusztus 4-től Szajol nagyközséggé alakult. Ma is áll az 1833-ban közadakozásból épült katolikus templom, 
melyet Szent István király tiszteletére szentelték fel, ezért augusztus 20-án búcsú van a településen. A szajo- 
liak adakozásából készült a Nepomuki Szent János szobor, mely a Fő úton ma is látható. A Rózsák terén áll 
Szent István király szobra, Győrfi Sándor Munkácsy és Mednyánszky díjas szobrászművész alkotása. Új 
községháza épült 1999-ben. 2002-ben épült fel a református templom. Az általános iskolában jelenleg 14 
osztály működik. A községi Sportcsarnok szolgáltatásai bérleti díj ellenében igénybe vehetők. A kulturális 
életének központja a Közösségi Ház és Könyvtár.
A település az élő Tisza és a Holt-Tisza melle helyezkedik el. Az érintetlen természet kiváló lehetőséget 
nyújt a csendet, pihenést, csónakázást, horgászatot, vadászatot kedvelőknek. A táj apróvadban és őzállo- 
mányban gazdag. A községben a falusi turizmust szolgálja és szálláslehetőséget biztosít a Godó Birtok, a 
Csiga Vendégház. A Nairam K. sokféle igényt kielégítő szabadidőközpontot fejleszte a Holt-Tisza melle. 
A 4-es számú főút melle található Convoy City éerem és motelszobái.

SZAJOL
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„Egy polgármester ne ura legyen településének, hanem szolgája!”

Szajol polgármestere 1972-ben született Szolnokon. 2006-ban került a település élé- 
re, immár 12 éve. 1994-től önkormányzati képviselő tisztséget töltött be, és emellett 
Szajol gazdaságföldrajza címmel írta a diplomamunkáját a Pécsi (JPTE) Tudomány- 
egyetem földrajz szakán, ahol tanárként végezett. Ekkor látta mélyebben és részle- 
tesen, hogy Szajolnak milyen adottságai vannak a környékbeli településekhez 
képest. Azt gondolta, hogy nem használja ki eléggé az akkori vezetés Szajol gazda- 
sági és természetföldrajzi kincseit.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

A több mint 200 milliós adósságállomány kezelése, a fizetésképtelenség elkerülése, emel- 
le a település biztonságos üzemeltetése.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Az ígért fejlesztéseket, felújításokat intézményeink korszerűsítését és a település infra- 

strukturális fejlesztését. A civil szervezetek munkájának összehangolását és a település ren- 
dezvényeinek színesítését.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Nagyon jó a kapcsolatom a lakossággal, szinte napi kapcsolatban vagyok az i élőkkel, 
mert jómagam is szajoli vagyok. 12 civil szervezet alkotja Szajolban a Települési Civil Kerek- 
asztal tagságát, akikkel negyedévente egyeztetjük az előünk álló feladatokat, illetve értékel- 
jük a mögöünk lévő rendezvényeket, programokat.

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?

A polgármesteri hivatalban magas szinten, jól képze apparátus segíti végrehajtani a 
képviselő-testület által meghatározo feladatokat, és magas színvonalon segíti a napi mun- 
kámat minden köztisztviselő.

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Az első uniós pályázat a szajoli általános iskola bővítése, felújítása volt. Ez egy 600 milliós 

beruházás volt, melyet 2011-ben sikerült átadni.
További emlékezetes pillanat, amikor Jász-Nagykun-Szolnok megyei díjazásban részesül- 

tem „Az Év Polgármestere 2017-ben” községi kategóriában.

- Mi volt eddigi munkája legjobb emléke?
Amikor a lakosság a személyes találkozás kapcsán elmondja elégedeségét a faluban zajló 

fejlődésről, és megosztják velem azt, hogy jó Szajolban lakni.

Szőllősi József
Szajol polgármestere
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- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?
Amikor hamis, alaptalan vádaskodás kezdődik, és termé- 

szetesen ez nem így van, de a magyarázatot nem tudom min- 
denkinek elmondani, vagy akinek elmondom, az nem akarja 
megérteni.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Feleségem, aki óvodapedagógusként dolgozik Szajolban. 
Ő a stylistom, tanácsadóm, társam, lelki társam. Valamint 
lányom és fiam is a hátországot jelenti.

- Tervezi-e a munka folytatását?
Szeretnék még egy-két ciklust végigdolgozni az i élő 

emberekért, Szajol községért.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Egy polgármester ne ura legyen településének, hanem 

szolgája! Szolgálja a legjobb tudása szerint az i élő időseket, 
fiatalokat, a lakosság egészét és legyen hasznára a település- 
ének, egész Magyarországnak tudásának legjavát adva.
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Szelevény település Jász-Nagykun-Szolnok megye legdélebben fekvő községe, a Tiszazug déli peremén, a 
Körös jobb partján terül el és külterületének egy kis része (Malom-zug) a folyó másik partjára esik. A község 
nagysága 4539 hektár, Cserkeszőlővel, Kunszentmártonnal és Csépával határos.
1389-ben említi nevét először írásos forrás Zelebyn alakban. 1911-ben készült el a neogótikus stílusú kato- 
likus temploma, s ez az önálló egyházközségi élet kezdetét is jelentee. 1919. május 18-a a pusztulás napja 
volt Szelevény életében. Tizenhárom lakóház, a Községháza és a templom kivételével a Tisza rendkívül 
magas árvize elöntöe, mert a folyó jobb partján állomásozó hadsereg katonái Tiszasasnál szétlőék a bal 
oldali védőgátat. Erre minden bizonnyal stratégiailag rendkívül fontos Szolnok megmentése érdekében volt 
szükség, melyet a magas ár teljes elöntéssel fenyegete. Szolnok ugyan megmenekült, a Dél-Tiszazugban 
azonban súlyos károk keletkeztek. Szelevény 1923-ban újjáépült.
A szocialista időszak gazdasági életét alapvetően a mezőgazdaság határozta meg, biztosítva a lakosság döntő 
részének megélhetését. Önálló iskolát és óvodát tartoak fenn, a lakosság száma 2000 közelében volt.
Szelevény korábban közigazgatásilag a szomszédos Kunszentmártonhoz tartozo, a tanácsrendszer meg- 
szűnését követően 1992-ben nyerte el teljes önállóságát. Napjainkban Szelevény lakossága 1100-ra csökkent, 
az önkormányzat intézményeit, szolgáltatásait azonban továbbra is fenn tudja tartani.

SZELEVÉNY
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 „Mindenkinek jól esik az odafigyelés, tudni azt és érezni,  hogy fontos a másik ember.”

Szelevény polgármestere 1952-ben született, s 1982 óta él a településen. Tanulmá- 
nyainak elvégzése után a mezőgazdaságban dolgozott különböző beosztásokban. 
Mindig sok emberrel állt kapcsolatban, azonban mellette intézte azokat a gondokat 
is, amire megkérték, vagy amit nem tudtak megoldani. Aki hozzá fordult annak 
igyekezett minél többet segíteni, az emberek iránti segítőkészsége miatt pedig elő- 
ször önkormányzati képviselőnek választották, majd 2004 novemberétől 2005 októ- 
beréig alpolgármesterként dolgozott a településen. Ekkor volt időközi választás és, 
azóta a település vezetője a választók többségének akaratából. 
A polgármesterség irányába a jobbító szándék, az emberekkel való törődés és az irá- 
nyította, hogy bebizonyítsa: lehet közösen, jobb életminőséget biztosítani egy kiste- 
lepülésen is.

- Egy olyan önkormányzatot veem át, ahol először a gazdasági és pénzügyi helyzetet kelle 
stabilizálni. Azon kívül az önkormányzati épületek jelentős részét fel kelle újítani. Ezekre a 
felújításokra feltétlen szükség volt. A belterületi úthálózat döntő többsége öldút, és igen fon- 
tos feladat volt – és még jelenleg is – ezeknek az utaknak aszfalal történő borítása. Mára igen 
jelentős a szilárd burkolatú utcák aránya, de még nem minden utunk pormentes.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani elképzeléseiből?
Igyekeztünk minél többet megvalósítani a munkatársaimmal együ. Mára egy stabil gaz- 

dálkodású kb. 1100 fős önkormányzat leünk. Az épületeink felújítása szépen, ütemesen 
halad, pl. a ravatalozó teljes újjáépítése, az iskola egy részének a hőszigetelése és nyílászárók 
cseréje, az óvoda tetőfelújítása. Energetikai pályázat keretében az orvosi rendelő, két db mű- 
velődési ház és az önkormányzat épülete szépül meg, és gazdaságosabban üzemeltethető. A 
mintegy 2,6 km hosszú szelevényi bekötőút az idei évben kapo kb. 5 m széles aszfalerítést 
igen jó minőségben. Ennek a fejlesztésnek is nagyon örültünk, ugyanis zsáktelepülés va- 
gyunk, és igen rossz volt az út minősége.

Megépült a Szelevény-Kunszentmárton kerékpárút a Körös jobb partján mintegy 7,2 km 
hosszan, ami a turisztikát és horgászturizmust segíti elő, illetve a lakosok számára „közelebb” 
került a város. Szelevény-Csongrád közöi kerékpárút építése is elkezdődö, de első szakasz- 
ban csak a Körös-torkolatig készült el.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösséget 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Jó a kapcsolatom, sokan fordulnak hozzám személyes problémáikkal, amiben a legjobb 
tudásom szerint igyekszem is segíteni.

Minden évben megtartjuk „Szelevény napját” április utolsó szombatján. Ez a nap a 2006-os 
árvízi védekezés tiszteletére van megrendezve és nagyon nagy sikernek örvend. Hagyo- 
mányőrzés céljából minden év szeptember utolsó szombatján tartjuk a szüreti felvonulást és 
este a szüreti bált. Ez a rendezvény egész napos, és másnap hajnalban van vége a mulatságnak. 
Decemberben a mindenki karácsonyát tartjuk, i a nyugdíjasokat szoktuk egy kis meglepe- 

Pánczél Ferenc 
polgármestereSzelevény 
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téssel köszönteni, de ezen a falu apraja-nagyja részt vesz, 
majd karácsonyi műsorral zárjuk a rendezvényt.

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö? 

Szerencsésnek mondhatom magam, ugyanis eddigi pol- 
gármesteri munkám során, sem a napi feladatok ellátása köz- 
ben, sem a képviselő-testület munkájában nincs politikai 
csatározás. Kis település a miénk, és mindenki megértee a 
munkatársaim közül (képviselők, önkormányzati, hivatali 
dolgozók), illetve a település lakossága is, hogy egy dolog 
fontos, az pedig Szelevény jelene és jövője. Így dolgozunk 
mindennap a munkatársaimmal, akik a maguk területén jól 
felkészült, segítőkész, szorgalmas szakemberek. 

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Amikor a 2006-os árvízi védekezés során a veszélyhelyzet 

kihirdetése után a megyei közgyűlés elnöke átruházta rám az 
egyszemélyes felelősséget. Az i lévő emberekért, a telepü- 
lésért én feleltem – természetesen nagyon sok segítséget 
kaptam a vízügytől, honvédségtől, katasztrófavédelemtől, 
kormányunktól, rendőrségtől és az i dolgozó sok száz helyi 
lakostól és önkéntesektől. Ez a momentum volt életem egyik 
legemlékezetesebb pillanata, ami sikerrel zárult, és megme- 
nekült a településünk.

- Mi volt eddigi munkája legszebb pillanata?
Szintén az árvízi védekezéshez kapcsolódik. Mikor 2006. 

május 4-én felkerestem a kunszentmártoni sportcsarnokba 
telepíte lakosainkat azzal a jó hírrel, hogy másnap reggelre 
buszokat küldök értük, és jöhetnek végre haza két hét távol- 
lét után. A boldogságtól a nyakamba ugroak, és együ sír- 
tunk. Ezt azóta sem tudom elfelejteni. Annyi örömében síró 
embert még sohasem láam.

- Mi volt munkája legrosszabb emléke?
- A kitelepítéshez fűződik ez a nagyon rossz emlék. 2006. áp- 

rilis 21-én lakosainknak a vészhelyzet mia el kelle hagyni 
a települést, ami gátszakadással fenyegete. Addig nem száll- 
tak fel a buszra lakosaink a 20 kg-os kis csomagukkal, amíg 
oda nem mentem és nem ígértem meg, hogy ide fognak 
visszajönni, és vigyázunk az i maradókkal a házainkra, érté- 
keikre, és sűrűn tájékoztatom őket az ieni helyzetről. Ezt 
megígértem, és bár nehezen, de sikerült tartanom az ígére- 
temet, és mindenki visszatérhete az ohonába.

- Van-e emlékezetes történet, amit ki lehet ragadni az 
elmúlt évekből?

Nagyon sok olyan történet van, amely maradandó és szin- 
te egy egész életre szól. Kiemelkedik közülük a Beer Miklós 
püspök atyával történő találkozások. Engem minden egyes 
alkalommal lenyűgöz jósága, embersége és bölcsessége. Jó 
humorú ember, akivel élmény találkozni, beszélgetni.

- Mi jelent hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

Nagyon fontos a család segítsége, ugyanis ez a munka 
anélkül nem megy. Nejem, Edit már nyugdíjas, és van három 
gyermekem: Adrienn, Ferenc és Milán. Részükről nagyon sok 
segítséget kapok a munkámhoz. Nagyon fontos a lakosok 
bizalma és biztatása.

- Tervezi-e a munka folytatását?
Amennyiben a szelevényi emberek úgy gondolják, hogy 

szükség van továbbra is a munkámra, és az egészségi álla- 
potom is megengedi, akkor szívesen folytatom.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Minden embernek a saját problémája, gondja a legna- 

gyobb és legfontosabb, amíg az meg nem oldódik, addig nem 
tud vidáman, felszabadultan és boldogan élni. Mindig ezt tar- 
toam szem elő, és aki hozzám fordul, mindenkinek meg- 
próbálok segíteni. Mindenkit erre kérek, hogy aki tud, segít- 
sen embertársának. Minden kinek jól esik az odafigyelés, 
tudni azt és érezni, hogy fontos a másik ember.

96



Szolnok neve 1030 körül válik ismeré, amikor István király az újonnan szerveze ispánság központjává 
tee. A Tisza és a Zagyva által körülve véde magaslaton épült ki az ispánsági vár, mely nevét Zounok 
ispánról kapta, aki egyben a megye névadója is le. Az Alöld szívében fekvő, a Tisza-Zagyva találkozásának 
emelkedő szögletében kialakult megyeszékhely 2015-ben ünnepelte alapításának 940. évfordulóját.
A város a XII. századtól a sókereskedelem és sóelosztás egyik magyarországi központjává vált. A törökök 
elleni harcban - öldrajzi helyzetéből adódóan - stratégiai jelentősége természetesen vonta magára az ország 
figyelmét. I épült öl a XVI. században az Alöld legerősebb vára. A várat 1550-51-ben újjáépíteék, majd a 
várost fallal és vizesárokkal veék körül. 
A közlekedésben forradalmi áörést hozo az 1835-ben megindult tiszai gőzhajózás, majd 1847. szeptember 
1-jén az ország második vasútvonalának – a Pest-Szolnoki pályaszakasznak – a megnyitása. A vasút révén 
épült ki és fejlődö folyamatosan a város közlekedési ipara is. A gyarapodásnak további lendületet ado, 
hogy 1876-tól az újonnan szerveze Jász-Nagykun-Szolnok vármegye székhelye le.
A két világháború közö a város fejlődése megtorpant: a második világháború idején Szolnokot tizenkétszer 
érte bombatámadás, melynek során a vasútállomás és környéke különösen, de más városrészek is súlyos 
károkat szenvedtek.
Az 1950-es, 60-as években több hullámban jelentős ipari és infrastrukturális beruházásokra került sor. 
Hatalmas építkezés kezdődö meg, lakótelepek alakultak ki, s a környékről betelepülőkkel megnő a város 
lélekszáma. Szolnok város közel 75 ezer lakójával, ha nem is az ország legnagyobb, de egyik legszebb 
megyeszékhelye. Neve hallatán először a Tisza folyó, a Szigligeti Színház, a Művésztelep, a kosárlabda, a vízi 
sportok és a megannyi érintetlen természeti szépség jut eszünkbe, a tiszavirágzás látványa pedig olyan 
élmény, amit minden természetszeretőnek látnia kell. Szolnok a folyóvölgy élővilágán túl egy másik kincs 
birtokosa is. Gyógyvizük csodáit egyre többen ismerik és kedvelik meg. A 900 méter mélyről feltörő hévíz 
szerepe keős, hiszen ezzel biztosítják egyrészt a Tisza Szálló és Gyógyürdő szállodai és éermi részének, 
valamint a nagy népszerűségnek örvendő ürdőrész üzemeltetését is, másrészt a Tiszaligeti Termálstrand és 
Élményürdő több medencéjét is ezzel a gyógyvízzel töltik fel.

Forrás: internet

SZOLNOK
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„A várost képviselni csak lokálpatrióta érzelmekkel telíteen lehet, én ebben és a 
közösség erejében hiszek.”

Szolnok megyei jogú város polgármestere Szalay Ferenc 1955-ben született Eszter- 
gomban. 1998-tól 2002-ig, majd 2006 óta vezeti a Tisza-parti települést. Polgármes- 
terré választásakor nagyon sokat számított a közösség bizalma, az a légkör, mely 
akkor jellemezte a várost és a Fidesz szolnoki szervezetét. Úgy érezte, hogy valóban 
tud segíteni, s eredményesen képviselni a város és az itt élők érdekeit.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Szolnokon nem volt egyik politikai pártnak sem erős ölénye, nekem például rögtön egy 
kisebbségi városvezetéssel kelle szembesülnöm. Ugyanakkor ez megtaníto arra is, hogy 
miként kell kompromisszumokat kötni, hogyan kell jól együműködni mindenkivel a váro- 
sért. Szolnokon a legfontosabb feladat a gazdaság újjáépítése volt, mert a régi szocialista 
nagyipar összeomlo, rengeteg ember került az utcára. Ugyancsak sokat kelle dolgoznunk 
az infrastrukturális hátrányok felszámolásáért, például egy szennyvíztisztító megépítéséért. 
Új ipari övezetet kelle kijelölnünk, sokat dolgoztunk a szolgáltató ágazat erősítéséért.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
- Úgy gondolom, a nehézségek ellenére sikerült a legfontosabb hátrányokat felszámolnunk, s 
leraktuk egy új gazdaság alapjait. Infrastruktúránk folyamatosan fejlődö, kulturális életünk 
felpezsdült. Beruházások indultak a városban, felújítounk intézményeket, utakat építet- 
tünk, s még hosszasan sorolhatnám.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni?

Tizenhét évnyi polgármesterség, több választási siker után úgy gondolom, jó a kapcsola- 
tom az i élőkkel, de egy politikus soha nem kényelmesedhet el, pláne nem egy polgármester, 
akinek az a kötelessége, hogy segítse az embereket, s a jövőnek építkezzen, a felnövekvő ge- 
nerációknak teremtsen jobb megélhetési lehetőségeket. Azt gondolom, Szolnok dinamikusan 
halad előre, a munkanélküliség történelmi mélységekben van, iskolákat, orvosi rendelőket, 
óvodákat újítunk fel, ürdőket építünk, folyamatosan szépítjük a köztereket.

Egyszóval haladunk előre, s az M4-es autóúal egy olyan lehetőséget kapunk, ami jelen- 
tősen felgyorsíthatja az ipartelepítést, logisztikailag az egyik legjobb helyzetben lévő tele- 
pülés leszünk az országban. Ez persze felelősség is, hiszen nem várhatjuk felkészületlenül a 
befektetőket, de mindent megteszünk azért, hogy Szolnok fejlődése töretlen maradjon, s még 
nagyobb lendületet vegyen.

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, 
milyen háérapparátus állt Ön mögö?

Szalay Ferenc
Szolnok polgármestere
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Pedagógusként, sportolóként mindig a csapatmunka híve 
voltam, én tényleg mindenkivel meg tudom találni a közös 
hangot. A mögöem álló csapatot igazi lokálpatrióták alkot- 
ják, aki hozzám hasonlóan Szolnokot tekintik az elsőnek. Ez a 
legfontosabb számomra, mert így tudunk csak sikereket elér- 
ni. Én úgy gondolom, ezt a csapatot nem csupán a közvetlen 
munkatársaim alkotják, hanem a Fidesz egyre erősebb tábo- 
ra, megannyi civil szervezet, nagyon sok ismeretlen ember, 
akik ha nem is mindig értenek egyet velem politikai kérdé- 
sekben, de Szolnokért ők is szívesen dolgoznak.

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Az egyik az a nap, amikor végre elindult az M4-es autóút 

építése. Nekünk, szolnokiaknak ez annyira fontos volt, olyan 
régóta kértük, lobbiztunk, harcoltunk érte. A másik, amikor a 
hitélet erősödésének jeleként megnyitoa kapuit az első 
egyházi iskola, majd jö az óvoda, gimnázium, s teljes le az 
oktatási, nevelési palea.

A Stadler svájci vonatgyára a szolnoki ipartelepítés egyik 
fontos történése. A céggel a korábbi városvezetés nem egyez- 
tete, s úgy döntöek, Székesfehérvárra viszik az új gyáru- 
kat. Amikor polgármester leem, s megtudtam, hogy van 
még remény, azonnal felveük a kapcsolatot, s tessék: ma 
Szolnokon áll az üzem, sok száz embernek ad jól fizete 
minőségi munkahelyet.

- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke?
- Amikor 2002-ben, egy eseménydús, sikeres négy év után 

úgy döntöek a választók, hogy másik polgármestert válasz- 
tanak, azt elég fájó szívvel veem tudomásul. De a demokrá- 
cia ilyen, s ez is kelle ahhoz, hogy 2006-ban ismételten meg- 
méressem magam, és sikerrel szerepeljek a választásokon.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a munkában?
Természetesen a családom, feleségemmel két gyermeket 

neveltünk öl, akik eddig három unokával ajándékoztak meg 
bennünket. Az életnek ez az apró csodája olyan erőt ad a min- 
dennapokban, amitől úgy érzem: bármire képes vagyok. Én 
összetartó családban nőem öl, s úgy gondolom, a gyerme- 
keimmel és az unokáimmal is rendkívül erős kötelékek köt- 
nek össze, amire nagyon büszke vagyok.

- Tervezi-e a szolgálat folytatását?
Miniszterelnök úr pár hónappal ezelő felkért a folytatás- 

ra, ami nagy megtiszteltetés. Ám eől üggetlenül is szívesen 
folytatnám a megkezde munkát, még sok tervem s az ehhez 
szükséges erőm van Szolnok további fejlesztéséhez.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Én már irányítoam a várost politikai kisebbségben, s 

pontosan tudom, hogy milyen fontos a kompromisszum- 
készség, a másik véleményének az elfogadása. A várost kép- 
viselni csak lokálpatrióta érzelmekkel telíteen lehet, én 
ebben és a közösség erejében hiszek. Mert egy város csak 
akkor tud igazán meghatározó lenni, ha lelkében is kellően 
erős.
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A Tiszaszőlős, Tiszaszentimre, Abádszalók községek közt elterülő Tiszaderzs nagyközség északi határa 
egyben a megye északi határa is. Területét a XIII-XIV. századokban a Szalók és Tomaj nemzetségek külön- 
böző ágai birtokolták. Mint községet legelőször az 1332-37. évi pápai tizedjegyzékben találjuk. Kis temploma 
valószínűleg a XIII. század végén épült, s a Boldogságos Szűz Máriáról volt nevezve. Romjai ma is megvan- 
nak. (XXIV. tábla.) 1420-ban a község egy részét a Farmosi család birtokolta. 1554-ben csak öt portája lako, 
de 1556-ban már tizennégy. Az 1566. évi tatárdúlás teljesen elpusztítja, 1576-ban is csak 14 lakosa – ezek 
közül 4 zsellér – van, és az összes tized alá tartozó jószág csak 210 bárány. Ez időtől jórészt elpusztult 
állapotban van, és birtokosai folyton változnak. Széky Pál végrendeletében e területekről mint birtokairól 
intézkede. Fia, Ferenc 1616-ban nagy adósságai mia zálogba vetee. Így került Tiszaszőlőssel együ 
Kállay Vince, majd 1640-ben Balku Pál birtokába zálogjogon. Csak Széky Pál szendrői várkapitány tudta 
félszázad múlva családja birtokait visszaszerezni. Utolsó pusztulása 1706 őszén volt, amikor a seregével 
Szolnok felé vonuló Rabutin teljesen ölperzselte. 1745-ben Mária Terézia az egész Tiszaderzset és Cserőköz 
háromnegyed részét királyi adományba Borbély Mihálynak adja. Eől kezdve lép a település a békés fejlődés 
útjára. Az új tulajdonos-család építee ma is meglévő református templomát. 1711-ben a megye adózás 
szempontjából öldjét negyedosztályúnak minősítee. 

Forrás: internet

TISZADERZS
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„Felemelő és kitüntető érzés mindaz, amit szülőfalumért, Tiszaderzsért, a 
tiszaderzsi emberekért tehetek.”

Tiszaderzs polgármestere, Fótosné Czeglédi Zsuzsanna 1970-ben született Tiszafüre- 
den, s immár hat éve, 2012 júniusa óta vezeti a Tisza-parti települést.
2002-ben került a helyi közösségi életbe, akkor indult először képviselőként, de több 
ciklusban a pénzügyi bizottság elnökeként is tevékenykedett, és a 10 év alatt megis- 
merte az önkormányzati munkát. Tiszaderzs sajátos helyzete, hogy 2008-tól az ön- 
kormányzat adósságrendezés alatt állt, az akkori polgármester elindította a csődel- 
járást, a következő évek sajnos negatív irányú elmozdulást jelentettek a település- 
nek, és a képviselő-testület 2012-ben feloszlatta magát. Az új választás kiírása után 
többen megkeresték, hogy induljon polgármesternek, próbálja meg, és nagyon so- 
kan bátorították, támogattak a feladatra. 1994-től a helyi takarékszövetkezet kiren- 
deltség-vezetőjeként dolgozott a településen, és ez a 18 év elegendő volt arra, hogy a 
település lakói megismerjék, megbízzanak benne, és alkalmasnak tartsák erre az 
összetett feladatra. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Első és legfontosabb feladat az akkor már négy éve tartó adósságrendezési eljárás befeje- 
zése, a falu közösségének összefogása és mindaz a sok feladat, elmaradt fejlesztés, beruházás 
megvalósítása, aminek az adósságrendezési eljárás gátat szabo. Térségünk akkori ország- 
gyűlési képviselőivel, Varga Mihály és Dr. Fazekas Sándor urakkal arra törekedtünk, hogy 
minél hamarabb lezáruljon ez a sötét korszak. 2014 évben az adósságkonszolidációnak kö- 
szönhetően véget ért az adósságrendezési eljárás. Nagyon vártuk, hogy pályázatoknak kö- 
szönhetően elinduljon a településünk is a fejlődés útján, hiszen a mögöünk lévő hat évben, 
sajnálkozva néztük, hogy szerete kis falunk hogyan megy tönkre, hiszen ebben az 
időszakban semmiféle fejlesztésre nem volt lehetőségünk. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Hirtelen azt sem tudtam, mihez is kezdjünk, hiszen közintézményeink, épületeink lerom- 

lo állapotúak voltak, útjaink nehezen járhatóak. A közösségi életben a széthúzás volt a jel- 
lemző. Akkor megfogadtam, hogy igyekszem minden pályázati lehetőséget megragadni, 
hogy Tiszaderzs is megtalálja helyét a Tisza tavi települések sorában. A TOP-os pályázatok- 
nak köszönhetően elmondhatom, hogy mostanra egy-két épület kivételével intézményeink 
megújultak, modern külsőt kaptak. Útjainkat – ha nem is tudtuk leaszfaltozni, de – útalappal 
stabilizáltuk. Községi rendezvényeinken igyekszünk minden korosztálynak megfelelő prog- 
ramot nyújtani, és arra törekszünk, hogy az i élők elmondhassák, jó i élni.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Kis településnek köszönhetően mindenki ismeri egymást. A takarékszövetkezeti munkám 
során már kialakult egyfajta közvetlen kapcsolat a lakossággal, amely polgármesterségem 

Fótosné
Czeglédi Zsuzsanna

polgármestereTiszaderzs 
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A legjobb és legszebb emlékem, amikor ez évben Az Év 
Tisza-tavi Polgármestere Díjat kaptam. Nagy megtiszteltetés 
és elismerés volt számomra, hogy ezt a díjat nekem ítélték 
meg, ez bizonyítja, hogy nem volt hiábavaló az elmúlt hat év 
munkája.

Mindig rossz emlékként élem meg, amikor egy benyújto 
pályázatunk elutasításra kerül. De hála istennek, kevés ilyen 
emlékem volt eddig. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

Természetesen a családom, az ő támogatásuk, hozzáállá- 
suk nélkül nehéz lenne ezt a munkát végezni. Férjem és egye- 
temista fiam maximálisan támogat mindenben, és számomra 
ez megnyugtató és fontos dolog. 

   
- Tervezi-e a munka folytatását? 

Ha a tiszaderzsi emberek úgy gondolják, hogy továbbra is 
rám bízzák a település vezetését, szívesen vállalom, nagyon 
sok megkezde munka és elképzelés, terv van még előem, 
amit azért szeretnék megvalósítani, véghezvinni, hogy az i 
élő lakosság élethelyzete javuljon, jó legyen i élni, és az ide 
látogató turisták, vendégek pedig szívesen jöjjenek vissza a 
településre. De ha mégis mást találnak alkalmasnak erre a fel- 
adatra, akkor sem fogok elkeseredni, úgy gondolom, hogy 
polgármesterkedésem ideje ala teem annyi jót ezért a tele- 
pülésért, hogy nincs szégyenkezni valóm. Az elmúlt időszak 
magáért beszél.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
„Időt kell szakítanod embertársaidra, tégy valamit máso- 

kért, ha még oly apróságot is – valamit, amiért fizetséget nem 
kapsz, csupán a kitüntető érzést, hogy megteheed.”

Felemelő és kitüntető érzés mindaz, amit szülőfalumért, 
Tiszaderzsért, a tiszaderzsi emberekért tehetek. 

ala tovább erősödö. Igyekszem minél többet a választópol- 
gárokkal találkozni, együ lenni velük. Vallom, hogy le egy 
nagy családom, és igyekszem mindenkivel jó kapcsolatot 
kialakítani, és segíteni, amiben tudok, a lakosság bármikor 
bizalommal fordulhat hozzám.  

A civil szervezetekkel is jó a kapcsolatom, az egyik legna- 
gyobb egyesületnek az alapítása óta oszlopos tagja vagyok.  
A közösségi rendezvények szervezésében, lebonyolításában 
aktívan rész veszek a kezdéstől a végéig.  

 
- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
állt Ön mögö? 

Hétköznapi munkámban sok segítséget kapok a polgár- 
mesteri hivatal dolgozóitól, a képviselő-testület tagjaitól. A 
civil szervezetek tagjainak, az intézmények dolgozóinak is 
teljes támogatását tudhatom magam mögö. Hiszen közös- 
séget építeni, a települést fejleszteni, egy-egy nagy rendez- 
vényt lebonyolítani egyedül nem lehet, szükséges a csapat- 
munka. 

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
A 2012-es időközi választás eredménye, mely hűen tükröz- 

te azt a tényt, hogy a település változást akart, és a változást 
az én személyemben láa. 75 és 25 % arányban születe meg 
az eredmény. Soha nem felejtem el az a sok biztató, elismerő 
szót, melyeket akkor kaptam. Jó volt látni azon embereket, 
akik engem támogaak, hogy mennyire örülnek a választás 
eredményének. Legszebb történeteim közé sorolandó min- 
den olyan beruházás, fejlesztés elkészülte, átadása, aminek 
létrejöével fejlődik, szépül a település. Jó látni az i élők 
arcán, hogy őszintén örülnek minden egyes fejlődésnek.

- Mi volt eddigi munkája legjobb és legrosszabb 
emléke?
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Tiszaüred Jász-Nagykun-Szolnok megyében a Tisza-tó melle, Szolnoktól északkeletre található. A 11.000 
lakosú Tiszaüred a Tisza-tó turisztikai régió legnagyobb települése, központja. A csendes, természeti kör- 
nyezetre vágyók számára ideális turisztikai célpont. 
A ürdőzés, horgászat és vízitúrák melle lehetőség van lovas és kerékpáros túrákon részt venni, vadászatra, 
valamint a strandokon kívül termálvizes ürdő is várja a vendégeket. 
A népművészet iránt érdeklődők megismerkedhetnek a híres üredi fazekassággal, megtekinthetik a Nyúzó 
Gáspár Fazekas Tájházat.
Tiszaüred nevét a források először 1273-ban említik, Fyred Villa néven, a nagyváradi püspök halászfalu- 
jaként. A Füred név eredetileg a ürj madár nevének ür alakjából származik, jelentése ürjes. 
Tiszaüred másik nagy kincse a Tisza-tó melle a termálvíz. Az ide látogatókat termál strand várja, melynek 
területén vízforgato úszómedence, strandmedence, gyermekmedence és fede termál medence található, 
valamint vendéglátóegységek, játszótér és sportpálya.
A Tisza-tó Magyarország második legnagyobb tava, Budapesől 200 km távolságra található. A tó egy 
mesterségesen létrehozo vízfelület, mely a Kiskörei vízlépcső kialakításával születe meg. Létrehozásának 
célja elsősorban a vízhasznosítás volt. Területe 127 négyzetkilométer, ami egyötöde a Balatonnak, viszont 
majdnem ötszöröse a Velencei-tónak. 

Forrás: internet

TISZAFÜRED
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„Hagyományainkat ápolva, együesen, közös jövőt építeni.”

Tiszafüred, Jász-Nagykun-Szolnok megye 12 ezer lelkes városa, a szigetekkel, félszi- 
getekkel, holtágakkal tarkított, gazdag élővilágú Tisza-tó és a Tisza folyó kincsét 
tudhatja magáénak. Az egyre népszerűbb kisváros polgármestere Újvári Imre 1982-
ben született, s nagyon fiatalon állt a település élére, 2014 októberében, amikor 
bizalmat szavazott neki a lakosság. Itt született, itt nőtt fel és járt iskolába, a város 
minden szegletét ismeri. Sajnálatos módon látta, ahogy ez egykor élettel teli, csodá- 
latos város fokozatosan elveszíti régi fényét, ahogy az emberek elvesztik a munká- 
jukat, és családok maradnak megélhetés nélkül. Később pedig fiatal felnőttként 
tapasztalta, hogy a mindenkori városvezetés nem tesz ez ellen. Végül mint itt élő 
kétgyermekes családapa már érezte, hogy valamit feltétlenül tenni kell. A város 
sorsának alakulásába először önkormányzati képviselőként sikerült beleszólnia, s 
az így eltöltött négy év után egyértelművé vált számára, hogy a fellendülés érdeké- 
ben radikális változást kell eszközölni, melynek reményében aztán elindult a 
polgármesteri székért.  

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok? 

2014-ben jóformán egy teljesen leépült középületekkel és infrastruktúrával rendelkező 
várost veheünk át a képviselő-testüleel. Oly sok volt a tennivaló, azt sem tudtuk, mihez 
fogjunk. Egyértelmű volt, hogy a két évtizedes lemaradást pusztán önerőből nem tudjuk 
behozni, így – mint sok más település – a pályázati források irányába fordultunk. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből? 
Örömre szolgál, hogy számos kormányzati és egyéb forrást sikerült lehívnunk, ezen kívül 

külön büszkeséggel tölt el, hogy a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program kereté- 
ben 10 beado pályázatunk került pozitív elbírálásra, melyek az élet minden területét érintik. 
Az elnyert támogatás összege pedig közel 7 milliárd forint. A teljesség igénye nélkül az ennek 
keretében zajló fejlesztéseink: új, modern egészségügyi központ létrehozása, piaccsarnok 
építése, három közintézményünk energetikai korszerűsítése, a városközpontban főtér kiala- 
kítása és a zöldítés, valamint hamarosan megszépül a szabad strandunk is.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Meglátásom szerint jó a kapcsolatom a választókkal. A fogadóóráimon kívül is számos 
platformon vagyok elérhető. Természetesen, ahogy egyetlen polgármester sem, úgy én ma- 
gam sem tudok megfelelni minden egyes lakos minden igényének. Igyekszem azonban 
nagyobb távlatból gondolni erre a kérdésre, és egy összességében élhetőbb, családbarát és 
modernebb várost próbálok építeni, ahol egyszerűen jó élni.

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?

Ujvári Imre
polgármestereTiszaüred 
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Azt gondolom, hogy az elmúlt években történt fejlesztések 
és azok mértéke egyértelműen mutatja, hogy mindehhez 
kemény munkára és legfőképpen csapatmunkára volt szük- 
ség. Szerencsésnek érzem magam, mivel a képviselő-testület 
jelentős részével azonosan gondolkozunk a város jövőjét ille- 
tően, valamint azért is, hogy jegyző asszony vezetésével egy 
biztos hivatali apparátust tudhatok a hátam mögö. Hiszem, 
hogy hosszú távú sikert csak az együműködés hozhat.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Nem kérdés, hogy a legnagyobb támaszom a családom. 
Hálás vagyok nekik, hogy mindenben támogatnak annak 

ellenére is, hogy ez a hivatás jellemzően nem sok időt hagy a 
család számára.

- Tervezi-e a munka folytatását? 
Azt gondolom, Tiszaüred végre a fejlődés pályájára lé- 

pe, ennek megfelelően számos projektet szeretnék még 
véghezvinni. Bízom abban, hogy e törekvéseimben a lakosok 
ismét mellém állnak, támogatnak, és folytathatjuk a közös 
munkát.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Hagyományainkat ápolva, együesen, közös jövőt 

építeni.
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TISZAIGAR

Tiszaigar minden bizonnyal korai, már a XIII. század elő is létező település, mely a honfoglalást követően a 
Tomaj nemzetség ősi birtokai közö szerepelt. 1335-ben a Losoncziak és az Abádiak osztoznak a falun.
A XV. században a Bajoniak, a Sztáraiak, az Abádiak és a Szőlősiek a falu birtokosai, ám zálogbirtokosként a 
Bessenyei család, illetve bérlőként a Nagylucsei Orbán püspök is ismert. A falu a XIII-XV. század folyamán 
hol Szabolcs, hol Heves vármegyéhez tartozik.
Igar-pusztát 1743-44 közö a Borsod vármegyei Harsány faluból származó, szabad vallásgyakorlásukban 
háborgato reformátusok népesítik be. A református vallású lakosok néhány évtizedekig Igaron is vallási 
zaklatásnak voltak kitéve, végleges templomuk csak 1786-ban, Széky Zsigmond öldesúr támogatásával 
épülhete fel. Időközben a római katolikusok is letelepedtek a faluban. Trásy János igari római katolikus 
vallású nemes 1785-ben felépítee az igari római katolikus templomot.
A lakosok nagy része jelenleg is a mezőgazdasággal foglalkozik őstermelőként, illetve kisebb vállalkozóként. 
A településen működik két jelentős mezőgazdasági k. amelyeknek fő tevékenységi köre a szántóöldi 
növénytermesztés és az állaenyésztés. Az egyik mezőgazdasági k. a magyar tarka törzstenyészeel 
rendelkezik, a másik cég pedig hazánk második legnagyobb ősi magyar szürke géncentrumát működteti. 
Tiszaigaron és környékén számos nevezetesség és látnivaló található. A helyi nevezetességek közül 
legkiemelkedőbb a Széky Péter nagybirtokos által 1867-ben alapíto Tiszaigari Arborétum, amely 31 
hektáron több száz féle fafajtával várja a látogatókat. 

Forrás: internet
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„Ahol összefogás van, o eredmény van.”
 
Szilágyi László 2006 októbere óta polgármester Tiszaigaron. Gyermekkorában sok 
időt töltött a településen, bár nem helyi lakos. Amikor a Nemzeti Agrárkamaránál 
dolgozott és a település falugazdásza volt, a település még közelebb került hozzá. 
Úgy gondolta, tudna tenni valamit a község érdekében. Ez a kihívás indította el a 
polgármesteri pálya felé. Kezdetben azt sem tudta – ahogy visszaemlékszik –, 
hogyan működik egy testületi ülés, egy önkormányzat, egy hivatal. Majd szépen las- 
san beletanult mindenbe. Az első számú célja az volt, hogy a település fejlődéséért, 
jövőjéért tudjon tenni valamit. Hiszen tudva lévő, hogy egy kis településnek roppant 
nehéz kiugrani a szürke hétköznapokból. Ezt szerette volna elérni egy fiatalos 
lendülettel.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
Hál'Istennek a közintézményeink megújultak. Több sikeres projektben átese a település, 

létrehoztunk egy saját gazdasági társaságot, amely mind az önkormányzat vagyonát gyara- 
pítja.  Sikerült az értékteremtő munkát megismertetnünk közfoglalkoztatojainkkal, akik 
igazi értéket adtak és adnak ki a kezükből. A START mintaprogramot a kezdetek kezdetén 
elkezdtük, és rövid időn belül hatalmas sikereket értünk el. Az önkormányzat szerszám- és 
gépparkja rövid időn belül megduplázódo.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni?

Sajnos ez a település is – mint minden vidéki kistelepülés – elöregedő, ezért nagyon nehéz 
a fiatalokat helyben tartani. A környéken nincs sok munkalehetőség, bízom benne hogy a 
közeljövőben ez majd másképp alakul, hiszen a Tisza-tó turisztikája egyre jobban fellendülő- 
ben van. A községünk fő vonzóereje az alacsony ingatlanárak. Polgármesteri tevékenységem 
óta a településen minden évben megrendezésre kerül az Őszi vigadalom elnevezésű falunap, 
ami rengeteg szervezést igénye. Hála Istennek, mindig olyan csapat volt a szervezők körében, 
akik megfelelő és jó rendezvényt tudtak létrehozni. Bízom abban, hogy ez sokáig így marad. 
Ez a település legnagyobb rendezvénye, ezért fontos, hogy a lakosság ezen a napon nagyon jól 
érezze magát, hiszen értük van. Úgy gondolom, a szervezők is mindig elégedeen tudták 
zárni a napot. 

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, 
milyen háérapparátus állt Ön mögö?

A képviselő-testület 70-80 %-a a kezdetek óta ugyanaz, akikkel együes munkánk elejétől 
fogva nagyon jó a kapcsolat. Kiválóan együ tudunk dolgozni, hiszen minden egyes képvi- 
selő elő egy a cél: Tiszaigar fejlesztése. Így könnyű egy település irányítása, amikor jó a 
húzóerő. Egy rendkívül jó kollektívával van szerencsém dolgozni.

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?

Szilágyi László
 polgármestereTiszaigar
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Elsősorban minden olyan fejlesztés, amit befejezünk. Egy 
polgármester életében minden nap emlékezetes, hiszen min- 
den nap újabb és újabb kihívást követel. Külön-külön semmit 
nem tudok kiemelni, de az, amikor születik a START farmon 
egy kis bárány vagy egy malacka, rendkívül pozitív érzést 
nyújt számomra. Az ember sajátjának érzi ezeket az apró örö- 
möket, és tudja, hogy van köze a fejlődéshez.

- Mi volt eddig munkája legjobb, legrosszabb emléke?
2018 év hivatalosan is Mátyás király emlékéve. Ebből az 

alkalomból feleleveníteük az ősi legendát, miszerint Mátyás 
király egykoron erre járt, sétapálcáját leszúrta a öldbe, mely- 
ből kinő a mai Mátyás fa a Tiszaigari Arborétum területén.  
Az önkormányzat által alapíto API-GAR Szociális Szövet- 
kezet által készíte ásványvizet is erre a névre tudtuk keresz- 
telni: Mátyás-aqua. Ebben az évben adtuk át szikvíz- és üdítő- 
gyártó üzemünket, mely igazán nagy siker egy ilyen pici tele- 
pülés életében. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a 
munkában?

Természetesen – ahogy minden munkának, úgy – a pol- 
gármesteri tevékenységnek is van számos hátránya. Olykor 
úgy érzi az ember, nem bírja a sok terhet, és pihennie kell. 
Számomra igazi feltöltődést a családom adja meg, amikor egy 
fárasztó nap végén a gondokat hátra tudom hagyni, majd a 
következő munkanapon újult erővel tudok ismét kezdeni a 
hivatalban. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
- Úgy érzem, a 12 évvel ezelői fiatalos lendületem még most 
sem hagyo alább, kreatív embernek érzem magam, és ötle- 
teimet mindig szeretem látni megvalósulni. Ebből kifolyólag 
úgy gondolom, nincs lehetetlen csak tehetetlen. Mindent 
meg lehet valósítani, csak erő, kitartás és akarat kell hozzá. 
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TISZAINOKA

Tiszainoka község a Tiszazug gyöngyszeme, Szolnok és Kecskemét közö helyezkedik el. Megközelíthető a 
44-es, valamint a 442-es főútról elágazó 4633-as közútról. A település a Tisza folyó bal partján  található, a 
tiszazugi kistérség legkisebb községe. A lakosság 430 fő. Tiszainoka térségében található a tiszakürti arboré- 
tum, a cserkeszőlői  gyógy- és termálürdő. A folyó túloldalán Tiszakécske város helyezkedik el. A falu 
lakossága rendkívül vendégszerető, minden idelátogatót szereteel fogadnak, családias, békés hangulat 
uralkodik a településen. A hangulatos Tisza-parti kisfalu legvonzóbb értéke a Közép-Tiszai Tájvédelmi 
Körzet, a Tisza ártere i véde növény- és állatfajoknak nyújt biztonságos élőhelyet. A folyószakasz 
hullámterét fűz-nyár ligeterdők, rétek és holtágak jellemzik. A tiszavirágzás kedvelt megfigyelési helyszíne 
kikötőből és hajóról egyaránt. Szoborkert, műhely, vendégház és sátorozó hely található az 1995-ben 
megnyílt ART-FARMon, amely képzőművészek munka- és találkozóhelye.
A falusi turizmus kibontakozóban van. A falu ala kitűnő szabad strand található, ahol kempingezésre is 
lehetőség nyílik. A Tiszán kenuval, kajakkal vagy akár csónakkal is felkereshetik a települést a látogatók, 
valamint sétahajózás alkalmával gyönyörködhetnek a Tisza szépségében. 

Forrás: internet
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„Ha felkötöed a kolompot, akkor kolompolj!”

2006 októberében választotta Tiszainoka lakossága polgármesterré Kiss Erzsébetet, 
aki 1969-ben született Kunszentmártonban. Mindig közösségi ember volt, szerette 
összefogni az embereket, célja volt, hogy olyan dolgokat vigyen véghez, amiknek 
látható és hasznos eredménye van. Megszerette ezt a kis falut, bár nem itt született, 
de itt él több mint harminc éve. Mindig azt érezte, hogy ezt a feladatot neki találták 
ki, neki az a dolga, hogy élhetőbbé igyekezzen tenni egy települést. Elődje munkáját 
folyamatosan figyelemmel kísérte, és mint akkori munkatárs, segítette. Egy idő 
után viszont érezte, hogy ezt a feladatot úgy tudná ellátni, hogy az mindenki számá- 
ra egyaránt elfogadható legyen, és mindenki azt érezhesse, hogy ami történik, az 
értük van. Ezt sikerült megvalósítani, hiszen szinte mindig és mindenben előtérbe 
helyezte a köz szolgálatát.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

A legnagyobb kihívást a falu anyagi helyzetének stabilizálása jelentee, jelentős gondok- 
kal kelle szembenéznem, sok mindent kelle átszervezni, áervezni, és új ötletekkel gazda- 
gítani, hogy megőrizzük a hitelességünket. Több évig folyamatosan szemben találtam magam 
az elmaradásokkal, és az ellenállással, de szerencsére sikerült mindenre hatékony megoldást 
találnom. A legfontosabb az volt számomra, hogy a falu intézményeit felújítsuk, építsünk egy 
játszóteret a gyermekeknek, és elsősorban az, hogy a működő képességünket megőrizzük. A 
legeslegfontosabb mégis az volt, hogy egy olyan közösséget kovácsoljak, ami úgy működik, 
mint egy igazi nagycsalád.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Hálás vagyok a sorsnak, mert minden elképzelésem ez idáig megvalósult, nagyratörő 

terveim nincsenek, hiszen tisztában vagyok a lehetőségeinkkel, az adoságainkkal. Tudom, 
hogy kis dolgokat kell megcéloznom, de abból mindent, ami a falu fejlődését szolgálja. 
Elképzeléseimet nem csak pályázatokból tudom megvalósítani, sok minden sikerül önerőből, 
önszorgalomból. Büszke vagyok arra, hogy a környék egyik legmozgalmasabb életet élő kis 
faluja vagyunk. Minden lehetőséget igyekszünk kihasználni.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Kis lélekszámú település lévén, szinte mindenkit ismerek és tisztelek. Mindennaposak a 
találkozásaink, sokat vagyok kint a faluban, így sokakkal találkozom. Igyekszem a minden- 
napokban úgy élni és tevékenykedni, ami követendő példa lehet a lakosoknak. Igyekszem a 
környezetemet példás rendben tartani, a településtisztasági feladatokban is kiveszem a ré- 
szem, sokakat igyekszem is ebbe belevonni. Szoros kapcsolatom van a civil szerveződésekkel, 
többek közö a nyugdíjasklubbal és a polgárőrséggel. A településen nagyon sok rendezvényt 
szervezünk, amiből én oroszlánrészt vállalok, így alaposan ismerem a mindennapjaikat.

Kiss Erzsébet Eliza
Tiszainoka polgármestere
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- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
állt Ön mögö?

Sajnos a kis méretünkből kifolyólag hivatali apparátus, 
mint köztisztviselői kollégák, napi szinten nincsenek, viszont 
a közfoglalkoztatási programból és egyéb közalkalmazoi 
státuszból szerencsére vannak közvetlen munkatársak, akik 
más egyéb feladatuk melle tudnak a mindennapi munkám- 
ban segíteni. 

A szabadidős tevékenységek szervezésében komoly segít- 
séget tudnak nyújtani a településen élő, hasonlóan gondol- 
kodó barátaim, akik szintén fontosnak tartják kis falunk 
életét.

- Munkája legemlékezetesebb pillanata?
Nagyon sokat fel tudnék sorolni, de amit leginkább ki 

tudok emelni, az a pályázatok pozitív elbírálásáról szóló leve- 
lek olvasása. Olyankor hatványozo méretű öröm jár át, hi- 
szen a kihívásokat, a megvalósításokat, a cselekvést szere- 
tem. A tétlenség nem az én világom, akkor vagyok elégede, 
ha folyamatosan mozgásban, a tervek végrehajtásában 
lehetek. A hivatásom egyik legszebb szelete a házasságkö- 
téseknél való közreműködés. Képze anyakönyvvezetőként 
egy olyan szintre emeltem az esküvői szertartásokat, melyek 
már országszerte ismertek és kereseek, melyekre nagyon 
büszke vagyok. Mindemelle a legnagyobb büszkeségem az, 
hogy ebben a nehéz világban egy ilyen kisméretű települést 
még fenn tudunk tartani. 

- Mi volt eddigi munkája legjobb emléke?
Nehéz erre válaszolni, hiszen nagyon sok emlékem van az 

elmúlt 12 évről, jó is és rossz is. A legjobbat kiválasztani 
szinte lehetetlen. Talán azokat a pillanatokat sorolnám ide, 
amikor választásokkor újra bizalmat kaptam, és azokat, 
amikor megvalósultak az ötleteim, terveim.

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?
Volt néhányszor még a hivatásom elején, hogy betörtek a 

hivatalba, melyeket igen nehezen viseltem, hiszen személyes 
támadásként éltem meg, mivel a hivatal és én már szinte 
eggyé váltunk. Az anyakönyves életemben az volt a legrosz- 
szabb, amikor egy olyan 27 éves három gyermekes édesanyát 
búcsúztaam a temetésén, akit éppen egy évvel előe adtam 
össze fiatal férjével.

- Van-e emlékezetes történetet, amit ki lehet ragadni az 
elmúlt évekből?

Igen, például a szolnoki utazás kiállításon való megjele- 
nésre kapo felkérés, illetve megjelenés, valamint a község 
kemencéjének avató ünnepsége és a templomtorony újjá- 
építése.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A fiam, néhány jó barátom és a közvetlen 
munkatársaim.

- Tervezi-e a munka folytatását? 
Természetesen, hiszen jó ideje érzem azt, hogy ezen a 

hivatáson kívül mást el sem tudnék magamnak képzelni, és 
persze nekem az az életcélom, hogy egybe kell tartanom ezt a 
kis falut, amíg tenni tudok ez ügyben akár egy lépést is.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
A tőlem telhetőt és azon túlit is meg kell tenni, mert, ahogy 

felénk mondják: „ha felkötöed a kolompot, akkor kolom- 
polj”. Nekem életem részévé vált ez a nemes feladat, minden 
szálat igyekszem kézben tartani, nem engedhetem el, hiszen 
sok múlik rajtam. Amíg lélegezni tudok, és engedik, én ezt 
fogom csinálni.
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TISZAJENŐ

Tiszajenő a megye határán, Szolnoktól délnyugatra, 23 km-re fekszik, a Tisza jobb partján a Tiszától 3,5-6 km 
távolságra. Tiszajenő-Szárazérpart a víz közelsége mia már a neolitikumban is lako hely volt. Bronzkori 
lakóházat, a község más részén szkítákra, szarmatákra utaló leleteket tártak fel. 
Jenő-puszta lakosainak nagy része 1930-ban őstermelőként, mezőgazdasági cselédként és munkásként 
dolgozo. I és a Vezsenyi szőlőkben lakók közül 1930-ban a mezőgazdaságban foglalkoztatoak száma 882, 
az iparban mindössze 67-en dolgoznak. 32 személyt közszolgálati és szabadfoglalkozásúként tartanak 
nyilván. Ekkor a jenői pusztán 10 kh-on aluli birtoka 185, 10-50 kh felei birtoka pedig 84 családnak volt. A 
vezsenyi szőlőkben 10 hold alai birtokkal 87 család, 10-50 holddal pedig 7 család rendelkeze.
Önálló községgé 1954-ben a Vezsenyi szőlők és Pusztajenő külterületi lako helyekből alakult. Megalakulása 
után Jászkarajenő határából az új községhez 4606 kh területet csatoltak, melyen 343 házban 1400 fő lako. 
Vezseny községtől 1100 kh területet csatoltak el, ahol 200 házban 800 fő lako.
A lakosság évszázadokon keresztül mezőgazdasággal foglalkozo. Fekete, homokos öldje elsősorban 
szőlőművelésre tee alkalmassá. Emelle ma is éppúgy, mint régen, jellemző a szántóöldi növénytermesz- 
tés, gyümölcstermesztés.
A gazdák meggy, szőlő és szilva ültetvényei tisztes megélhetést biztosítanak tulajdonosaiknak. Néhány évvel 
az önállóvá válás után, 1960-ban 1236 fő dolgozik a mezőgazdaságban, 219 fő az iparban, 42 fő a kereske- 
delemben. Magas a közlekedésben foglalkoztatoak aránya, 9,1 %, mely Szolnok közlekedési csomópont 
jellegével magyarázható.
1910-ben Jenő külterületi helyen 1177 római katolikus és 64 református, a Vezsenyi szőlőkben pedig 22 római 
katolikus és 293 református vallású lakos élt. 1930-ra a két külterület lakossága arányos növekedést mutat. 
Jenő: 1369 római katolikus, 66 református, 3 evangelikus, 1 izraelita, Vezsenyszőlő: 269 római katolikus, 359 
református, 5 evangélikus, 5 izraelita, 2 egyéb vallású.

Forrás: internet
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„Szeretném, ha a vidék megmaradna élhető vidéknek.”

2006-ban választotta Tiszajenő lakossága polgármesterré Puskás Bélát, aki 1964-
ben született Szolnokon. Hogy mi indította el a polgármesteri szolgálat irányába, azt 
mondja: a 2000-es árvíz alatti problémákat sokkal jobban tudta volna kezelni pol- 
gármesterként, mint az akkori településvezető. Ő inkább műszaki beállítottságú, az 
előző polgármester pedig humán beállítottságú volt. Időközben nyugdíjba vonult, ő 
pedig 12 éve átvette a község irányítását.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Az orvosi rendelők és a védőnői szolgálat nem megfelelő helyen működö, a településnek 
nem volt temploma, az óvoda üzemeltetési költségei magasak voltak, az iskola épületét ugyan 
a 2000-es árvíz után felújítoák, de a hőszigetelés és nyílászáró csere akkor nem történt meg.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
Úgy gondolom, az intézményeink jó állapotba kerültek, a sportot jelentősen és folyama- 

tosan támogatjuk. A katolikus egyházzal mint intézményfenntartóval harmonikus a kap- 
csolatunk. A lakosoknak igyekszem olyan programokat szervezni, közösségi megmozdulá- 
sokat, melyet szívesen fogadnak, és igényük van rá.

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni?

Bármilyen problémával fordulhatnak hozzám, ha módomban áll segítek. Becsülöm a lako- 
sokat kortól, nemtől, vagyoni helyzetüktől üggetlenül. Mind a sportegyesüleel, nyugdíjas 
klubbal és a polgárőrséggel jó kapcsolatban vagyok.

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, 
milyen háérapparátus állt Ön mögö?

Együműködő képviselő-testület és jól szervezeen működő közös hivatali apparátus.

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
A falu templomának felszentelése.

- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke?
Elsősorban azokkal a lakosokkal van közvetlen kapcsolatom, akik segítségért fordulnak 

hozzám. Akiknek nincs gondja, azokat ritkán látom, ebből már adódo rossz emlékem. 
Legrosszabb emlékeim abból fakadnak, hogy mindenért felelős vagyok, ami a település életét 
érinti, ezért ha áramszünet van, ha nincs közvilágítás, ha esik az eső, és járhatatlanok a 
öldutak, ha a szárazság mia porzik, mindig én vagyok a felelős.  

Puskás Béla Csaba 
Tiszajenő polgármestere
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- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a 
munkában?

A település lakossága és a családom.

- Tervezi-e a szolgálat folytatását?
Igen 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Az emberekért tenni és dolgozni kell, hogy fejlődjön ez a 

falu. Szeretném, ha a vidék megmaradna élhető vidéknek. Az 
embereknek fennmaradna a hivatal, mert szükségük van a 
személyes ügyintézésre, segítségre.
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Tiszakürt neve szóösszetétel: a Tisza előtag a folyó menti településre utal, a Kürt utótag a Kürt törzsbeliek 
települése, az egyik honfoglaló törzs nevéből eredeztethető. A község írásos emlékek szerinti első említése az 
1075-ben keletkeze garamszentbenedeki  apátság adománylevelében, II. András királyunk adományaként 
szerepel. A Tige család volt az, aki először Tiszakürtön egy kisebb vadászkastélyt építe, majd ohonául is e 
községet választoa. A református templom a Tisza magas partjának szélén épült, valószínűsíthetően vala- 
mikor még a török idők elői időben. 
A templom alai erdős, mocsaras kb. 27 ha területű (17 ha), birtok megszerzése után, a világot járt Bolzák 
ebbe főúri kertet álmodtak, s megveteék a mai Arborétum alapjait, mely azóta a Tiszazug egyik legneveze- 
tesebb idegenforgalmi látványossága. A középkorban  a paraszti gazdálkodás melle a közös legelőkön 
jelentős volt a szarvasmarha, juh és a lótenyésztés. 1862-ben a legelők tagosítása után az állaenyésztés 
jelentősen visszaesik, a homokos területeken szőlő- és gyümölcstermesztésre nagyszámú külterületi lakos- 
ság települ. A szőlő- és gyümölcstermesztés a XX. század elején jelentősen fejlődik. Erre alapozva gyü- 
mölcsfeldolgozó üzem és állami borpince épül Tiszakürtön.
Közigazgatásilag is jelentős hely. 1872-ben nagyközségi rangot kap, és Jász-Nagykun-Szolnok vármegye 
Tiszai alsó járásába osztják be. Népessége a XIX. század második felében jelentősen növekszik, a lakosság 
jelentős része külterületen él. 1949-ben legsűrűbben lako külterületi részét a Kisasszonyszőlőt tanyaköz- 
poná nyilvánítják, majd ebből 1951. január 1-jén Cserkeszőlő néven önálló település alakul ki. 

Forrás: internet

TISZAKÜRT
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„Visszavezetni az embereket a szeretet, a hit és az egymás iránti tisztelet világába.”

Dr. Kiss Györgyné Molnár Julianna 2014 óta első ciklusát tölti Tiszakürt polgár- 
mesterként. 1952-ben itt született, így tősgyökeres tiszakürti. Mindig szeretett volna 
minél többet tenni szülőfalujáért és az itt élő emberekért. 1994-től önkormányzati 
képviselőként a község szépítéséért, fejlődéséért dolgozott 20 éven keresztül, és ezt a 
nem mindig hálás és nem mindig könnyű feladatot szerette volna folytatni polgár- 
mesterként is. Társadalmi megbízatású polgármester jelöltként indult a választá- 
sokon, hogy minél kevesebb anyagi terhet jelentsen az amúgy is hátrányos helyzetű 
településnek. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?   

Elsősorban megfelelni a lakosságnak, főleg azoknak, akik más jelölteteket támogaak. A 
legfontosabb feladatokat a gazdasági programom is tartalmazza: községháza felújítása, külö- 
nös tekinteel a tetőszerkezetre, napelemek, egészségház felújítása, óvoda felújítása, ameny- 
nyiben szükséges a bölcsődei ellátás biztosítása, községi konyha teljes felújítása, csatorna és 
szennyvíztisztító rendszer kiépítése, belterületi utak stabilizálása, ravatalozó felújítása, 
térfigyelő kamerarendszer kiépítése, turizmus fejlesztése.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani a kitűzö célokból, elképzeléseiből?
A legfontosabb feladatokat – a csatorna és szennyvíztisztító, valamint egy új ravatalozó 

felépítésének kivételével – többnyire sikerült megvalósítani. Beruházások közül megvalósult 
a községi konyha felújítása, Egészségház felújítása, új fogorvosi rendelővel és fogorvosi 
székkel, napelemekkel, községháza energetikai felújítása, tetőszerkezet teljes felújítása nap- 
elemekkel, megtörtént a belterületi öldes utak stabilizálása (5 utca), a temető belső útjainak 
stabilizálása, lakossági összefogással építeünk egy buszmegállót és egy buszvárót, anyagi 
lehetőségeinkhez képest rendbe teük a ravatalozót. Folyamatban van az óvoda felújítása 
bölcsődei szolgáltatás kibővítésével, térfigyelő kamerarendszer kiépítése, főterünk felújítása 
parkoló kialakításával és kandeláberek elhelyezésével, tárgyalásokat folytatunk szociális 
ohon létesítése ügyében.    

- Hogyan látja ma települését, milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt 
venni?  

Úgy érzem, a választókkal, a település lakosságával jó a kapcsolatom, de mint minden 
településen természetesen nekem is vannak elégedetlen választóim, akik sokszor gátolják a 
munkámat.

- A településvezetés, maga a feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, 
milyen háérapparátus állt Ön mögö? 

Sajnos sem a testület, sem az apparátus nem mindig volt segítőkész, természetesen vannak 
kivételek, akiknek sokat köszönhetek.

Dr. Kiss Györgyné
polgármestereTiszakürt 
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- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata? 
A „Start munkaprogram” beindítása 2015 évben. Abban az 

időben jelentős számú munkanélkülinek biztosíto rendsze- 
res jövedelmet, és frissen termelt alapanyagokkal láthauk el 
a községi konyhát. 

- Mi volt eddigi munkája legjobb, legrosszabb emléke? 
Legjobb emlékem talán azok a rendezvények (falunapok, 

idősek napja, falukarácsony), ahol a lakosság nagy számban 
ve részt, és látszo az arcokon a megelégedeség. Nagyon 
sok rossz emlékem van, hiszen a mai világban a tiszteletadás 
már csak elvétve létezik, különösen igaz ez a polgármeste- 
rekre, hiszen őket mindenért el lehet marasztalni. Nagyon fáj, 
amikor olyanok támadnak, akiken a legtöbbet segíteem. A 
legrosszabb emlékem mégis az volt, amikor két alkalommal 
két díszpolgárunktól kelle végső búcsút venni.

- Van-e emlékezetes történetet, amit ki lehet ragadni az 
elmúlt évekből? 

2015 áprilisában egy megható közös rendezvény a Honvé- 
delmi Minisztériummal, Kisléghy Nagy Lehel volt koronaőr 

ezredes halálának 80. évfordulója alkalmából. A koronaőr 
ezredes gróf Bolza Alice férje a tiszakürti katolikus temető- 
ben nyugszik. Az ünnepség alkalmával a Szent korona má- 
solatát is magával hozta a Honvédelmi Minisztérium.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára a 
munkában?  

A családom és a barátaim.

- Tervezi-e a szolgálat folytatását?  
Nem szeretném folytatni. A továbbiakban szeretném a 

nyugdíjas éveimet pihenéssel tölteni, és mellee a szőlőmben 
tevékenykedni, ameddig az egészségem engedi.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?  
Településünkön egy hagyomány megőrző fejlődés, amely 

nem változtatja meg gyökeresen a település képét. Jobb kö- 
rülményeket biztosítani a lakosság számára, támogatni a 
jövőben is a szociálisan rászorulókat, és nem utolsó sorban 
visszavezetni az embereket a szeretet, a hit és az egymás 
iránti tisztelet világába.
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Tiszapüspöki és környéke a honfoglalás óta lako terület. A település nevét 1009-ben említi először oklevél 
az egri püspökség létrehozásakor, majd IV. Béla 1261-ben kelt oklevele megerősíti az egri püspököt 
''Pyspuky'' birtoklásában. A XVI. század közepétől virágzó település, 1622-től anyakönyvet vezetnek. 1700-
ban pusztaként tartják nyilván Tiszapüspökit. 1718 és 1840 közö a Jászságból, Egerből, Kerecsendről, sőt 
még Galíciából is telepednek le Tiszapüspökiben. Az 1848-49-es szabadságharc idején 40 nemzetőrt állíto ki 
a község. Az I. világháborúban 72, a II. világháborúban pedig 48 tiszapüspöki férfi halt hősi halált a 
csatatereken. Az 1848-49-es szabadságharc és az I. és II. világháború hősi haloainak állítanak méltó emléket 
a 2000-ben felújíto emlékművek. 
Tiszapüspöki a Tisza bal partján fekvő település, a folyótól másfél kilométerre. A lakónépesség száma stabi- 
litást mutat, azonban egyre jobban elöregedik a község. Az intézményes közoktatás kezdete nem ismert, de 
1725-től már tanítoak. A kultúra, a társas élet színtere elsősorban a tágas művelődési ház, ahol a roma és 
magyar néptánc-oktatás melle drámaszakkör, népdalkör és zeneoktatás is működik. A könyvtár16 ezer 
kötetet számlál, ami a helytörténeti gyűjteménnyel együ a plébánia épületében kapo helyet. Tiszapüspöki 
létrejöétől kezdve egyházas hely. A ma is álló műemlék jellegű barokk katolikus templom alapkövét 1765-
ben teék le, és 1769-ben fejezték be az építést. A templom belsejében barokk szószék és klasszicista padok 
találhatók. A község másik műemlék jellegű épülete az 1764-ben barokk stílusban épült római katolikus 
plébánia. 2003-ban felújításra került a templom tetőszerkezete.

Forrás: internet

TISZAPÜSPÖKI
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„Ne csak beszéljünk arról, mit kellene tenni, tegyük is azt, amiről beszélünk!”

2014 óta áll Tiszapüspöki élén Bander József polgármester. 1964-ben született Tö- 
rökszentmiklóson.
Hogy mi indította el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja a 
szolgálatot, azt mondja, egyszerű a válasz: húsz év közéleti tevékenység Tiszapüs- 
pökiben.

-Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Legnagyobb kihívás a közszférában tapasztalható szakember hiányból eredő feladatok 
ellátása, a költségvetési forráshiány előteremtése. A munkalehetőség hiánya mia kialakult 
elvándorlás megállítása, valamint az elöregedésből adódó elhagyo ingatlanok okozta prob- 
lémák kezelése, kiemelt feladatként állt elő a még megmaradt lakosság helyben tartása érde- 
kében. Jelentős anyagi erőforrás hiányában kizárólag pályázati lehetőségekre támaszkod- 
haam, ezért minden lehetséges területen törekedtem a helyi feladatok megoldására kiírt 
projektekben részt venni.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Sikerként értékelem, hogy a különböző Széchenyi 2020 pályázatokon a település eredmé- 

nyesen szerepelt önkormányzati, valamint vállalkozási szinten az elnyert lehetőség a térség- 
ben az egyik legmagasabb, mintegy 3 milliárd forint. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

A közélet fellendítése érdekében nagy hangsúlyt kelle fektetni a meglévő közösségek 
fenntarthatóságának biztosítására. Rendezvényeik, összejöveteleik támogatásán keresztül 
valamennyi korosztályban működik olyan csoport, melyeknek köszönhetően szinte a lakos- 
ság teljes létszáma bevonható a közéletbe. A nehézséget leginkább az okozza, hogy az önálló 
egységként működő kisebb-nagyobb csoportok egységgé történő összerendezését el tudjam 
érni. A települési rendezvények – falunap, gyermeknap, idősek napja, intézmények kará- 
csonya – is hivatoak szolgálni ezt az elképzelést. A településen működő Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat együműködése az önkormányzaal, civil szervezetekkel kiemelt fontosság- 
gal bír. Elsősorban a sport, hagyományőrzés területén látjuk azt a lehetőséget, ahol az érin- 
teek bevonhatóak az aktív közéletbe. A település elő álló közösséget érintő problémák, 
feladatok megoldása érdekében rendszeres lakossági megbeszélést tartunk, bevonva az érin- 
teek legszélesebb körét. Az információáramlás szűkös lehetőségének javítása érdekében 
rendszeres utcabizalmi megbeszélést tartunk, ahol emberközelben hangozhatnak el a lakos- 
ság észrevételei, igényei. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. Milyen csapat, milyen 
háérapparátus állt Ön mögö?

Polgármesteri munkám segítését a meglévő valamennyi területet érintő szakemberek ren-  

Bander József
Tiszapüspöki polgármestere
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delkezésre állása melle a civil szervezetek összefogása biz- 
tosítja. Különösen a 2003-ban alakult Tiszapüspökiért Kör 
Egyesület, melynek alapító tagja, elnöke voltam. 

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
A 2003 óta tartó aktív közéleti tevékenység minden napja 

tartogat valamilyen emlékezetes eseményt. Többek közö a 
46 milliárd forintból megvalósult gabona feldolgozó átadását, 
amelytől 50 év után ismételten gazdasági potenciálként re- 
mélhetjük költségvetési lehetőségeink pozitív elmozdulását. 
Többszörösen hátrányos településünk felkerült a térképre. 

- Mi volt eddigi munkája legjobb emléke?
A beado pályázatokról érkeze sorozatos eredményes 

értesítések.

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke?
A településen megvalósult nagy beruházás adózásból 

eredő azonnali pozitív hatásainak elhúzódása. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

Megadja a végze munka hitelességét. Minden jelentő- 
sebb döntés elő kikérem a véleményét azoknak a települé- 
sen élő köztiszteletben álló személyeknek, akik más megvilá- 
gítást adhatnak egy-egy eseménynek, gondolatnak. 

- Tervezi-e a munka folytatását? 
Igen. A polgármesteri hatáskör hathatós segítséget bizto- 

sít a közfeladat ellátás kihívásainak megvalósításához, vala- 
mint Tiszapüspöki közössége iránt érze küldetés elérésé- 
hez.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Ne csak beszéljünk arról, mit kellene tenni, tegyük is azt, 

amiről beszélünk!
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Első okleveles említése 1325-ből maradt ránk, Zenthemreh alakban. Közigazgatásilag a 300 fős lakosságú 
Újszentgyörgy is Szentimréhez tartozik, amely szintén Árpád-kori település, de a törökkor elején elpusztult. 
Szentimre a tizenöt éves háborút is átvészeli, sőt a XVI. század végétől reformátussá váló falu – a török-tatár 
hadak és a magyar végvárak későbbi pusztításai ellenére az 1713. évi nagy betelepülésig is fennmarad. Az 
anyakönyvvezetés kezdete az 1739-es esztendő. 1750-től a község gyarapodása felerősödik. Első pecsétjét 
1756-ból ismerjük – a templom, a fa és a hal motívumokkal –, körirata magyar nyelvű: " TI. SZ. IMRE PE: 
1756. " Lakossága az első népszámláláskor 1382 fő volt (köztük 59 nemes). Szentgyörgypusztán 12 személy 
lako. A község temploma 1783-ban épül fel, sajátos tornyát 1800-ra emelik hozzá, addig haranglábat 
használtak. Értékes építészeti emléke még az egykori „Samu-kastély”.
A kunhalmokat is őrző faluban a szántóöldi gazdálkodás melle a XIX. század közepére meghonosodo a 
szőlő- és dohánykultúra. Az ipar fő területét a községi malmok jelenteék. Tiszaszentimre további fejlődését 
alapvetően befolyásolta a Karcagot Tiszaüreddel összekötő vasút 1896-ban történt átadásra, fontos utazási 
és szállítási lehetőséget teremtve. A lakosság a legnagyobb lélekszámot 1949-re érte el, 3949 fővel. A 
katolikusok száma is meghaladta ekkor az ezer főt. Templomukat 1936-ban emelték, Szent Imre tiszteletére. 
A község ma is autentikus névalakja – az 1898. évi 4. tc. alapján – 1901-től használatos. A lakosság száma ma 
mintegy 2500 fő, a település területe pedig 6623 hektár. 

Forrás: internet

TISZASZENTIMRE
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Nagy teekre egyedül nem képes az ember…

2006-ban választotta Tiszaszentimre lakossága a község élére Koczúrné Tóth Ibolyát. 
2006-ban ketten pályáztak a megüresedett polgármesteri tisztségre, amikor kollégái 
és a településen élők közül sokan arra bíztatták, hogy mérettesse meg magát az 
önkormányzati választáson. Születése óta Tiszaszentimrén él, ismerte és ismeri a 
tiszaszentimrei és újszentgyörgyi emberek mindennapi gondjait, sok, a lakóhelyü- 
kért tenni akaró emberrel dolgozott és dolgozik együtt 2006 óta polgármesterként, 
egy élhető és éltető település kialakításán. Az emberek bizalma és a településért való 
tenni akarás indította el a polgármesterség irányába.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek voltak a 
településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Mielő hozzá kezdheem volna az általam elképzelt tervek megvalósításához, a legfonto- 
sabb feladat az önkormányzat pénzügyi egyensúlyának helyreállítása volt. Az első két év igen 
nehéz volt. Közel 100 millió Ft-os hitel, folyószámlahitel és egyéb fizetési kötelezeséggel 
veem át az önkormányzatot. A megszorító intézkedések, létszámleépítések és a követke- 
zetes gazdálkodásnak köszönhetően az adósságrendezéskor már „alig” 20 millió Ft-ot 
kompenzált az állam.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Több megvalósult, mint amit elterveztem. 2006 óta minden közintézményünket felújítot- 

tuk. Mindkét településen korszerű, a 21. századi követelményeknek megfelelő tárgyi- és esz- 
közellátoságú minden intézményünk (községháza, orvosi rendelők, óvoda, iskola, művelő- 
dési ház). 2014-ben egy 30 férőhelyes iúsági szálláshelyet építeünk. Megvalósult a szenny- 
vízberuházás, önkormányzati útjainkat felújítouk, közel 100%-ban szilárd útburkolat van 
Tiszaszentimrén, Újszentgyörgyön útalap. Parkosítounk mindkét településen. Rendeze 
közintézmények, parkok, utcák, játszóterek, felújíto templomok, faluház, közbiztonság és 
vendégszerető emberek teszik vonzóvá településünket.

Munkahelyeket teremteünk. 25 férőhelyes munkahelyet alakítounk ki Újszent- 
györgyön megváltozo munkaképességű emberek számára. A Start közfoglalkoztatási min- 
taprogram keretében paprikaőrlő üzemet építeünk, mely öt fő számára jelent piaci munka- 
helyet. E program keretében szintén öt fő számára biztosít piaci alapú bért az állaartás és 
növénytermesztés. Jelenleg egy munkahelyteremtő pályázatunk van elbírálás ala, a másik 
kivitelezés elő áll, így további hat fő számára tudunk várhatóan munkahelyet biztosítani. Az 
energetikai korszerűsítések, alternatív energiák felhasználásának köszönhetően (császárfa 
ültetvény) jelentősen csökkenteni tudtuk kiadásainkat. A tudatos és következetes gazdálko- 
dás eredménye, hogy az önkormányzat gazdálkodása stabil, hitelmentes. 

Örömmel tölt el az is, hogy a START közfoglalkoztatási mintaprogram keretében hét év 
ala megvalósult az a tervem is, hogy „önellátóak” vagyunk. A 100 db-os sertésállomány biz- 
tosítja önkormányzati fenntartású konyhánk hús alapanyagát. A közétkeztetésben gyerme- 
keink, az idős lakosság, az 50 férőhelyes idősek ohonának lakói és aki igényli a közétkez- 

Koczúrné
Tóth Ibolya 

Tiszaszentimre
polgármestere
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tetést, egészséges húst fogyaszthat. 1500 db-os tojótyúk állo- 
mány az éves tojásszükségletét fedezi a falunak. Erre épülő 
tésztaüzemünk „házi” készítésű tésztáit szintén a közétkezte- 
tésben, illetve az önkormányzati boltunkon keresztül a ház- 
tartásokban élők fogyasztják el. Egész évben ellátjuk befőel, 
zöldségfélékkel a közétkeztetést. Jelenleg 74 ha-on gazdálko- 
dunk, ebből önkormányzati tulajdonban van 43 ha, a többi 
bérelt öld. Az állatállomány takarmányszükségletét biztosí- 
tani tudjuk, sőt értékesíteni is tudunk. Hat ha-on fűszerpap- 
rika termesztése folyik. Kertészetünk rendelkezik a modern 
kertészeti kisgépekkel, a paprikából előállíto kiváló minő- 
ségű őrlemény egyre szélesebb körben ismert az országban.

Éltünk a Belügyminisztérium által irányíto közfoglal- 
koztatási program lehetőségével, mert 2011-ben az országos 
átlag fele volt a munkanélküliség településünkön, és mi az 
embereken akartunk segíteni ebben az átmeneti időben. 
Munkánkat a Belügyminisztérium 4. alkalommal, 2012-ben, 
2013-ban, 2016-ban és 2018-ban Miniszteri Elismerő Oklevél- 
lel ismerte el.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Fontosak a beruházások, fejlesztések, de sokkal fontosabb 
a településen élő emberek életminősége. Lehetnek gyönyö- 
rűen felújíto intézmények, létesítmények, de üresek, ha 
„nincs benne élet”, közösségek, melyek összetartanak, együ 
dolgoznak a település fejlődéséért, fennmaradásáért, értéke- 
ink, hagyományaink megóvásáért, átörökítéséért a jövő 
nemzedék számára. Tiszaszentimrén és Újszentgyörgyön a 
lakosság több mint 30%-a tagja a négy civil szervezet egyiké- 
nek és a négy alapítvány valamelyikének. 

Az emberek azonosulnak az önkormányzat céljaival, 
gondjaival, mert napi kapcsolat van közöünk. Rendszeresen 
tájékoztatjuk a Facebookon, a negyedévente megjelenő 
Szent-Imre újságon keresztül a lakosságot örömeinkről, 
problémáinkról. Hozzám bármikor be lehet jönni a hivatali 
időben, meg lehet állítani az utcán, mert szoktam mondani: „a 
falu a munkahelyem”. Úgy gondolom, hogy fontos az, hogy 
az emberek érezzék, nincsenek egyedül problémáikkal, ha 
gondjuk van, számíthatnak ránk, rám, és ez fordítva is igaz. 
Egy nagyon aktív, 83 éves nyugdíjas mondta egyszer, ami 
azóta szállóigévé vált: „Szólj, ha segíteni kell, jövünk.”

Ismerek mindenkit, és engem is ismer mindenki, ez egy 

kistelepülésen felbecsülhetetlen érték, mert az élete alapján 
lesz hiteles az ember. Településünk az Idősbarát Önkormány- 
zat és Civilbarát Önkormányzat elismeréssel rendelkezik. 
Költségvetésünk terhére éves szinten 2 millió Ft-tal támogat- 
juk az egyesületek, alapítványok működését. A civil szerve- 
zetek nélkülünk nehezebben, mi nélkülük nem tudnánk 
boldogulni.

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
állt Ön mögö?

Szerencsés helyzetben vagyok, mert az elképzeléseimet 
támogató, velem együ gondolkodó képviselő-testület segíti 
munkámat. 2006 óta a jelenlegi hét képviselőből hatan együ 
indultunk, és azóta is együ dolgozunk, egy képviselőtár- 
sammal pedig 2010 óta. Mi valamennyien a „Szentimréért 
párt” tagjai vagyunk, politikai nézeteinktől üggetlenül. 

Felkészült, elhivato szakmai csapat segíti munkámat a 
hivatalban és az önkormányzat által fenntarto intézmé- 
nyekben egyaránt. Valamennyi kollégám és munkatársam, 
aki vezető beosztásban dolgozik, tiszaszentimrei, hiszem, 
hogy a munkához való hozzáállásukban ez is szerepet játszik.

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Ez nehéz kérdés, mert a sok nehézség melle nagyon sok 

szép emlékezetes pillanata is van ennek a munkának. Jó látni 
a megújuló középületeket, a rendeze utcákat, virágos par- 
kokat, örömmel tölt el, hogy munkámmal én is hozzájárul- 
tam ehhez. Sohasem az elismerésért dolgoztam és dolgozok, 
szeretek csendben és jól dolgozni. 2013-ban Tiszaszentimre 
Községért Díjat adományozta részemre Tiszaszentimre Köz- 
ségi Önkormányzat Képviselő-testülete a község fejlődése 
érdekében végze tevékenységem elismeréseként.

Munkámat nemcsak a településen élők veék észre. 2014-
ben Magyarország Vidékfejlesztési Minisztere tevékenysé- 
gem elismeréseként Miniszteri Elismerő Oklevelet adomá- 
nyozo. 2016-ban az Év Tisza-tavi Polgármestere címet kap- 
tam. 2017-ben a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Polgárőr 
Szövetség a Polgárőrség Kiemelkedő Támogatója Elismerő 
Oklevéllel ismerte el a Tiszaszentimrei Polgárőr Egyesület 
újjászervezéséért, támogatásáért végze munkám. Termé- 
szetesen örültem az elismeréseknek, de furcsa volt hallani, 
hogy az én munkám éltetik, mert jobban szeretek én dicsérni 
másokat. Örültem, de igazán boldoggá az tesz, ha valakin se- 
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- Tervezi-e a munka folytatását? 
Alig egy év van a választásokig, és jelenleg két pályáza- 

tunk elbírálás ala áll, öt projektnek a közbeszerzése folyik. 
Konzorcium vezetője vagyok a Tisza-tavi templomok útján 
II. - kulturális turisztikai desztináció című projektnek, mely- 
nek keretében a Tisza-tavi térségben jelentős kulturális és 
örökségi helyszínek turisztikai fejlesztése valósul meg 7 
település 11 helyszínén, 11 konzorciumi tag összefogásával. 
Tehát nagyon sok tennivaló van még. Ha a választók is úgy 
gondolják, szeretném végig vinni ezeket az általam elképzelt 
fejlesztéseket, beruházásokat. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Fontos, hogy a település vezetőjének legyen hosszú- és 

rövidtávú elképzelése a falu fejlesztésére, de ezek megvalósí- 
tásához már csapatmunkára van szükség. Olyan jól szer- 
veze, motivált csapatra, melyben a végső cél eléréséhez a 
maga területén mindenki tudása, képessége legjavát adva 
dolgozik együ. 

Tiszaszentimrén és Újszentgyörgyön kiváló szakmai team 
és nagyon sok, a településért tenni akaró ember tud együ 
dolgozni a közös célért: a településért. Vallom, hogy nagy tet- 
tekre egyedül nem képes az ember.

gíteni tudok, ezért a legemlékezetesebb pillanatok azok, ami- 
kor munkahelyteremtő beruházást valósítunk meg, mert 
ezek a családok megélhetését, boldogulását segítik.

- Mi volt eddigi munkája legjobb és legrosszabb emléke?
A legjobb emlékem a legnagyobb projekt, a 1,5 milliárdos 

szennyvíz beruházás megvalósítása. Minden nehézség elle- 
nére határidőre elkészült, és egy azóta is jól működő rend- 
szert sikerült megépíteni. 

A legrosszabb emlékem, ha nem tudok segíteni annak, aki 
a bajban tőlem vár segítséget, vagy munkaviszony megszün- 
tetését kell aláírni. Ezt nem tudom megszokni. Fájó szívvel 
emlékszem arra, amikor a megszigorító intézkedések mia 
2012-ben a munkaviszony megszüntetését kelle aláírnom 
öt dolgozónak.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában? 

Bármilyen területen dolgozik valaki, felelősségteljes mun- 
kát csak akkor tud végezni, ha stabil családi háere van. Ah- 
hoz, hogy hivatásomnak maximálisan meg tudjak felelni, 
kezdeől fogva támogat a családom, tőlük kapom az erőt 
ehhez a szép, de igen nehéz munkához.
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Tiszaszőlős a Tisza bal partján, Jász-Nagykun-Szolnok megye északkeleti részén, a történelmi Nagykunság 
és az egykori Heves megye határán fekszik. Árpád-kori település. Nevét 1256-ban említee először oklevél 
Zeuleus néven. A falu területén talált régészeti leletek alapján megállapítoák, hogy már az őskorban is éltek 
i emberek. Ezt támasztja alá a híres rézkori lelet, melyet 1839-ben a Nagyaszó mellei partoldal leomlá- 
sakor, valamint az azt követő árvíz idején került felszínre. Ez a „Tiszaszőlősi kincs” néven vált ismeré. 
1300-as évek elején már egyházas hely volt. 1332-1337-ben neve szerepelt a pápai tizedjegyzékben is, mint a 
kemeji főesperesség plébániája. A 14. században a Tomaj nemzetséghez tartozó Abádi család birtoka volt. 
1368-ban Nagy Lajos király hun Mózesnek is ado i részbirtokot. A később Nagykincsei Orbán győri 
püspök és testvére birtoka volt, de a Derzsi, Szoklyói Szabó, Bessenyei és Szőlősi családok és a 17. századtól a 
Székely család is birtokosok voltak i.
1968-ban a településnek 2200 fő a lakossága. Csökkent a születések száma, s egy bizonyos fokú elvándorlás 
volt tapasztalható a faluban. Magas az ingázók aránya, az iparban foglalkoztatoak elsősorban a fővárosban 
találtak munkahelyet. 
1971-ben az állandó lakosok száma 2203 fő. A községben ekkor 18 km beépíte útszakasz volt, ebből kiépíte 
makadámút 6 km. A környéken elsőként, 1972. december 22-én megalakult a Vízmű Társulat, és 1975-re 
megvalósult a község vezetékes ivóvízellátása. 

Forrás: internet
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„Ha egy polgármester szereti a munkáját, akkor jó polgármester lesz. Ha szereti a 
település lakóit, akkor jobb polgármester lesz. Ha pedig egyesíti önmagában a 
munkájának és választóinak szeretetét, akkor tökéletesre törekvő polgármester lesz.”

15 éve vezeti polgármesterként Tiszaszőlős települést Kerekes András, aki 1960-ban 
született Szolnokon. A 2003. április 27-én megtartott időközi választás után lett pol- 
gármester. Tiszaszőlős egy nagyon régi település, az írásos emlékek már 1256-ban 
Zeuleus néven önálló településként említik. Önállóságát az 1970-es években elve- 
szítette, mivel Tiszafüredhez csatolták csupán azért, hogy Tiszafüred városi rangot 
kaphasson. A környező településekhez viszonyítva talán itt volt a legrosszabb hely- 
zet. És ekkor jött volna a kegyelemdöfés: Tiszafüred város a település határába terve- 
zett egy regionális hulladéklerakó telepet a lakosság megkérdezése és beleegyezése 
nélkül. Ide, a falu határától 1 km-re hordták volna 150000 ember szemetét 25 éven át. 
Ez indította el azt a folyamatot, ami a leváláshoz vezetett. Volt jó néhány ember, akik 
úgy gondolták, hogy nem szeretnének egy 9 méter magas szeméttelep szomszédsá- 
gában élni. Itt építkeztek, itt alapítottak családot, itt teremtettek egzisztenciát.
Ezekhez az emberekhez tartozott ő is – mondja. Elindult egy folyamat, helyi népsza- 
vazást kezdeményeztek, megalakult a leválást előkészítő bizottság, melynek elnöke 
lett. 2000. június 18-án volt a helyi népszavazás, melyen az urnához járuló lakosság 
96 %-a a leválás mellett voksolt. A település az önállóságát a 2002. október 20-án 
megtartott önkormányzati választás után kapta vissza. Az első megmérettetésen 
nem őt választották meg polgármesternek, de bekerült a képviselő-testületbe. Az 
újonnan megválasztott polgármester egy hónap múlva lemondott, így időközi 
választást kellett tartani.
A 2013. április 27-én megtartott választáson meggyőző fölénnyel már őt választották 
polgármesternek.

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

A megválasztásom után a szó szoros értelmében egy romokban heverő település irányítá- 
sát veem át. Alig voltak járható utak, az önkormányzati épületek teljesen lepusztultak, 
semmilyen fejlesztés nem történt a 25 év ala. A szociális ellátás abban merült ki, hogy 15-20 
idős embernek kihordták az ebédet, amit az árokparton raktak le, mert olyan rossz állapotban 
volt a szociális intézmény. A többiek sem voltak jobbak, omladozo a vakolat, nem volt a köz- 
igazgatásban jártas szakember, nem volt informatikai rendszer, a high-tech korában az iroda 
felszereltsége egy fekete, tárcsás telefon és egy Robotron írógép volt. A hivatal épülete 
beázo, az irodámban volt egy lavór és egy vödör, abba csöpögö a víz, ha ese az eső. Így 
kezdtem a polgármesterségem. Ebből a romhalmazból kelle egy működő és életképes tele- 
pülést létrehozni. Elsődleges feladat az volt, hogy megfelelő szakembereket kelle találni az 
önkormányzati, hivatali feladatok ellátására. Tanulni kelle mindenkinek a „szakmát”, a 
képviselő-testületnek és jómagamnak is.

Kerekes András
Tiszaszőlős polgármestere
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- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Tizenöt év elteltével bátran mondhatom, hogy amit ígér- 

tem a választóknak, az 95 %-ban megvalósult, sőt vannak 
olyan területek, ahol túl is teljesíteünk. Jelenleg a települé- 
sen a portalaníto utak aránya 87 %-os, az összes középületet 
újjáépíteük, felújítouk. Az intézményeinkben napelemek 
szolgáltatják a villamos energiát, a szociális intézményt telje- 
sen felújítouk, és biokazánnal fűtjük. Van saját orvosi és 
fogorvosi rendelőnk, védőnői szolgálatunk, nyolcosztályos 
iskolánk, tornatermünk, háromcsoportos óvodánk, könyvtá- 
runk és iúsági házunk, tájházunk, sportpályánk, műüves 
kispályánk, kishajó kikötőnk. Elmondhatom, hogy minden 
olyan alapvető intézménnyel rendelkezünk, ami egy élhető 
településen szükséges.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

A kérdés első felét a választók tudnák megválaszolni, 
viszont az elmúlt 15 évben 2-3 napot kivéve nem voltam távol 
a falutól. Mindennap kora reggel körbejárom a falut, ellenőr- 
zöm az elvégze és aktuális feladatokat, kijelölöm a soron 
következőket. Nincs külön fogadóórám, az irodámban vagy 
akár az úton is meghallgatom az emberek problémáit, és ha 
tudok, azonnal válaszolok, vagy tájékozódok, és lehetőség 
szerint igyekszem orvosolni a problémát. A településen jól 
működő kisközösségek vannak: sportegyesület, polgárőrség, 
hagyományőrző egyesület, horgászegyesület, görög és roma 
nemzetiségi önkormányzat, nyugdíjas klub. Tagja vagyok a 
sportegyesület elnökségének, de ellátogatok a többi szerve- 
zetbe is, ha meghívnak. Az önkormányzat minden civil szer- 
vezetet anyagilag is támogat.

- A településvezetői feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?
-  A településen mindenki ismer mindenkit, így egy-egy fel- 
adatra nem nehéz alkalmas embert találni. Jól mozgósíthatók 
a munkahelyek kollektívái és a civil szervezetek. A település 
legnagyobb szervezést igénylő rendezvénye a falunap. Lebo- 
nyolítása nagy körültekintést követel. Az elmúlt másfél évti- 
zed ala kialakultak azok a szokások, amelyek lehetővé te- 
szik, hogy nincs szükség minden évben a lebonyolításban 
résztvevő csapatok újra szervezésére. I mindenki tudja a 

saját feladatát és végzi a dolgát. Így az egész település egy 
nagy csapat.

- Mi volt eddigi munkája legemlékezetesebb pillanata?
Tiszaszőlős a leválást követően nem tudo megegyezni 

Tiszaüreddel a vagyonmegosztást illetően, ezért peres eljá- 
rást indítounk a város ellen. 2014. február 27-én, 12 évi pe- 
reskedés után a Debreceni Ítélőtábla kihirdee az ítéletet, 
mely szerint kötelezte Tiszaüredet 442 millió forint megfize- 
tésére az elmaradt fejlesztések mia.

Ez számomra azért emlékezetes, mert szinte senki sem bí- 
zo abban, hogy azt a pert megnyerjük, ami elindítoa Tisza- 
szőlős dinamikus fejlődését. 

Még a polgármesterség legelején történt, hogy önkor- 
mányzatunk pályázo és nyert a szociális intézet felújítására. 
Ebben kapo helyet az idősek nappali ellátása és az idősek 
étkeztetése, a házi gondozás, a családsegítés és a gyermekjó- 
léti szolgálat. Közmeghallgatáson elmondtam, hogy mennyi 
pénzt nyertünk, és mire fordítjuk. I megemlíteem, hogy 
egy tálalókonyhát fogunk kialakítani, ami az idős rászorulók 
részére biztosítja a napi meleg étkezést. Ekkor felállt egy 
„legszebb korban lévő” hölgy, és azt mondta: minek költünk 
olyan sok pénzt az idősek ellátására, főzzön ohon mindenki 
magának. Ma ez a hölgy is i étkezik, és igénybe veszi az 
intézmény szolgáltatásait. Igaz, azóta 15 év telt el, és már ő is 
idősnek számít. 

- Mi volt eddigi munkája legjobb emléke?
Szép emlékeim közé tartozik, hogy 2012. október 18-án 

Magyarország Vidékfejlesztési Miniszterétől az 1956-os For- 
radalom és Szabadságharc Emléknapja alkalmából kiemelke- 
dő tevékenységem elismeréseként a Magyar Vidékért Díjat 
kaptam. Ezt a díjat évente országosan 3 fő kaphatja meg. 
2013. évben az Év Tisza-tavi Polgármestere címet kaptam. 
Mind a két elismerés jól ese, nagy megtiszteltetés számom- 
ra, hogy méltónak tartoák munkámat, személyemet a 
kitüntetésre.

- Mi volt eddigi munkája legrosszabb emléke? 
Rossz emlékeim nincsenek, mert „csak a szépre emlé- 

kezünk”.

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?
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éleeret biztosítsunk az i élő emberek számára.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Ha egy polgármester szereti a munkáját, akkor jó polgár- 

mester lesz. Ha szereti a település lakóit, akkor jobb polgár- 
mester lesz. Ha pedig egyesíti önmagában a munkájának és 
választóinak szeretetét, akkor tökéletes polgármester.

De nincs tökéletes ember, ahogy polgármester sem, 
viszont törekedni kell erre… 

Számomra a családom jelenti a hátországot. Különösen a 
feleségem, aki biztonságot, megértést ad egy-egy mozgalma- 
sabb nap után, amit ezúton is nagyon köszönök neki. Nélküle 
nem tudnám ezt a feladatot ellátni, mivel mindenkinek szük- 
sége van támogatásra a munkájához.

- Tervezi-e a munka folytatását?
Amennyiben egészségem engedi, és a választók is így 

akarják, szeretném folytatni. Nekem ez az életem, az embe- 
rekkel való törődés, a település fejlődése, hogy minél jobb 
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TISZATENYŐ

A település környékén megtalálták mind a körösi, mind a hatvani kultúra nyomait, így a vidék már az ősidők- 
től kezdve bizonyítoan lako. A falu a török időkben, majd a Rákóczi-féle szabadságharcban is elnéptele- 
nede. 1203-tól kezdve a császári zsoldban álló rácok a vidéket több alkalommal is végigdúlták. Újranépe- 
sedése az 1720-as években lendült fel, amikor is a közeli Törökszentmiklósról érkeztek az első lakók, az akkor 
már az Almásyak tulajdonában lévő területre. Tenyő fejlődésének a XIX. század közepén megindult 
nagyarányú vasútépítés ado lendületet. A Szolnok-Arad vasút 1858-ban, 1885-ben pedig a Szolnok-Szentes 
vonal készült el. A tenyői uradalmat két keskeny nyomtávú vasút kapcsolta be a közlekedésbe.
Tiszatenyő gazdaságában kezdeől fogva a mezőgazdaság játszoa a főszerepet. A lakosság döntő többsége 
a öldből élt. A településen az ipart hosszú ideig csak az uradalmi majorok mesterei jelenteék. 1950 elő 
mindössze egy artézi kútja volt, a vasútállomáson. Az első iskolát az 1920-as évek végén építeék.
Tenyő 1950. február 15-én le önálló községgé, s ekkor változo meg a neve Pusztatenyőről Tiszatenyőre. A 
település a Nagyatádi-féle öldreform nyomán nyerte el arculatát. 1927 elején már 45, az év végére már közel 
110 ház állt. A település mai határa csak kisebb részét teszi ki a korábbi nagytenyői pusztának. Eredeti 
központja uradalmi major volt, cselédházakkal. Később szórt tanyás falu le, amelynek belső magját 
szabályos tervezésű utcák, házak, telkek alkoák. Tornác nélküli lakóházak, kis gazdasági udvar, apró 
melléképületek jellemzik a portákat.

Forrás: internet
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A munkám során minden nap egy kihívás. 
A kellemetlen, kilátástalan, embert próbáló helyzetekben is az első kell, hogy legyek 
azok megoldása érdekében.

Tiszatenyő a Tiszától keletre, Törökszentmiklós közvetlen szomszédságában, a 
Törökszentmiklós-Martfű összekötő út mentén terül el. 2001-ben, egy időközi vá- 
lasztás alkalmával lett a község első embere Kazinczi István, aki 1961. október 10-én 
született Szolnokon. 

-Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban,
hogy vállalja ezt a szolgálatot, illetve a megméreetést?

Egész életemben Tiszatenyőn éltem, lokálpatrióta vagyok. I éltek, élnek a szüleim, a ro- 
konságom, akik példát mutaak számomra, hogy hogyan kell egy aktív közösség részévé 
válni. Iránymutatást kaptam, hogy ezért a településért tennem és dolgoznom kell. Ennek több 
módját is tanúsítoam az elmúlt években, voltam sportegyesület és más civil szervezet veze- 
tője is. A rendszerváltás után úgy gondoltam, helyi összefogással lehetne jobban is irányítani 
ezt a települést. Korábban egy nem helyi kötődésű vezetője volt a községnek, akit szereek az 
emberek, de nem volt meg az igazi összefogás Tiszatenyőn. Én pedig szereem volna, hogy ez 
a kis falu egy olyan település legyen, amiről beszélnek az emberek, és ami nem egy a 3200 
közül, hanem kiemelkedik a többi sorából. Szereem volna azért dolgozni, hogy az i élők 
megtalálják számításaikat, munkálkodni a közösség által megfogalmazo célokért, és egy 
olyan komfortzónát kialakítani számukra, ahol ohon érzik magukat. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Az elmarado infrastruktúra kialakítása nagyon nagy feladat volt. Az utak, járdák kiépí- 
tése, a község szépítése, csinosítása volt a cél. A település utcáinak 80%-a nem rendelkeze 
aszfaltburkolaal, ezt a hiányt azonban lakossági összefogással rohamléptekben pótoltuk.   
Rendkívül fontosnak éreztem, hogy azok az emberek, akik Tiszatenyőre látogatnak, pozitív 
benyomással legyenek a falu látványát illetően, s azt érezzék, i öröm lakni. A másik megfo- 
galmazo cél a lakosság egészségének megőrzése és fenntartása volt, ennek érdekében egész- 
ségházat és gyógyszertárat hoztunk létre. A kritikus belvízhelyzet tönkretee az általános 
iskolánkat, így a gyerekek megfelelő színvonalú oktatása érdekében egy új épületet 
építeünk. Igyekeztünk minden feltételt megteremteni ahhoz, hogy az emberek szeressenek 
i élni. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Tiszatenyőn minden szükséges infrastruktúra kiépült az elmúlt években. Az elődömnek 

köszönhetően rendelkezünk telefonhálózaal, és a öldgázellátás is megoldódo. Azóta a 
község úthálózatának 90%-a aszfaltozo, elkészült a csatornahálózat, és végrehajtouk az 
ivóvízminőség-javító beruházást is. Teljes mértékben lakossági összefogással, mindenféle 
pályázati támogatás nélkül alakítounk ki egy közparkot, gyönyörű iskolánk van, rendkívül 
színvonalasak a rendezvényeink. Miután a helyi termelő szövetkezet tönkrement, sok ember 

Kazinczi István
Tiszatenyő polgármestere
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maradt munka nélkül. Önkormányzatunk már azóta, vagyis 
16 éve mindent megtesz, hogy lehetősége szerint a legtöbb 
embert munkához juassa. Így nem ért bennünket felké- 
születlenül az országos közfoglalkoztatási program, melynek 
keretében településünkön már az első évben több mint 200 
embert foglalkoztaunk, és próbáltunk visszavezetni a mun- 
ka világába. Olyan sikeresek voltunk, hogy a Belügyminisz- 
térium, valamint a Magyar Önkormányzatok Szövetsége ál- 
tal kiírt közfoglalkoztatási pályázaton az első két évben első 
helyen végeztünk. A létrehozo szarvasmarha telephez szo- 
rosan kapcsolódva építeünk egy tejfeldolgozó üzemet, 
emelle jelentős számú sertést és csirkét neveltünk, de sike- 
resen működö a savanyítóüzemünk is. Fontos szerepünk 
van a közétkeztetésben. Egy 1800 fős település, mint Tisza- 
tenyő jelenleg is egy olyan konyhát üzemeltet, melynek dol- 
gozói 1200 embernek főznek naponta, és 6 településre szállí- 
tanak ételt a környéken. Most zajlik a lezárása a Tiszatenyőt 
Törökszentmiklóssal összekötő kerékpárút megépítésének. 
Azt kell, hogy mondjam, elértük azt – ha a térségben meg- 
hallják, hogy Tiszatenyő –, mindenki felkapja a fejét. Szeret- 
tünk volna kitűnni a többi település közül, ami azt hiszem, 
sikerült. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Öt egymást követő választást nem tudtam volna megnyer- 
ni, ha a lakosok nem értékelnék pozitívan az irányításommal 
folyó munkát. Ennek ellenére természetesen az embernek 
mindig vannak irigyei és ellenségei. Úgy gondolom, hogy 
azok az emberek, akik közel húsz év után sem ismerik el a 
településért végze munkám, más polgármester munkájával 
sem lennének elégedeek. A legkisebbektől a legidősebbe- 
kig, mindenkivel folyamatosan próbálom tartani a kapcsola- 
tot. Többször nyertük már el az Iúságbarát Önkormányzat, 
illetve az Idősbarát Önkormányzat címet is. Jó kapcsolatot 
ápolunk valamennyi választópolgárral és a civil szervezetek- 
kel egyaránt. Jelen pillanatban is a sport, amelle a horgász 
egyesületnek vagyok az elnöke. Emelle elmondhatom azt is, 
hogy kiváló a kapcsolatom minden olyan alapítvánnyal, 
melyet az iskola, az óvoda vagy más szervezetek hoztak létre. 
Rendszeresen meghívást kapok a programjaikra, kikérik a 
véleményem. Az ajtóm bármikor, bárki elő nyitva áll. Az 
önkormányzat munkatársai és én mindent megteszünk an- 

nak érdekében, hogy megoldást találjunk a felmerülő prob- 
lémákra. Szép számmal vannak rendezvényeink is minden 
évben. Február 15-én ünnepeljük a település születésnapját a 
nagykorúak és az újszülöek köszöntésével egybekötve. 
Májusban szervezzük a „Vándorló bográcsok találkozóját”, 
amely mára már országos hírűvé nőe ki magát. A járásban 
található 7 település körforgásszerűen ellátogat egy ado te- 
lepülésre, és mutatja be saját különleges gasztronómiáját, 
kultúráját, hagyományait. Ennek a programnak Tiszatenyő 
az ötletgazdája, ami idén már VIII. alkalommal került meg- 
rendezésre. Egész nyáron zenés estékkel, utcabállal próbá- 
lunk a helyiek kedvében járni, augusztusban pedig az immár 
XXVII. Falunap és Kukoricafesztivál vi színt a helyi közös- 
ségi életbe. A térség egyik legnagyobb rendezvénye ez, mely 
több ezer látogatót vonz a környező településekről is. A lehe- 
tő legszebb módon ünnepeljük minden évben az Idősek 
világnapját, ezt pedig követi az Adventi sokadalom. Decem- 
ber 5-én minden 14 év alai gyermeknek kivisszük a Mikulás 
csomagot, az idén lovas fogaton, 4-6 Mikulás járja olyankor a 
települést, és csal mosolyt apró ajándékkal a csemeték arcára. 
Karácsony elő a nyugdíjasainkat is jelképes adománnyal 
örvendeztetjük meg, ami tartós élelmiszert tartalmaz. Ezen 
túlmenően pedig minden pályázati lehetőséget megraga- 
dunk és kihasználunk a rendezvények megvalósítása, illetve 
a község fejlesztése kapcsán.  

-A településvezető feladat csapatfeladat, csapatmunka. 
Milyen csapat, milyen háérapparátus áll Ön mögö?

Nagyon jó csapatom van. Ha csak a hivatali dolgozókról 
beszélek, ki kell, hogy emeljem: kiváló, példaértékű munkát 
végeznek a köztisztviselőim, annak ellenére, hogy béremelé- 
sükre több mint 10 éve nem volt példa. Önkormányzatunk 
némi anyagi támogatással ösztönzi őket, hogy ne menjenek 
el a versenyszférába. Amit csak lehet, mindent megadok a 
dolgozóimnak, természetesen ezért elvárom a pontos, precíz 
munkát, amit meg is kapok. Szeretek okos vagy nálam is oko- 
sabb emberekkel dolgozni. Nálam ez a titok nyitja, hisz senki 
nem lehet polihisztor, a kevesebb tudást csak hozzáértő em- 
berekkel lehet pótolni Ilyen emberekből áll össze egy igazán 
jó csapat, s összefogásukból egy igazán eredményes csapat- 
munka. 

-Munkája legszebb, legemlékezetesebb pillanata?
Tiszatenyő 1950-ben le önálló település. Ezt a napot – 
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amióta polgármester vagyok – minden évben megünnepel- 
jük február 15-én. Ezen az ünnepségen köszöntjük azokat az 
újszülöeket, akik az azt megelőző évben jöek a világra. A 
csöppségek újszülö bizonyítványt kapnak, és pénzjutalom- 
ban is részesülnek. Ezen az ünnepélyes alkalmon köszöntjük 
azokat a fiatalokat is, akik az előző esztendőben töltöék be a 
18. életévüket. Csodálatos érzés volt számomra, amikor az 
első ilyen rendezvényen átadtuk a hatalmas településtortát, 
amit a jelenlévő gyerekek családjukkal együ csillogó sze- 
mekkel csodáltak. Láam magam elő a település jövőjét, a 
jövő generációját. Akkor elhatároztam és tudtam, hogy 
Tiszatenyő nem fog eltűnni az urbanizáció során a térképről. 

Másik emlékezetes pillanat volt, amikor néhány éve elér- 
keze a karácsonyi ünnepség az iskolában, s egy pici gyer- 
mek – akinek az édesanyja közfoglalkoztatoként több évi 
munkanélküliség után kertészként kapo nálunk munkát - 
odajö hozzám. Elkezdte rángatni a kabátom szélét, majd azt 
mondta nekem: „Polgármester bácsi! Ha nagy leszek, én is 
szeretnék kertész lenni és dolgozni, mint az anyukám.”

- Munkája legrosszabb emléke?
Munkám eddigi legrosszabb részét most élem meg, hiszen 

a közeljövőben rendkívül meghatározó beruházásokat haj- 
tounk volna végre Tiszatenyőn különböző pályázatok ré- 
vén. Sajnos a TOP pályázati rendszer a rengeteg buktatójával 
anyagilag és morálisan is megviseli mind az önkormányzat, 
mind a saját munkámat. A Tisza Takarék csődje mia elvesz- 
te közel 100 millió forint, az alulfinanszírozo kötelező ön- 

kormányzati feladatok, melyeket helyi adóbevételek híján 
nem tudunk kiegészíteni, módfele veszélyes helyzetbe so- 
dorta önkormányzatunkat. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A gyermekem, az unokáim, valamint a szereeim nagyon 
sokat számítanak nekem, ők adna erőt a mindennapi mun- 
kámhoz, örömöt az élethez.  

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Tervezem. Szeretem a munkám. Ehhez értek. Végzesége- 

met tekintve agrármérnök vagyok, továbbá van egy telepü- 
lésüzemeltetési szakmérnök diplomám is, amit kifejezeen a 
polgármesteri munka mia végeztem el. Tudom is csinálni, 
jól is csinálom, el is ismerik. Néha nagyon fárasztó, de ez az 
életem. Öröm számomra minden helyi rendezvény, amin 
részt vehetek. Öröm o lenni az emberekkel, s leülni beszél- 
getni velük, esetleg egy pohár bor melle felidézni az elvég- 
ze munkát, a közös élményeket, valamint tervezni az előt- 
tünk álló feladatokat.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
A munkám során minden nap egy kihívás. A kellemetlen, 

kilátástalan, embert próbáló helyzetekben is az első kell, 
hogy legyek azok megoldása érdekében. Soha nem ismerek 
megoldhatatlan feladatot, mint ahogy nem hagynék ki egy 
pillanatot sem, hogy osztozzam az i élők örömében.
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Tószeg Jász-Nagykun-Szolnok megye középnyugati részén, a megyeszékhely Szolnoktól délre, 9 km-re 
fekszik. A Tiszán kívüli élővize a Gerje-Perje csatorna. A község nevezetessége a Gerje menti üves puszták, 
amely a szomszédos települések üves pusztáival alkot egészet. Már az őskorban is lako volt kedvező 
fekvése mia, mivel árvíz esetén is megmaradtak a lakóházak. A községet először 1368-ban Nagy Lajos király 
ceglédi adománylevele említi, ozegh alakban. Neve két részből összete, előtagja: tó urali, utótagja: szeg 
ugor eredetű. Valószínű magyar eredetű település, kedvező fekvése mia a honfoglalók igen korán meg- 
szállták, és aól kezdve folyamatosan lako. Ezt bizonyítják az oklevelekben szereplő gyakori névelőfor- 
dulások. A 15. században valószínűleg a Wesseni (Vezsenyi) család birtoka, melyet 1466-ban Mátyás király 
Kinizsi Pálnak adományoz. Világi birtokosai a 16. században gyakran cserélődtek. A török kor kezdetétől 
1578-ig Werbőczy-birtok. A török hódoltság ala a budai handzsákhoz tartozik. Ebben az időben püspöki 
mezőváros, amit a reformációra való áérés mia elveszít. A 16. század második felében erősödik a 
reformáció hatása, a két gyülekezet Alvég és Felvég falurészekben különül el. 1700-ban már pecsétje volt a 
településnek, ami sajnos elvesze a 2. világháborúban.
A 18. század elején jelentős számú új betelepülő érkezik a faluba, akik hagyományukat, mesterségüket is 
magukkal hozzák, például a mezőtúriak a fazekasságot. Magyarország történetének jelentős eseményei 
Tószeg történetében is meghatározó szereppel bírnak. Az 1700-as évek eleji Rákóczi-szabadságharc esemé- 
nyei a falu területét is elérték, és az i élők is kiveék részüket a harcokból. Az 1848-49-es forradalom és 
szabadságharc idején 94 nemzetőr állítására kötelezték a települést. Tószeg határában ütköztek meg a csá- 
szári csapatok a Szolnokot védő Damjanich János tábornok vezee sereggel. 1912-ben, a katolikus temető- 
ben honvéd-emlékművet avaak. 1896-ban Kossuth Lajos mellszobrát a fia, Kossuth Ferenc avaa fel a köz- 
ség piacterén. Ez a szobor a negyedik legrégibb Kossuth-szobor Magyarországon, melynek másolata napja- 
inkban az iskola mellei parkban látható. 
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„Tószegért dolgozunk!”

2008. február 10-e óta, egy időközi választást követően lett Tószeg Község első embe- 
re Dr. Gyuricza Miklós, aki 1972. június 9-én született Szolnokon. Megválasztásakor 
nem volt idegen számára a közigazgatás, hiszen 1995-ben diplomázott a Zsámbéki 
Katolikus Tanítóképző Főiskolán, később munka mellett levelező tagozaton igazga- 
tásszervező diplomát szerzett az Államigazgatási Főiskolán 1998-ban. 2003-ban elvé- 
gezte a Miskolci Egyetem Állam- és Jogtudományi Karát, 2017-ben pedig az ELTE 
Jogi Továbbképző Intézetében egészségügyi szakjogász diplomát kapott.

Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja ezt a 
szolgálatot, illetve a megméreetést?

Tulajdonképpen a végzeségeim azok, melyek elindítoak engem a polgármesteri pályán, 
hiszen 1996. augusztus 21-én kezdtem el a közigazgatás területén dolgozni Szolnok Megyei 
Jogú Város Polgármesteri Hivatalában, jogi főmunkatársként egészen 2004-ig. Ebben az év- 
ben megpályáztam Törökszentmiklós aljegyzői székét, melyet el is nyertem. 2008-ban pedig, 
amikor Tószegen időközi polgármesteri választást írtak ki – mert az akkori polgármester 
lemondo tisztségéről –, úgy gondoltam, hogy mindazt a szakmai tudást, tapasztalatot és 
gyakorlatot, amit hosszú évek ala megszereztem, a lakóhelyemen szeretném kamatoztatni. 
Ez volt az oka, hogy elindultam a választáson, amit meg is nyertem, s azóta látom el Tószeg 
Község polgármesteri feladatait. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Elég nehéz gazdasági körülmények közö leem Tószeg Község polgármestere, hiszen 
részben akkor csúcsosodo ki a gazdasági válság Magyarországon, részben pedig általános 
tapasztalat volt azokban az években, hogy a helyi önkormányzatok igen komoly adósságállo- 
mánnyal rendelkeztek. 2008. február 10-én – amikor polgármester leem – Tószeg Község 
Önkormányzatának is mintegy 200 millió forintos adóssága volt, miközben 400-500 millió 
forint lehete az éves költségvetésünk. A legfontosabb feladat az volt, hogy az adósságállo- 
mány csökkentése melle a település működőképességét fenntartsam. A teljes adósságtól 
2013-ban szabadultunk meg, amikor a kormányzat hozo egy olyan döntést, miszerint átvál- 
lalta a helyi önkormányzatok tartozását. A 200 millió forintos hátralékot azonban önkor- 
mányzatunk 2013-ra 86 millió forintra csökkentee.

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Az egyik legfontosabb eredmény az volt, hogy 2008 és 2013 közö Tószeg Község adósság- 

állományát sikerült a felére csökkentenünk. Ez egy nagyon fegyelmeze gazdálkodást igé- 
nyelt. Mindezt úgy kelle megoldani, hogy emelle a közszolgáltatásokat nyújtani tudjuk a 
településen élőknek. Ez sikerült, viszont ez értelemszerűen azzal is jár, hogy ebben az időszak- 
ban látványos fejlesztéseket nem tudtunk végezni, hiszen a működésre kelle elsősorban 
összpontosítanunk. Amikor engem megválasztoak polgármesternek, elmondtam a telepü- 
lésen élőknek, hogy ez egy rendkívül hosszú és nehéz munka lesz. Ennek a munkának az 
eredményei ciklusokon át fognak ívelni, és több ciklusnak el kell telnie ahhoz, hogy az i élők 

Dr. Gyuricza Miklós
polgármestereTószeg 
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A mindennapi munkavégzésben pedig a teljes egészében 
üggetlen képviselő-testület, valamint a hivatali dolgozók 
segítenek nekem. Természetesen vannak személyes érdekek, 
eltérő elképzelések, de én azt gondolom, mindig igyekszünk 
jó döntést hozni egy-egy előterjesztés kapcsán. Kiemelten 
segítjük az önkormányzati intézmények mindennapos mun- 
kavégzését is.

- Munkája legszebb, legemlékezetesebb pillanata?
Az ember számára mindig a siker a legemlékezetesebb. A 

siker azonban igen szubjektív. Akkor, amikor csökkenteük 
az önkormányzat adósságát, azt éreztem, hogy az volt a siker. 
De amikor átadtuk az általános iskola ebédlőjét és udvarát 
érintő beruházást, az is siker volt. Nem tudok különbséget 
tenni, hogy melyik a legszebb pillanat. Azt gondolom, hogy 
egyformán fontos minden egyes feladat, amit a településért 
végzünk. 

Ha az elődömet kérdezné, akkor lenne más emlékezetes 
pillanat is, mert i volt olyan árvíz, hogy bizony egy 
hajszálon múlt, hogy ki kelljen telepíteni a lakosságot. Az én 
időmben szerencsére ezek az árvizek elkerülték Tószeget.

- Munkája legrosszabb emléke?
Vannak nehéz pillanatok és van olyan, amikor az embert 

próba elé állítja az élet munkája során. De azt gondolom, 
hogy eddig még minden olyan feladatot és problémát meg 
tudtunk oldani, amivel a 10 év ala szembesültünk. Azért vál- 
laltam ezt a feladatot, hogy ezekre a változó nagyságú prob- 
lémákra közösen érdemleges megoldást találjunk. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

A családom és a barátaim, akikre abszolút számíthatok 
mindenben. A most 2 éves kisfiam és a nyugodt, békés családi 
körülmények erőt adnak nekem a munkám során. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Természetesen tervezem a polgármesterség folytatását.

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Tószegért dolgozunk. 
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is érezhessék ezeket az eredményeket. Azt gondolom, hogy 
most kezd beérni a gyümölcse annak a 10 éves munkának, 
amit eddig végeztünk, s ezt már a lakosság is érzékeli. Jelen 
pillanatban ugyanis több száz millió forint értékben zajlanak 
fejlesztések a községben, melyeknek egy része már elkészült, 
másik része pedig folyamatban van. A Területi Operatív 
Program keretében most fut az egészségügyi alapellátás fej- 
lesztése, melynek köszönhetően az orvosi rendelőnek helyet 
adó épületünket teljes körűen felújítouk és bővíteük. 
Emelle közlekedésbiztonsági fejlesztés zajlik Tószegen. Ön- 
erőből zajlik egy új ravatalozó építése, s azért önerőből, mert 
a település objektív sajátosságai mia nem voltunk jogosul- 
tak efféle támogatás elnyerésére. Aól üggetlenül, hogy egy 
törvénymódosítás következtében az általános iskolánk álla- 
mi kézbe került, az elmúlt három évben közel 100 millió 
forint értékben hajtounk végre különböző infrastrukturális 
fejlesztést az intézményben, részben pályázati forrásból, 
részben pedig önerőből. Nagy eredménynek számít továbbá, 
hogy elkezdődö a Tószeget Szolnokkal összekötő kerékpár- 
út építése, de a hiányzó csaknem 3 km-es szakasz kiépítésére 
is pályázatot nyertünk, reményeim szerint a jövő évben ez is 
megépül majd.

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Az elmúlt 10 esztendőben nagy hangsúlyt fekteem a tele- 
pülés kulturális életének fellendítésére. Feléleszteem és a 
hagyományokat megőrizve átalakítoam az addig háérbe 
szorult községi rendezvényeket. Olyan szintre sikerült emel- 
ni a falunap színvonalát, hogy ilyenkor népszerű, több napos 
programjaink vannak. Színházi előadásokat szervezünk a 
művelődési házban, adventi időszakban pedig alkalomhoz 
illő rendezvényeket bonyolítunk le. Tószeg egy 4500 lélek- 
számú település, minden emberrel nem tudok kapcsolatot 
tartani. Folyamatosan próbáljuk őket tájékoztatni, ennek 
érdekében helyi újságot tartunk fenn, melyben közöljük a 
települést érintő legfontosabb aktualitásokat. Falugyűléseket 
és közmeghallgatásokat tartunk, illetve fogadónapjaim van- 
nak, amikor közvetlenül megkereshet engem a lakosság.

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?



Vezseny Jász-Nagykun-Szolnok megye délnyugati részén, a Tisza által három oldalról körülölelt területen 
fekszik. A Tisza Vezseny „körül” 12 km-es kerülőt tesz meg. A megyeszékhely, Szolnok kb. 25 km-re, a 
legközelebbi városok, Martfű, illetve Tiszaöldvár kb. 5–5 km-re található. A községet valószínűleg a Vason 
nemzetség fiai alapítoák, íro forrás 1354-ben Wesen alakban említi először. Hatalmas mocsarak, nádasok 
szegélyezték a kiemelkedő, letelepedésre alkalmas magasabb halmokat. A Tisza kanyarulata mia csak 
nyugatról lehete szárazöldön megközelíteni, ami könnyen védhetővé tee a falu népét a betolakodók 
támadásai ellen. Ha a helyzet megkívánta, a környező mocsaras nádasokban jól el tudo rejtőzködni a 
lakosság. Az alacsonyabb fekvésű falurészen bronzkori temetőt találtak. A település déli részéről a Bökönye- 
partról (Kisdebrecen) vaskori kelta női sír származik. Az i talált vérzománc-berakásos, állatfejekkel díszí- 
te bronzöv a kelta művészet kiemelkedő alkotása. A nyugati határrészen, a vezsenyi szőlők felé honfoglalás 
kori lovas sírokat találtak, a Tiszából avar kardot, mamutagyarat, őstulok csontokat szede ki a halász. A régi 
kor embere i dús legelőket, erdőket, vadban gazdag réteket, bőséges halászatot talált. 
A község melle zajlo a Rákóczi-szabadságharc egyik nagy csatája, amikor a Sajó és a Hernád menti hajdú- 
településekről felállíto ezred három századát 1705. április 18-án szétverték a rácok. A település mellei 
tiszai átkelő birtoklásáért a második világháború idején is súlyos harcok dúltak. 
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A 2010-es választások óta a csaknem 600 lélekszámú település, Vezseny polgár- 
mestere Szabó Ferenc. A Jász-Nagykun-Szolnok megyei község első embere 1973-
ban született Szolnokon. Hogy mi indította el a polgármesterség irányába, mi moti- 
válta abban, hogy vállalja a megmérettetést, majd szolgálatot, azt mondja: ez érde- 
kesen alakult.

Egy baráti összejövetelen vetődött fel, hogy Vezsenyen meg kellene változtatni a 
település akkori vezetésének szemléletmódját. Az addigi beváltnak hitt séma nem 
vezetett sikerre, így keresték a megoldást, s arra jöttek rá, hogy ezt ők tudnánk job- 
ban is csinálni. Rá esett a választás, elvállalta. Tenni akart a község fejlődéséért, 
fiatalításáért, vonzóbbá tételéért. Az elhivatottság és a lokálpatriotizmus vezérelte 
és késztette arra, hogy induljon el a választáson. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Nem volt egyszerű. Azelő sosem foglalkoztam politikával. Nem volt tapasztalatom a 
közszféra területén sem. Vállalkozóként dolgoztam és dolgozom most is. Egy teljesen új, az 
addigitól eltérő munkakörbe csöppentem. Jelentős – az előző településvezetés által felhalmo- 
zo – adósságot örököltem, így az első lépés a helyes gazdálkodás megteremtése volt. Olyan 
ötletekkel kelle előrukkolni, ami a megrekedt helyzetből előrevie a községet. Kis település 
lévén sürgős beavatkozásra volt szükség. Megszünteük az iparűzési adót, ugyanakkor a 
gépjárműadóból azóta több millió forintot profitálunk évente. Azt gondolom, hogy saját erő- 
ből sikerült visszahoznunk a települést az ország vérkeringésébe, valamint számos önerőből 
megvalósult beruházást is létrehoztunk a községben. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Szerencsére elmondhatom, hogy számos terv valóra vált az eltelt évek ala. A legelső pro- 

jektem, ami azóta is folyamatosan fennáll, a belterületi utak karbantartása, aszfaltozása volt. 
Már az első ciklus második hetében elkezdtük a felújítási munkálatokat, így Vezseny minden 
utcáján biztonságosan és zökkenőmentesen közlekedhetnek a gépjármű tulajdonosok. Több 
közintézményünk – így például az iskola és az óvoda – épülete is korszerűsödö a TOP-os 
pályázatoknak köszönhetően. Sok év után turisztikai beruházás is érinti településünket, 
melynek keretében – a helyiek és az ide látogató turisták örömére – kilátó és erdei pihenő 
épül, komplex turisztikai szolgáltatásokkal. A fejlesztések sora i még nem ér véget, hiszen a 
tervek közö szerepel a kultúrház korszerűsítése is önerőből.  Ugyanakkor van olyan terület 
is, ahol nem tapasztalható előrelépés, ide sorolnám az ivóvízhálózat fejlesztését. Az ivóvíz 
minőségének javítására vannak ugyan uniós források, de sajnos ez a probléma gyökerén, a 
csövek állapotán nem változtat. Ez még előünk álló feladat, van még mit tenni. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település lakosságával, milyen közösségeket 
sikerült építeni, azok mindennapjaiban részt venni?

Véleményem szerint baráti kapcsolatban vagyok a választópolgárokkal. Egy 600 fős tele- 
pülésen mindenki ismer mindenkit. Természetesen van fogadóórám a Polgármesteri Hiva- 
talban, de a lakossággal napi szintem találkozom és tartom a kapcsolatot. Kimondoan jó 

Szabó Ferenc
Vezseny polgármestere
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közösség él Vezsenyen. Már a polgármesterségem kezdetén, 
2010-ben létrehoztuk az Együ Vezsenyért Egyesületet, ami 
nagy támogatoságot élvez a településen. Az egyesület tagjai 
– fiataloktól az idősekig – tevékenyen kiveszik a részüket a 
feladatokból. Az egyesület szervezésében falunap, családi 
nap, majális, karácsony és szilveszteri program, szemétsze- 
dési akció is megvalósult már. Nélkülük nem lenne ilyen 
kiváló a közösségi élet.

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen csapat, milyen háérapparátus 
áll Ön mögö?

Nálunk nagyon jó hivatal működik. Kis település lévén ki- 
zárólag közös hivatalként tudunk üzemelni és fennmaradni. 
Tiszajenői Közös Önkormányzati Hivatal néven vagyunk be- 
jegyezve, az o dolgozókkal is remek kapcsolatot ápolunk. 
Nálunk, Vezsenyen is működik adó és pénzügyi osztály, van 
aljegyzőnk, akivel évek óta eredményesen dolgozom együ. 
Nem volt célom, hogy lecseréljem a kollektívát, hiszen tud- 
tam, olyan szakemberek, akik tudják, nem a polgármesterért, 
hanem a településért kell, hogy tegyenek, dolgozzanak. Ez be 
is igazolódo, mert egy kitűnő csapaal dolgozom együ, 
akikre bármikor támaszkodhatok. 

- Munkája legszebb pillanata?
Számomra a legemlékezetesebb pillanat, amikor megvá- 

lasztoak polgármesternek, hogy részese lehetek egy olyat 
csapatnak, akik vállalják ezt a szolgálatot, és mernek tenni a 
saját településükért. Amikor a lakosság bizalmat szavazo 
nekem, és alkalmasnak talált erre a nemes feladatra, életem 
egyik legemlékezetesebb pillanata volt.

- Munkája legrosszabb emléke?
Nem emlékszem olyan kudarcokra az elmúlt nyolc eszten- 

dő ala, amit rosszul éltem volna meg. Nincsenek rossz emlé- 
keim. Ha visszatekintek a hátunk mögö hagyo évekre, én 
meg vagyok elégedve a történésekkel. 

- Ha ki kellene ragadni egy emlékezetes történetet, mi 
volna az az elmúlt évekből?

Az első ciklust követően szerveztünk egy „négyév-érté- 
kelő” rendezvényt a faluban, amelyre sok lakos összegyűlt a 
kultúrházban. Ismerteem a jelenlévőkkel az önkormányzat 
tevékenységét, a négy esztendő történéseit, beruházásait, 
fejlesztéseit. Mielő felvázoltam volna a jövőbeli elképzelé- 
seimet, jobbnak láam tartani néhány perc szünetet. A lakos- 
ság meglepődésemre a szünetet követően is óriási létszám- 
ban volt jelen, s érdeklődve figyelték a beszámolómat. Ez 
akkora elismerés volt számomra a lakosság részéről, hogy 
könnyeimmel küszködve folytaam a beszámolót. Akkor 
érezteék velem először a vezsenyiek, jó úton járok.  

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Egyértelműen a család, a barátok és a kollégák. Édes- 
anyám, párom, gyermekeim maximális támogatását tudha- 
tom magaménak. Barátaim és kollégáim szintúgy melleem 
állnak az elképzeléseim megvalósításában. Nélkülük nehe- 
zebb lenne. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Igen, tervezem. Amíg vannak a fejemben megvalósításra 

váró tervek, nem szeretném befejezni a munkát. Turisztikai 
fejlesztések sora elő állunk, ez pedig egy olyan terület, amit 
később folyamatosan lehet fejleszteni, bővíteni. Látok benne 
fantáziát, a következő négy évnek ez lesz a központjában, ha 
a lakosság újra bizalmat szavaz nekem. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Számos család jár el dolgozni a környező városokba, ahol 

megannyi lehetőségük van elhelyezkedni az elsődleges mun- 
kaerőpiacon. Polgármesterként azért kell dolgoznom, hogy 
az i élő emberek és a mindennap hazatérők is úgy érezzék, 
hogy i egy tevékeny és kreatív közösségben élhetnek, s 
hogy ez a kicsiny település, Vezseny, a valódi ohonuk. 
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Régészeti leletek tanúsága szerint Zagyvarékas területe igen régen lako hely. Kevés ásatás folyt ezen a 
részen, ám e ritka alkalmak során rábukkantak egy Kr. e. 3000 körüli rézkori telepnyomra. Az i. sz. 10–15 
közöi tárgyi emlékek azt bizonyítják, hogy akkor az iráni nyelvet beszélő szarmaták éltek i. A 7. században 
avarok lakták a területet. Honfoglalás kori leleteket is találtak a régészek a környéken. Első írásos emlékei 
1347-ből származnak, Rekas alakban írva említik. 1347 után Rékas többször elnéptelenede, de mindig újra 
lako hely le. A 14. században Külső-Szolnok vármegyéhez tartozo. A 15. századtól Heves vármegyéhez 
tartozó falu. 1546-tól a budai szandzsák pesti nahijéhez tartozik, valószínűleg a török kiűzéséig. A történé- 
szek úgy vélik, hogy Rékas a tizenöt éves háború idején elpusztult. 1596-ban a fontos szolnoki vár közelében 
lévő Rékast Mehmed szultán hadai bizonyára pusztává teék. A 16. században a váci püspökség birtoka volt, 
majd többször elnéptelenede, míg 1710 táján katolikus magyarok telepíteék újra. A település lakói részt 
veek az 1848–49-es forradalom és szabadságharcban is. A kiegyezés után, a dualizmus idején a község is 
dinamikusan fejlődö, melyre kedvező hatással volt a szolnok–újszászi vasútvonal kiépülése. 
Az első világháborúban kb. 900-an veek részt a faluból, közülük mintegy 170-en haltak hősi halált. 1919-
ben, a Tanácsköztársaság idején az északi (csehszlovák) hadjáratból visszatérő 101. Vörös Gyalogezred állo- 
másozo a településen, és megpróbálta megakadályozni (sikertelenül) Szolnok román elfoglalását. A máso- 
dik világháború során a szovjet Vörös Hadsereg 2. Ukrán Frontja alá tartozó 7. Gárda Hadsereg és a 6. Gárda 
Harckocsi Hadsereg alakulatai szabadítoák fel a községet a német megszállás alól, 1944. november 4-én. 
Korábban Pest megyéhez tartozo, 1950 óta önálló település. Házai jórészt új külsőt öltöek az elmúlt évtize- 
dekben, de még fellelhetők a népi építészet emlékei is, a fűrészelt oromfalak. 

Forrás: internet

ZAGYVARÉKAS
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„Őszinteséggel és bizalommal nagyon sok mindent el lehet érni. „

A csaknem 3500 fős Zagyvarékas település polgármestere 1969. július 14-én 
született Szolnokon. Jánosi József határozott, vezető egyéniség, aki 2010-ben foglalta 
el Zagyvarékas Község Önkormányzatának polgármesteri székét.

Mi indítoa el a polgármesterség irányába, mi motiválta abban, hogy vállalja ezt a 
szolgálatot, illetve a megméreetést?

Egy felkérésnek teem eleget, ez volt az, ami elindíto engem ebbe az irányba. A motiváció 
pedig az volt, hogy a település szülöe vagyok, ahogyan szüleim és nagyszüleim is, s úgy 
éreztem, hogy amit addig kaptam a településtől, azt illik valahogy visszaadnom. Emelle 
fontos volt az is számomra, hogy nem kelle senki helyére pályáznom, hiszen az előző ciklus- 
ban tevékenykedő polgármester nyugdíjba vonult. Ennek tudatában igent mondtam a felké- 
résre, a többség pedig bizalmat szavazo nekem. 

- Mi volt a legnagyobb kihívás, amivel munkába állásakor szembesült, melyek 
voltak a településen elvégzendő legfontosabb feladatok?

Kihívás az mindig van, ha egy problémát megoldunk, másik keő jön helyee. Azelő 
multi szektorban dolgoztam, egy egészen más szemszögből láam az önkormányzatok mű- 
ködését. Talán azt volt a legnehezebb megértenem és megszoknom, hogy ez nem egy projekt 
vagy egy munkahely, hanem egy folyamatos szolgálat. Az előző életciklusomhoz képest ez a 
feladatkör jelentős változást eredményeze, mára azonban ez már nem jelent gondot. A 
másik óriási kihívás az volt, hogy tudomásul kelle vennem azt, hogy nem lehet mindenkin 
segíteni. Mert mindig van és lesz olyan ember, akinek a legjobb szándéka ellenére sem tud 
megfelelni egy polgármester, és ez nem szabad, hogy elkeserítse. 

- Mi az, amit sikerült megvalósítani az elképzeléseiből?
Számos infrastrukturális és kulturális életben zajló változás történt Zagyvarékason az 

eltelt évek ala. Egy település életében az év legnagyobb rendezvénye a falunap, amit próbál- 
tunk úgy átszervezni, hogy valódi kulturális értékeket közvetítsen. Már az első alkalommal 
egy komolyzenei koncertet hoztunk ide, amelynek bár előhangjai negatívak voltak, azonban 
a rendezvény végén óriási sikert arato. Azóta is tartjuk a nyáresti rendezvénysorozatunkat, 
három naposra tervezzük a falunapot, de már Rékas fesztivál néven. Minden esztendő elején 
templomi koncerel és zenés áhítaal várjuk a község lakóit, a karácsonyi ünnepkört méltó 
rendezvénnyel, karácsonyfával, nagyszínpaddal próbálunk meghié varázsolni, illetve 
minden adventi vasárnapkor közösen gyújtunk gyertyát a helyiekkel. 

Ami az infrastruktúrát illeti, felújítouk az iskolánkat, tornatermünket, művelődési há- 
zunkat, bővítjük az óvodát és a bölcsődét, valamint két településrész közö kerékpárút épí- 
tése zajlik csaknem 1 km hosszan, továbbá egy új közkonyhát is építünk, amire nagyon nagy 
szüksége van a településnek. Zagyvarékason jelentős számú hátrányos helyzetű ember él, 
akiknek a foglalkoztatásában nagy szerepet játszik a közmunkaprogram, ennek igen látvá- 
nyos eleme a farm, ahol baromfit és juhokat nevelnek az o dolgozók. Két szomszédos tele- 
püléssel egy ökoturisztikai pályázatot viszünk közösen, ami a falusi turizmus előrelendítését 

Jánosi József
Zagyvarékas polgármestere
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célozza meg. Részben megtörtént, részben pedig folytatódik 
a polgármesteri hivatal energetikai korszerűsítése, felújításra 
kerül az Idősek Napközi Ohona. A biztonságos közlekedés 
érdekében az idei évben 22 utca útburkolatát újítouk fel, s az 
önkormányzat kezelésébe tartozik egy folyó híd is, melynek 
rekonstruálására csaknem 45 év után sor kerülhet. 

- Milyen a kapcsolata a választókkal, a település 
lakosságával, milyen közösségeket sikerült építeni, 
azok mindennapjaiban részt venni?

Úgy gondolom, hogy jó a kapcsolatom a helyi közössé- 
gekkel, bár ebben a tekintetben nem vagyok magammal elé- 
gede, mert mindig jobbat szeretnék. Nyilván ez egy orszá- 
gos probléma, de a fiatalokkal nagyon nehéz közösségi 
együműködést kialakítani, ezen a téren vannak még hiá- 
nyosságaink. Akik nagyon aktívak és kezdeményezőek, azok 
a nyugdíjasok, de természetesen a rendezvényeknél – mint 
minden településen – az intézményeinkre támaszkodunk, a 
bölcsődén, iskolán, művelődési házon, könyvtáron keresztül 
be vannak vonva a civil szervezetek is. Jelenleg is részesei 
vagyunk egy „Cselekvő Közösségek” címet viselő pályázat- 
nak, mely a lakosság közösségi törekvéseit próbálja előtérbe 
helyezni. Van még mit tenni, de nem vagyok elégedetlen. 

- A településvezető feladat csapatfeladat, 
csapatmunka. Milyen háérapparátus áll Ön mögö?

Azt gondolom, hogy nem lehet sikeres és eredményes egy 
olyan település, ahol nincs összetartás. Nem azt mondom, 
hogy nincs ellentábor, de a közvetlen kollégáimnak köszönet 
jár azért, hogy mögöem állnak. Az infrastrukturális fejlesz- 
tések nagyon sok munkával járnak, amit sajnos nem tudok 
kellőképpen anyagilag jutalmazni, hiszen ez a szektor nem 
termel nagy profitot. Sokat dolgoznak, lelkiismeretesek a 
munkatársak, a jelenleginél jobb testületet pedig nem is kí- 
vánhatnék magamnak. Rendkívül együműködőek, átlátják 
az elképzeléseket, támogatnak, azt gondolom, így lehet ered- 
ményesen dolgozni. Személy szerint a háércsapatban meg 
kell említenem a családomat is, mert nélkülük nem menne. 
Egy biztos családi háér nélkül nehéz lenne ezt véghezvinni. 

- Munkája legszebb, legemlékezetesebb pillanata?
Egy-egy olyan pillanat, amikor valakinek tudtam segíteni, 

s ő azt önzetlenül, őszintén megköszöni. Egy jó szó, egy te- 
kintet, amiért úgy gondolom, van értelme dolgoznom. A 

munkám legszebb része a kialakult emberi kapcsolatok. 
Hoszszú éveken keresztül igény volt a településen egy tájház 
kialakítására. Nagyon sok szellemi és tárgyi örökség gyűlt 
össze az évtizedek során, amit az iskolában tároltunk. Sem a 
hely, sem pedig a körülmények nem feleltek meg az örök- 
ségek további megőrzésére, ezért – egy lelkes helytörténész 
bátorítására – önkormányzatunk vásárolt egy parasztházat, 
melyben felújítást követően elhelyezésre kerültek az értékek. 
Erre 10 éve voltak már törekvések, azonban 2014-ben, az át- 
adás napján óriási meglepetés ért. Nem fértünk el az udvaron, 
az emberek az utcán álltak, annyi érdeklődő volt. Ez egy mér- 
hetetlenül emlékezetes pillanat volt számomra, hiszen előe 
akadtak kétkedők, hogy valóban szükség van-e a tájház létre- 
hozására, az örökségek áelepítésére. Talán ez volt számom- 
ra a legszívmelengetőbb érzés eddigi munkám során.

- Munkája legrosszabb emléke?
Ha volt sem emlékszem rá. Nem tudok építkezni a rossz- 

ból. Azonban több közvetlen munkatársat elveszíteünk már 
a háérapparátusból, köztük alpolgármester urat, ami na- 
gyon megtörte a hivatalt. A legrosszabb emlékeim a halálhoz 
köthetők. 

- Mi jelenti a hátországot az Ön számára ebben a 
munkában?

Egyértelműen a család. Az biztos, hogy az embernek van- 
nak jó és rossz napjai. Sokan óvtak engem, amikor elindultam 
a választáson, hogy nem nekem való, megsínyli majd a 
család. Mai napig nem értem, mit akartak nekem ezzel 
mondani. Amikor hazaérek, és a gyermekeim rám mosolyog- 
nak, elszáll minden gondom. A feleségem megteremti a nyu- 
godt családi körülményeket, s tudom, nála mindig megértő 
ülekre találok, mindenben támogat engem. 

- Tervezi-e folytatni a munkát?
Igen. Vannak még megvalósításra váró elképzeléseim. 

Szeretnék ezért a településért még tenni, és ha a választóim is 
úgy gondolják, hogy az elmúlt két ciklusban jól végeztem a 
munkám, és továbbra is számítanak rám, én tiszteleel 
szolgálom a községemet ezután is. 

- Mi az Ön polgármesteri hitvallása?
Őszinteséggel és bizalommal nagyon sok mindent el lehet 

érni. 
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„Egy polgármester ne ura legyen 
településének, hanem szolgája.

Szolgálja a legjobb tudása szerint az i élő 
időseket, fiatalokat, a lakosság egészét és 

legyen hasznára a településének,
egész Magyarországnak
tudása legjavát adva.”

Szőllősi József polgármester, Szajol
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